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ACTA DEL PLE DEL CONSELL 

DEL DISTRICTE DE NOU BARRIS 

 

Data: 04-10-2018 

Horari: 18.30 h 

Lloc: sala de plens de la seu del Districte 

 

 

Presideix: Il·lm. Sr. Santiago Alonso Beltran, president del Consell del Districte de Nou Barris 

 

Assistents: 

 

Il·lma. Sra. Janet Sanz Cid, regidora del Districte de Nou Barris 

 

Regidors adscrits: 

 

Ilma. Sra. Montserrat Benedí Altés (ERC) 

Ilma. Sra. Carmen Andrés Añón (PSC) 

Ilm. Sr.Raimon Blasi i Navarro (PDCat) 

Ilm. Sr.Pere Casas Zarzuela (CUP) 

 

Consellers:  

 

Barcelona en Comú (BC)  

 

Sra. Carolina Recio Cáceres 

Sr. Carlos Izquierdo Lázaro  

Sra. Esther Flaquer García 

Sr. José Juan Medina Rodríguez 

Sra. Yolanda Fortes Picas 

Sr. Antonio Tallada Martínez 

Sra. Jennifer Coronado Ortega 

 

Socialistes de Catalunya (PSC) 

 

Sr. Gabriel García Duarte 

Sra. Núria Gaig Jané 

Sr. Mario García Gómez 

 

Ciutadans (Cs) 

 

Sr. Juan del Olmo Fernández 

Sr. Félix Cogolludo Gamboa 

Sra. Noemí Martín Peña 

 

Partit Popular (PPC) 
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Sr. Javier Barreña Flores 

Sr. Francisco López Ribera 

 

Grup Municipal Demòcrata (PDCat) 

 

Sr. Adrià Ventura Ramos  

Sr. Abel Plana i Campos  

 

Esquerra Republicana de Catalunya (ERC) 

  

Sr. Joaquim Sangrà i Morer 

 

Absents: 

 

Sr. Manuel Cubero Argente (BEC) 

 

Gerent: Sra. Gemma Arau i Ceballos 

 

Secretari: Sr. Ricardo Fernández Aranda 

 

 

Desenvolupament de la sessió: 

 

1.- Lectura i aprovació, si escau, de l’Acta de la sessió ordinària anterior, de 04-07-2018 

 

El conseller Sr. Juan del Olmo Fernández (Cs) manifesta que enviaran per correu electrònic les 

modificacions que han comentat al secretari.  

Un cop efectuades les dites modificacions, acceptades pel grup municipal proponent i 

introduïdes a l'acta, la mateixa queda aprovada. 

 

2.- Cartipàs: 

 

RESTAR ASSABENTAT: 

A) Decret d’Alcaldia de data 3 de setembre de 2018 de nomenament de la lma. Sra. 

Montserrat Benedí Altés com a regidora adscrita al Districte de Nou Barris pel Grup 

Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya (ERC), en substitució de l’Ilm. Sr. 

Alfred Bosch Pascual. 

 

B) Decret d’Alcaldia de data 6 de setembre de 2018 de nomenament de l’lm. Sr. Pere 

Casas Zarzuela com a regidor adscrit al Districte de Nou Barris pel Grup Municipal de 

la Candidatura d’Unitat Popular (CUP), en substitució de la Ilma. Sra. Eulàlia Reguant i 

Cura. 

 

El president del Consell del Districte Ilm. Sr. Santiago Alonso Beltrán dona compte dels dos 

decrets d’Alcaldia. El Consell plenari queda assabentat 
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Part informativa: 

 

A) Despatx d’ofici: 

 

3.- RESTAR ASSABENTAT dels contractes aprovats per la Gerència del Districte en el darrer 

període. 

 

El conseller Sr. Adrià Ventura Ramos (PDCat) demana el contracte en el qual l’adjudicatari és 

la societat cooperativa La Fàbrica i per un import de 25.900 euros.  

 

El conseller Sr. Francisco López Ribera (PPC) manifesta que es posaran en contacte amb el 

secretari per demanar el contracte d’alguna associació. 

 

La Consellera Sra. Noemí Martín Peña (Cs) afirma que el seu grup també parlarà amb el 

secretari i remetrà una relació d'expedients a revisar.  

 

Seguidament, el president del Consell del Districte assenyala que, atès que la regidora s’ha 

hagut d’absentar un moment, tractaran el punt 5 de l’ordre del dia abans que l’informe de la 

regidora. No obstant això, la transcripció de l'acta segueix l'ordre habitual. 

 

B) Informes: 

 

4.- Informe de la regidora del Districte 

 

La regidora Ilma. Sra. Janet Sanz Cid manifesta, en relació amb el punt 5, tractat anteriorment, 

que els grups podran tenir tota la informació que demanen.  

 

Dona la benvinguda a tothom i agraeix l’assistència al Consell Plenari del Districte.  

 

Assenyala que, atès que hi haurà un plenari extraordinari sobre habitatge a petició d’alguns 

grups, ha preferit deixar de banda la informació vinculada a aquest àmbit en l’informe i centrar-

se en altres qüestions que a vegades, com que parlen molt d’habitatge, no poden compartir. 

 

Manifesta que la primera qüestió que vol compartir és el balanç de tota la feina feta durant 

l’estiu. Explica que des de fa alguns anys treballen molt perquè els nens i nenes de la ciutat, i 

en concret del districte de Nou Barris, puguin tenir cada vegada més accés a activitats 

ludicoculturals d’estiu. Afirma que estan fent un programa propi des del Districte, amb més de 

200.000 euros en beques, per aconseguir que els nens i nenes tinguin accés a casals d’estiu. 

Destaca que aquest any han arribat a 3.752 nens i nenes, i que volen que aquest programa 

segueixi creixent. 

 

Assenyala que també estan consolidant i ampliant l’oferta d’activitats, sobretot en zones que 

tenien una oferta més reduïda. Afirma que han incrementat en més de 100.000 euros el 

pressupost dedicat a aquest àmbit i estan fent tot un treball de col·laboració entre les entitats 

del districte per a l’organització d’aquestes activitats. Precisa que les activitats no les fa 

directament l’Ajuntament, sinó que es contracten entitats i empreses del districte, entre altres 

coses per generar ocupació de qualitat.  
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Destaca les activitats culturals al pati de la seu del Districte, com el festival «L’estiu, al pati!», 

que va aplegar unes 10.000 persones els diferents caps de setmana de finals de juny i juliol. A 

més, recorda que han recuperat una de les activitats identitàries del districte, el Festival de 

Flamenc, amb una programació de qualitat. Assenyala que a això se sumen totes les 

actuacions que ja es desenvolupen durant les festes de la Mercè, amb la consolidació de 

l’escenari de música clàssica que se celebra al pati del Districte, activitat de la qual van gaudir 

unes 2.000 persones. Dona les gràcies a tots per participar i fer possible aquestes activitats, i 

manifesta que seran benvingudes totes les propostes que millorin aquesta oferta cultural. 

Assenyala que es tracta d’una oferta intergeneracional, però que també té un enfocament molt 

específic per als més petits, perquè volen que tinguin un desenvolupament educatiu més ric i 

complet.  

 

Afirma que una altra de les qüestions rellevants de què vol parlar, tenint en compte que 

s’apropa el final del mandat, és el desenvolupament i l’execució del Pla de barris. Explica que 

segurament no correspondria directament a l’Ajuntament de Barcelona tirar endavant una 

proposta com el Pla de barris, que històricament havia estat una llei, la Llei de barris, que havia 

desenvolupat la Generalitat de Catalunya. Recorda que va néixer amb l’objectiu de destinar 

recursos extra a projectes que estaven en un calaix o que feia molt de temps que no es 

desenvolupaven, centrant-se especialment en els territoris amb un excés de vulnerabilitat a la 

ciutat, com diversos barris del districte. Afirma que han pogut començar a desenvolupar d’una 

manera diferent, treballant a peu de carrer amb els veïns, que han decidit els projectes 

prioritaris, una aportació d’aproximadament 15 milions d'euros per a cadascun d’aquests barris, 

d’un total de 150 milions d'euros per a tota la ciutat.  

 

Destaca que el grau d’execució dels projectes i obres del Pla de barris és positiu. Explica que, 

en el cas de Trinitat Nova, ja s’han iniciat les obres de l’institut escola, que a més és un motor 

per a la generació d’altres projectes i activitats comunitàries entre els joves i les famílies. D’altra 

banda, afirma que, a més del desenvolupament del projecte Baobab, que es desenvolupa a 

l’estiu a Trinitat Nova i Trinitat Vella, hi ha també un projecte compartit entre els dos barris que 

ha permès crear el primer cau a Trinitat Nova.  

 

Manifesta que en el cas de Zona Nord, que afecta tres barris en concret, pot destacar molts 

petits i grans projectes vinculats al treball amb les escoles bressol, la petita infància i la feina 

artística, tot i que segurament els projectes de transformació urbana són els més esperats. 

Explica que també estan treballant un projecte per definir i transformar definitivament la zona 

esportiva provisional, la millora de l’accessibilitat, la concreció de les millores urbanístiques de 

tot l’àmbit de Vallbona i el desenvolupament de projectes molt concrets, com l’impuls del bus a 

demanda a Torre Baró o la millora de l’àmbit de Campillo de la Virgen, que és també una de les 

reivindicacions històriques de l’associació de veïns. Afirma que creuen que és fonamental 

recuperar la Zona Nord amb orgull i amb objectius clars per abandonar la provisionalitat que 

sempre ha arrossegat.  

 

Assenyala que un altre dels projectes implica el barri de Roquetes. Destaca el treball que han 

fet amb les entitats del barri, el suport del reforç del teixit veïnal, l’acompanyament en la millora 

dels projectes, els dos instituts escola i el treball vinculat a la infància i al lleure. Afirma que es 
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tracta de continuar i incrementar aquelles bones pràctiques que ja es desenvolupaven a 

Roquetes però fent èmfasi en el moviment educatiu i en el moviment juvenil del barri.  

 

Manifesta que també volen compartir amb els grups polítics la informació vinculada a les 

inversions. Recorda que, en el plenari específic que van fer sobre aquesta qüestió, ja van dir 

que l’estat d’execució se situa entorn de les 120 actuacions, totes vinculades a un import 

específic, i que la darrera actualització de la previsió d’inici, una inversió de 127 milions d'euros, 

suposa un increment del que s’havia pressupostat inicialment en el Pla d’actuació del Districte 

(PAD). Afirma que aquesta xifra representa un increment de 17 milions d’euros i que, atès que 

encara no ha finalitzat el mandat, esperen acabar el mandat amb més recursos encara per a 

Nou Barris.  

 

També destaca l’execució de projectes transformadors que feia molts anys que no es 

desenvolupaven i que figuraven en el PAD, com l’ampliació del CEM Artesania, la renovació de 

carrers i espais públics, la transformació de l’equipament de Porta i la remodelació de la plaça 

Sóller, entre molts altres.  

 

Assenyala que una altra qüestió rellevant que cal posar de manifest és l’obertura de nous 

serveis, molt reclamats per part dels veïns i veïnes. Recorda que una d’aquestes 

reivindicacions era la necessitat de repensar la feina de Barcelona Activa al territori, tenint en 

compte que el districte de Nou Barris ha patit molt amb relació a l’ocupació i la precarietat 

laboral. Afirma que això els ha portat a posar en marxa Nou Barris Activa, una nova oficina de 

Barcelona Activa situada al carrer Vilalba dels Arcs, entre els barris del Turó, Can Peguera i 

Guineueta, que els permet donar per primera vegada un servei molt específic d’assessorament 

i acompanyament pel que fa a l’activació econòmica, la inserció laboral i la defensa dels drets 

laborals. Remarca que l’oficina de Nou Barris és més completa que la que es va crear a Ciutat 

Vella, perquè no només és de defensa dels drets laborals, sinó que hi incorpora el vessant 

d’inserció laboral i d’acompanyament en la generació de l’activitat.  

 

D’altra banda, manifesta que, a més de potenciar l’educació primària a Trinitat Nova, s’ha 

impulsat un nou institut de secundària postobligatòria especialitzat en noves tecnologies, 

l’Institut Tecnològic de Barcelona, situat a Trinitat Nova. Explica que volen que la potenciació 

de les oportunitats econòmiques que genera el sector de les TIC també arribi al districte i pugui 

servir per generar igualtat d’oportunitats ja des de ben petits. 

 

Finalment, destaca l’obertura d’antenes de serveis de reagrupament familiar a la Zona Nord i la 

posada en marxa de serveis i projectes fruit de la coproducció entre l’Ajuntament i entitats 

socials de projectes específics, com l’entrega a domicili de menjar que es fa des del Mercat de 

Montserrat i accions vinculades a l’alimentació que ha posat en marxa la Fundació Pare Manel. 

També es refereix al suport municipal d’inclusió del projecte B-Mincome, que és una prova pilot 

que es fa conjuntament amb Europa, perquè la gent no pateixi per poder arribar a final de mes. 

Així mateix, destaca la propera posada en funcionament del primer restaurant formatiu Cruïlla, 

a Torre Baró, que forma part d’un procés de treball amb una entitat que ja operava al barri. 

Explica que van comprar baixos de la plaça Eucaliptus i n’han cedit una part a aquesta entitat 

perquè creï una oferta gastronòmica de qualitat que, a més, genera formació al territori. 

Conclou que es tracta de tota una sèrie de serveis que s’inicien aquesta tardor, que es 

consolidaran i que esperen que els veïns i veïnes utilitzin amb orgull i molta il·lusió.  
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Finalitzada la intervenció de la regidora, el president del Consell del Districte dona pas al torn 

de paraula dels grups municipals. 

 

El  conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) explica que, ateses les circumstàncies que 

s’han donat en els dos darrers plens, en els quals s’han respost per escrit els precs i les 

preguntes sense poder-ne fer el debat pertinent, des del seu grup municipal volen parlar dels 

temes que no s’han pogut tractar i que creuen que no han tingut una resposta adequada per 

part de la regidora o del grup de Govern.  

 

Recorda que en el primer prec del plenari del 9 de maig demanaven que es tornés a penjar al 

Districte la pancarta de suport als presos polítics, però que, per la situació que es va produir en 

aquell moment, van acceptar la proposta de la regidora del Districte de traslladar la decisió a 

una Junta de Portaveus. Explica que, atès que en l’espai de temps que hi va haver fins al 

següent plenari aquest compromís no es complia, van forçar la convocatòria de la Junta de 

Portaveus amb la presentació d’una demanda de seguiment. Opina que és xocant que 

haguessin de presentar aquesta demanda de seguiment per aconseguir la convocatòria de la 

Junta de Portaveus, i que sembla que hi hagi temes que no es puguin tractar en el Consell 

Plenari. Afirma que, posteriorment, el president no convocava aquesta reunió perquè no li 

agradava el tema del qual es parlaria, contravenint flagrantment el Reglament orgànic 

municipal. Manifesta que, finalment, es va celebrar la Junta de Portaveus, on tots els grups es 

van posicionar políticament, excepte el Grup de BC, que es va aixecar de la taula i es va negar 

a donar el seu posicionament. Precisa que l’expressió de la regidora en sortir per la porta va 

ser: «Ja sabeu la nostra decisió.» A més, remarca que en aquesta reunió el president es va 

tornar a saltar el seu rol institucional i moderador pronunciant-se políticament respecte a la 

qüestió que era objecte de debat.  

 

Afirma que és lamentable la falta de respecte cap als altres grups convocats en la Junta de 

Portaveus i la falta de paraula de la regidora, ja que hi havia el compromís de prendre una 

decisió en la Junta de Portaveus. Opina que és deplorable no aplicar a Nou Barris l’acord que 

és vigent a tots els districtes de Barcelona i fer el joc a l’espanyolisme intransigent contravenint 

la voluntat popular que mostren les enquestes, de les quals es pot extrapolar que al voltant de 

dos terços de les veïnes i veïns de Nou Barris estan a favor de la llibertat dels presos. Afirma 

que també és lamentable delegar a la Junta de Portaveus una decisió que podia prendre el 

Govern i després desdir-se’n, i contravenir el posicionament del mateix Grup Municipal de BC 

per instrumentalitzar la institució en favor de l’opinió personal de la regidora.  

 

Manifesta que també volen que consti la queixa del seu grup pel paper partidari i gens 

institucional del president del Districte, tal com ja l’hi han dit personalment. Pel que fa a això, 

remarca que el president ha intentat contravenir el Reglament orgànic municipal en no 

convocar una Junta de Portaveus sol·licitada formalment perquè a ell no li agradava, i s’ha 

pronunciat ideològicament i ha amenaçat amb un «lo que sea necesario» en una Junta de 

Portaveus, àmbit decisori dels portaveus dels grups. A més, afirma que ha ofert un espectacle 

lamentable per Twitter traient el llaç groc que va penjar al balcó un col·lectiu de veïnes i veïns. 

Assenyala que es disposava de mitjans institucionals, com la Guàrdia Urbana i la brigada 

municipal, per fer una acció com aquesta, però que el president va encarregar la feina a un 

grup de persones afins al seu partit, a les quals va permetre entrar a espais d’accés restringit 



 
Districte de Nou Barris 

Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 

Pl. Major de Nou Barris, 1 

08042 Barcelona  

93.291.68.00 

www.bcn.cat/noubarris 

 

7 
 

de la seu del Districte. Afirma que el president del Districte no necessita encarregar a ningú «la 

feina bruta», i encara molt menys propagar-ho i vantar-se’n a les xarxes socials. Opina, però, 

que encara s’és a temps de rectificar certes actituds en els plenaris del Districte.  

 

Recorda que el 9 de maig també hi havia un prec sobre els problemes de trànsit del carrer 

Almansa, al qual es va donar una resposta tècnica en què es deia que tot estava perfecte, que 

la gent ja s’hi acostumaria i que es farien canvis semafòrics. Explica que, finalment, s’han fet 

una sèrie de canvis a Via Júlia en relació amb la parada d’autobús i la zona d’aparcament, 

entre d’altres. Opina que no hagués costat gens, quan es va fer el prec, acceptar que hi havia 

aquest problema i dir que es plantejaria algun canvi seriós per resoldre’l, en comptes de dir que 

tot anava bé i que la gent ja s’acostumaria als canvis.  

 

Explica que el 4 de juliol van demanar una taula per consensuar les instal·lacions per a gossos 

al districte, davant les queixes de representants d’entitats al Ple, a l’Audiència Pública i al 

Districte, i que el Govern va dir que això ja es feia en l’àmbit de ciutat i no calia tractar-ho de 

manera específica a Nou Barris. Afirma, però, que el grup de treball que hi ha en l’àmbit de 

Barcelona és sobre l’ordenança i no pas sobre les instal·lacions. Remarca que, tres mesos 

després, l’àrea de gossos de Can Sitjar està encallada, la del parc de la Guineueta s’ha tancat 

per gossos ferits i altres errors de disseny, i s’ha convocat una visita amb entitats del districte a 

les localitzacions de les àrees de gossos. Opina que, per tant, potser sí que calia parlar amb les 

entitats del districte, i demana una mica més d’honestedat a l’hora de contestar les iniciatives 

dels grups. Afirma que no passa res per reconèixer que algunes coses funcionen malament i 

per acceptar, fins i tot, algun suggeriment que pugui venir de l’oposició.  

 

Recorda que, quan van preguntar per què no s’havia fet la mostra de mercats al programa de 

Festa Major d’enguany, se’ls va contestar que havia estat la mateixa entitat la que havia 

rebutjat fer-la. Afirma, però, que l’entitat va rebutjar la data concreta que va proposar el Govern, 

i que la Festa Major té dos caps de setmana. Explica que creuen que el Districte no va voler o 

no va saber acomodar la mostra de mercats dins el programa de Festa Major, i adverteix que 

vetllaran perquè l’any que ve això no torni a passar i la Festa Major pugui tenir una mostra de 

mercats, com l’havia tingut en els darrers setze anys.  

 

El conseller Sr. Adrià Ventura Ramos (PDCat) manifesta que, malauradament, començaran la 

seva intervenció reclamant l’alliberament dels companys presos i a l’exili, tal com fan sempre 

des de fa un any.  

 

Explica que volen denunciar el paper que va tenir el president del Districte quan, en acabar la 

darrera Audiència Pública, va entrar un altre cop a la sala i va anar al balcó amb companys o 

amics seus per despenjar el llaç groc que havien penjat les entitats. Afirma que la posició del 

seu grup sempre ha estat que el llaç ha de presidir el balcó de la seu del Districte, però que no 

vol entrar ara en aquest debat sinó incidir en el fet que el president no és qui ha de treure el llaç 

groc del balcó. Remarca que el president té com a funcions principals la representació 

institucional del Districte i presidir, moderar i ordenar el debat en el Consell Plenari, però no pas 

la de ser un hooligan o «el xerif» del Districte. Opina que, per tant, s’ha atribuït funcions que no 

li pertoquen.  

 



 
Districte de Nou Barris 

Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 

Pl. Major de Nou Barris, 1 

08042 Barcelona  

93.291.68.00 

www.bcn.cat/noubarris 

 

8 
 

Pel que fa a l’informe de la regidora, agraeix la informació respecte al balanç de l’estiu, tot i que 

aquesta vegada ha trigat una mica més a arribar. Manifesta que també vol posar en valor la 

feina que fan les entitats, especialment als barris socioeconòmicament més vulnerables. 

 

Pregunta si l’oficina de Barcelona Activa al carrer Vilalba dels Arcs ja s’ha inaugurat i està 

operativa, atès que els veïns els ho pregunten.  

 

Recorda que es va aprovar una proposició en què es reclamava la creació d’una sèrie de 

comissions de seguiment del Pla de barris. Explica que no saben si s’han convocat o si hi ha 

hagut algun problema en la convocatòria perquè al seu grup no li ha arribat res. D’altra banda, 

pregunta si el pressupost previst és el mateix que el que s'executarà, perquè, en vista que hi ha 

partides que ballen o fins i tot es retallen, temen que finalment el Pla de barris tingui un 

pressupost inferior del que ha dit la regidora.  

 

El president del Consell del Districte demana silenci al públic assistent. Recorda que l’ordre 

previst és que primer parlen els grups polítics i després s’obre un torn d’intervencions per als 

veïns i entitats. Demana paciència i que es respecti l’ordre d’intervencions. Explica que 

cadascú pot expressar-se lliurement en el seu torn de paraula, sempre que mantingui el 

respecte a les persones i parli de temes del barri. 

 

Demana al conseller Sr. Ventura que segueixi la intervenció i que es moderi en l’ús del temps, 

ja que ha perdut el compte del temps que ha consumit.  

 

El Sr. Ventura (PDCat) manifesta que en el plenari extraordinari sobre pressupostos el Govern 

no els va donar la informació que esperaven. Explica que avui se’ls ha facilitat una mica més 

d’informació sobre les obres i actuacions, i que veuen que es té la intenció de començar 19 

obres tres mesos abans de les eleccions municipals, com la pèrgola del Campillo de la Virgen, 

l’abril del 2019, l’adequació de la zona esportiva de Ciutat Meridiana, l’abril del 2019, i la 

reurbanització dels interiors del carrer Aiguablava, el gener del 2019. Remarca que és curiós 

que el que no s’ha fet en gairebé quatre anys de mandat es vulgui fer tres mesos abans que la 

gent voti.  

 

Explica que el passat diumenge 16 de setembre va venir a Nou Barris el president del 

Parlament català, que és la segona màxima autoritat del país, i li va semblar un insult a la 

institució que cap regidor del Govern el rebés al Districte.  

 

Manifesta que volen conèixer les previsions de calendari del Pla d’equipaments, després del 

recull d’aportacions que s’ha fet en un procés participatiu realitzat a través d’una empresa 

privada. Opina que, si realment es volien fer equipaments, caldria haver fet aquesta feina a 

principis del mandat i no pas al final, perquè, si no, sembla que es vulgui pagar el programa 

electoral amb diners de l’Ajuntament.  

 

Assenyala que hi ha moltes coses pendents de les quals no els arriba informació. Pel que fa a 

això, recorda que es va aprovar una iniciativa per cobrir la pista on juga el Club de Bàsquet 

Canyelles i el club està esperant rebre’n informació. A més, pregunta quan es pensa crear el 

Consell de Cultura; quan s’elaborarà el protocol festiu, i si s’ha fet el projecte per començar a 

parlar del cobriment de la ronda de Dalt al seu pas per Nou Barris, d’acord amb el que es va 
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aprovar en el Consell Plenari. Així mateix, explica que es va parlar molt de la pacificació de la 

Meridiana a l’inici del mandat i no se n’ha tornat a parlar, i que no saben què s’està fent per no 

perjudicar els veïns de la Zona Nord, de Trinitat Nova i de Prosperitat.  

 

Precisa que tots els grups municipals van acordar fer un plenari extraordinari sobre habitatge, i 

no només alguns, tal com ha dit la regidora.  

 

Observa que la regidora novament no ha parlat de civisme i convivència, i opina que el Govern 

té por o fòbia a donar dades i rendir comptes sobre aquest tema.  

 

Afirma que el Govern no va donar informació dels pressupostos en el moment adient i sembla 

que les dades que avui ha presentat no quadren amb el pressupost executat. Manifesta que fa 

mesos que tampoc no es dona cap dada sobre la renda familiar disponible, ni tampoc es parla 

de dades socioeconòmiques, de seguretat, de convivència, de civisme ni de comerç. Pregunta 

a la regidora si creu que ha millorat alguna cosa en tots aquests àmbits, i explica que ells 

creuen que no, tant perquè així ho diuen els veïns com perquè ho veuen i perquè estan 

convençuts que, si s’haguessin produït millores, el Govern seria el primer a presumir-ne en 

comptes d’amagar-ho.  

 

El conseller Sr. Javier Barreña Flores (PPC) dona la benvinguda, en nom del Grup Municipal 

del PP, als nous regidors adscrits, Montserrat Benedí i Pere Casas.  

 

Manifesta que volen començar lamentant i condemnant els incidents que han tingut lloc durant 

els darrers dies, especialment l’agressió per part dels CDR a 30 guàrdies civils i policies 

nacionals durant la manifestació pacífica que van fer aquests cossos el 29 de setembre per 

demanar l’equiparació salarial i laboral amb la resta de forces d’altres comunitats. 

 

Afirma que també volen condemnar el grup de persones violentes que van entrar a la 

subdelegació del Govern a Girona i a l’Ajuntament de Lleida, que van paralitzar l’AVE i que van 

intentar entrar al Parlament. Explica que hi ha grups que es queixen per la retirada d’un llaç 

groc a la seu del Districte, però que, en canvi, no denuncien els qui l’han posat il·legalment.  

 

Manifesta que avui hi ha un president de la Generalitat que governa per als independentistes 

donant l’esquena als constitucionalistes i engrescant els CDR, que continuen transgredint la llei 

a places i carrers. Remarca que, d’altra banda, hi ha la passivitat habitual de l’alcaldessa Ada 

Colau, que va permetre l’ocupació de la plaça Sant Jaume per part de persones violentes quan 

estava reservada per a una manifestació pacífica. Afirma que Barcelona s’està convertint en 

una ciutat sense llei ni ordre. 

 

El president del Consell del Districte demana silenci i respecte per les intervencions dels 

consellers, davant les protestes d’algunes persones del públic. 

 

El Sr. Barreña (PPC) afirma que tot això, més tard o més d’hora, acabarà afectant els districtes 

més humils.  

 

Assenyala que queda menys d’un any per a les properes eleccions municipals, i que avui es 

tornen a trobar amb un ordre del dia en el qual no hi ha cap avanç, exceptuant-ne la part 
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d’impuls i control que presenten els grups municipals. Explica que, en veure que el grup 

municipal que governa la ciutat i el districte presentava una proposta d’acord, es va il·lusionar 

perquè va pensar que presentaria una proposta per reduir les desigualtats socials, per rebaixar 

les llistes de l’atur, per donar ajudes a la gent gran o per exigir a la Generalitat inversions en 

casals, residències o beques menjador, però que resulta que es tracta d’una proposta 

destinada exclusivament als seus partidaris, segurament perquè quan vingui Ada Colau parli bé 

de la regidora.  

 

Opina que és curiós que l’informe no parli d’habitatge amb l’argument que hi haurà un plenari 

extraordinari sobre aquest tema, atesa la necessitat evident d’habitatge que té Nou Barris, però 

que espera que això almenys serveixi perquè la regidora contesti les preguntes dels diferents 

grups, a diferència del que ha fet fins ara.  

 

Explica que esperaven que en el plenari extraordinari de la setmana passada el Govern 

municipal facilitaria informació perquè els grups poguessin fer valoracions a partir de dades 

objectives. Afirma, però, que el Govern municipal no els va facilitar cap informació i que, 

després d’intervenir els diferents grups, van rebre una reprimenda per part de la regidora pel fet 

de no coincidir amb la seva opinió. Manifesta que, atès que el seu grup va fer una bateria de 

preguntes i la regidora no en va contestar cap, les tornarà a fer avui, en el marc de l’informe de 

la regidora.  

 

Explica que, tenint en compte les xifres de què disposen, coincideixen amb el pronòstic que va 

fer en el seu dia el Grup Municipal del PSC quan va considerar que el pressupost del 2018 no 

es compliria perquè estava massa inflat. Remarca que el 30 de juny la recaptació per l’impost 

de plusvàlua era de 88,4 milions d’euros, mentre que en el mateix període de l’any anterior va 

ser de 116,1 milions d’euros, un 24% més. Assenyala que el Govern va preveure que la 

recaptació del 2018 seria de 230,7 milions d’euros. Pregunta quant s’ha recaptat fins al 30 de 

setembre de 2018 per aquest impost; si el Govern creu que recaptarà el que va preveure i, en 

cas contrari, quant pensa que recaptarà aproximadament, i quines partides es reduiran per 

equilibrar els ingressos amb les despeses. Pel que fa a això, afirma que caldrà retallar 

despeses si no es produeixen els ingressos previstos.  

 

D’altra banda, assenyala que han detectat que hi ha 25 partides que passen del pressupost del 

2018 al pressupost del 2019 i que sumen un total d’una mica més de 22 milions d’euros. 

Remarca que quatre d’aquestes partides corresponen a Trinitat Nova, que és el barri que 

actualment té la renda per càpita més baixa de la ciutat de Barcelona. Afirma que, per tant, no 

entenen que sigui precisament aquest barri el que hagi de pagar les conseqüències de la mala 

previsió del Govern. Manifesta que també els agradaria que se’ls informés de la situació del Pla 

de barris de Trinitat Nova, ja que s’està gastant la partida prevista i el barri no veu que s’estigui 

fent res.  

 

Opina que, després de tres anys de mandat, el Govern s’hauria de plantejar per què la resta de 

grups municipals representats a l’Ajuntament de Barcelona han perdut la confiança en Ada 

Colau. Afirma que n’hi ha prou que el Govern faci un volt pels barris i vegi la degradació que 

s’ha produït al llarg d’aquests tres anys per entendre aquesta pèrdua de confiança. Manifesta 

que, de fet, està segur que si el Govern hagués fet cas del que s’ha dit en repetides ocasions 

en audiències públiques, en els plens o en els consells de barri, hauria aconseguit reduir 
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desigualtats. Remarca que, per exemple, el Govern no ha dut a terme la proposta més votada 

per la ciutadania al web Barcelona Decidim, el cobriment de la ronda de Dalt al seu pas per 

Horta-Guinardó, quan s’havia presentat a les eleccions dient que faria les polítiques que 

volgués la ciutadania. Manifesta que el Govern tampoc no ha atès la demanda històrica a Nou 

Barris de cobriment de la ronda de Dalt al seu pas entre els barris de Prosperitat i Trinitat Nova, 

quan aquest tram és només de 150 metres. Opina que l’únic que es recordarà d’aquest mandat 

de BC serà el canvi de nom de la plaça Llucmajor, mentre que veuen carrers més bruts, 

incivisme, inseguretat, manters i una cosa molt greu, que és que no només s’ha perdut la 

confiança dels habitants de la ciutat sinó també dels que la visiten.  

 

El president del Consell del Districte demana de nou silenci i respecte per les intervencions dels 

grups polítics, i assenyala que les persones del públic es podran expressar quan tinguin el torn 

de paraula. Remarca que els grups polítics representen els ciutadans de Nou Barris que els 

han votat i que el Consell de Districte és un òrgan de govern on els grups polítics exerceixen el 

seu dret a parlar.  

 

El conseller Sr. Juan Del Olmo Fernández (Cs) dona la benvinguda als nous regidors adscrits.  

 

Agraeix l’informe presentat i l’esforç que s’ha fet per incorporar-hi algunes dades que fa temps 

que reclamen, com el resum de les obres amb la planificació prevista. Explica que no farà 

moltes preguntes a la regidora perquè no les respon mai, però que espera que els pugui aclarir 

a qui correspon la responsabilitat d’algunes coses que passen al districte, atès que el Govern 

ha demostrat en més d’una ocasió que quan les coses surten bé tot el mèrit és seu, mentre que 

quan surten malament la culpa és de l’oposició, de tercers o fins i tot de l’Administració. 

Assenyala que, per això, oferirà un parell d’exemples en els quals s’aprecia una certa falta de 

lideratge per part del Govern.  

 

Explica que l’entitat Escola Ucraïnesa Mriya, amb 180 nens i 18 professores, es troba avui 

sense un centre on poder fer les seves classes els dissabtes, i que esperen que en les 

properes setmanes s’arribi a un acord amb un centre escolar. Remarca que aquesta escola ha 

hagut d’esperar 122 dies perquè el Districte s’hi posés en contacte i 75 dies des de l’aprovació 

d’una iniciativa de suport a l’entitat al darrer plenari perquè el Govern fes una trucada al centre 

escolar anterior, fet que va tenir a veure amb la pressió que va fer l’entitat a l’última Audiència 

Pública. A més, afirma que el Govern ha esperat uns 90 dies a tenir una resposta del Consorci 

d’Educació sobre la situació d’aquesta entitat per buscar una alternativa. Pregunta a la regidora 

si considera lògica la demora en la resposta del Consorci, quan l’Ajuntament hi té una 

representació del 40%; si la presència de l’Ajuntament en el Consorci és només per posar els 

diners que no aporta la Generalitat, i si aquestes són les noves formes de treball que el Govern 

ha implantat durant el mandat. Opina que aquest tipus de qüestions posen en evidència una 

certa falta de lideratge i gestió a les institucions. 

 

Assenyala que l’informe parla de les activitats organitzades amb un conjunt d’entitats per a la 

campanya de vacances, però que moltes entitats no han estat consultades ni han percebut 

ajudes, com les que atenen persones amb diversitat funcional. Pregunta a què i a qui es deu el 

fet de no tenir en compte algunes entitats del districte.  
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Manifesta que el Govern parla de convivència, quan la realitat dels barris sobre l’incivisme i els 

conflictes veïnals segueix igual o en alguns casos ha empitjorat. Pregunta què està fent el 

Govern per evitar els conflictes que hi ha a Trinitat Nova, on s’han incrementat des de l’última 

assignació d’habitatges, o al barri de Roquetes, tenint en compte que el projecte «Roquetes 

conviu» no està donant els resultats esperats, tal com diuen els mateixos veïns i comerciants. 

Recorda que el seu grup ja va dir el 2017 que les mesures adoptades a Roquetes eren un 

pegat i que l’únic que s’estava fent era traslladar els problemes d’ubicació de forma provisional. 

Afirma que, en resum, el Govern continua demostrant que la seva acció de govern es basa 

només en declaracions de bones intencions i en la improvisació contínua, sense donar 

solucions concretes als problemes que reclamen els ciutadans.  

 

D’altra banda, recorda que el setembre del 2017 el Govern va publicar que destinaria 150.000 

euros a un estudi sobre la viabilitat de l’espai que ocupava el Mercat de Núria, però que un any 

després continuen sense disposar d’aquest estudi. Pregunta on és l’estudi o els diners que 

s’han gastat per fer-lo. Explica que la setmana passada la regidora va dir que no tenia la culpa 

del tancament del Mercat de Núria, però que l’Institut Municipal de Mercats de Barcelona no va 

fer res per revertir la situació d’aquest mercat. Remarca que la Sra. Sanz i el seu Govern tenen 

responsabilitats en la gestió de l’Institut i, en conseqüència, en el tancament del Mercat de 

Núria.  

 

Afirma que, malgrat el que diu la regidora sobre l’evolució dels plans de barri, la realitat dels 

barris mostra tot el contrari. A més, recorda que ja han dit altres vegades que als espais 

d’informació per fer-ne seguiment no hi ha una concreció de les accions que es duen a terme i, 

per tant, és difícil avaluar els resultats d’una manera objectiva.  

 

Assenyala que una de les mesures estrella del Govern és la relativa a garantir el dret a jugar a 

la ciutat, amb un pressupost de 20 milions d’euros, tot i que el Govern és incapaç de mantenir 

els parcs infantils actuals. Remarca que aquesta mesura peca també de falta de concreció, ja 

que el Govern barreja les mesures, els pressupostos, les obres i el manteniment, de manera 

que ningú no sap d’on provenen els diners. Explica que, per exemple, aquesta mesura de 

govern incorpora la remodelació de la plaça Sóller, quan aquesta obra té un projecte i un 

pressupost concrets de 4,7 milions; les feixes de Trinitat Nova, que és un projecte inclòs en el 

PAD i que té la seva partida pressupostària, i fins i tot la reforma de 13 patis escolars, que 

suposadament són responsabilitat del Consorci d’Educació. Pregunta per què tots aquests 

projectes estan inclosos en la mesura, i si la responsabilitat de la falta de concreció en les 

mesures és del Governo, de l’oposició o de l’Administració.  

 

Manifesta que un tema recurrent entre els veïns és la manca de neteja i l’augment de 

rosegadors, i que el Govern es mostra incapaç de revertir la percepció dels ciutadans, tot i 

invertir uns 279 milions d’euros anuals en neteja a tota la ciutat. Recorda que l’any passat es va 

iniciar una campanya per millorar la neteja de la ciutat i es van analitzar un total de 115 punts 

crítics al districte de Nou Barris. Remarca, però, que aquest any es treballa únicament sobre 28 

punts crítics, cosa que dona a entendre que la neteja i la salubritat del districte no són 

qüestions prioritàries per al Govern. D’altra banda, afirma que el Govern continua mostrant 

opacitat en comptes de la transparència de la qual parla tant en no publicar els resultats de 

l’auditoria interna del servei de neteja contractat, que costa 54.000 euros mensualment.  
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Opina que el Govern continua sense donar solucions als problemes de mobilitat que ha generat 

ell mateix pel fet de fonamentar les actuacions en la seva ideologia en comptes de buscar 

consens entre tots els implicats. Manifesta que estan impacients per conèixer els resultats del 

treball sobre el Pla de mobilitat que du a terme l’empresa especialitzada que s’ha contractat, i 

pregunta quan podran fer-ho.  

 

Afirma que caldria millorar la coordinació i la supervisió de les obres. Explica que, per exemple, 

mesos després de la finalització de les obres de la plaça de les Dones i la meitat del carrer Nou 

Barris, han començat unes altres obres just al davant. Opina que això provocarà desperfectes 

en el tram arranjat del carrer de Nou Barris pel trànsit de camions d’alt tonatge, i que es podrien 

haver evitat possibles danys i afectacions en els veïns amb una millor coordinació entre obres. 

D’altra banda, explica que la constructora de les obres del carrer Florida ha deixat un gual que 

ha sorprès els veïns a causa de la seva alçada i l’incompliment de la normativa vigent, i que 

suposen que això es resoldrà aviat. Finalment, afirma que al camí del carrer Pedraforca es 

produeixen desplaçaments de pedres i terra quan plou, i pregunta si s’ha pensat una solució 

per evitar-ho abans que hi hagi un accident. 

 

El conseller Sr. Gabriel García Duarte (PSC) opina que és bastant desafortunat que la regidora 

hagi començat parlant de mesures de promoció de la infància i de lluita contra la pobresa 

infantil com la campanya de vacances, quan els ciutadans de Barcelona han finançat unes 

vacances pagades al tinent d’alcalde Gerardo Pisarello al seu país natal, on ha esta diversos 

dies sense agenda oficial, mentre alguns veïns i veïnes del districte no van poder marxar de 

vacances ni amb el propi sou ni amb ajuda de ningú. Remarca que, a banda d’això, la regidora 

no ha parlat de les retallades que s’han fet en la renda infantil garantida, aprovada el 2015 i 

impulsada pel Grup Municipal del PSC. Explica que en aquell moment aquesta renda protegia 

una família amb dos fills menors de 16 anys amb una ajuda de 2.400 euros, mentre que ara 

s’ha reduït a 1.575 euros, quan l’índex de pobresa infantil arriba al 43,3% al districte de Nou 

Barris i supera el 50% a la Zona Nord.  

 

Recorda que Nou Barris lidera els índexs d’atur amb una taxa del 22,19%, mentre que el 

següent districte amb més atur és Horta-Guinardó, amb un 15,16%. Destaca que el seu grup, 

quan va formar part del Govern, va fer una proposta per impulsar un pla de desenvolupament 

econòmic al districte, amb el compromís d’una inversió mínima de 2 milions d’euros per a 

aquest pla. Assenyala que el Govern va informar d’aquest pla no fa gaire i va dir que hi havia 

invertit 5 milions d’euros, quan la inversió nova derivada del Pla de desenvolupament econòmic 

de Nou Barris és de poc més d’1 milió d’euros. Afirma que, per tant, no s’està assolint l’objectiu 

d’inversió d’aquest pla i es pot parlar d’una nova retallada.  

 

Recorda que en plenaris anteriors el seu grup ja ha expressat la seva preocupació per la 

sensació d’inseguretat que hi ha en alguns barris del districte. Subratlla que avui Barcelona 

lidera el rànquing de ciutats més insegures d’Espanya i d’Europa. A més, explica que no hi ha 

la sensació de suport a la Guàrdia Urbana, tot i que la màxima responsable d’aquest cos és 

l’alcaldessa.  

 

Davant els comentaris de la regidora del Districte, li demana respecte i remarca que el PSC és 

l’únic grup al qual ha interromput. 
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Afirma que Ada Colau no reforça la Guàrdia Urbana de Barcelona, tal com destaquen les 

notícies i com perceben els membres d’aquest cos. A més, assenyala que el Govern municipal 

té l’obligació de reivindicar el dret a la seguretat davant la Generalitat de Catalunya per poder 

disposar de Mossos de Esquadra, cosa que només fa de tant en tant quan les coses es 

compliquen. Opina que el Govern és reticent a protegir els ciutadans i a denunciar els dèficits 

que es donen en aquest àmbit, i només parla de plans de mediació a l’hora de tractar els 

problemes de seguretat. Afirma que la mediació és una part necessària de la resposta que cal 

donar a aquests problemes, però que també cal protegir la ciutadania amb Guàrdia Urbana o 

Mossos de Esquadra.  

 

Manifesta que volen informació sobre les novetats que hi ha en matèria de mobilitat, que és un 

àmbit que no ha sortit en l’informe de la regidora. Explica que, després de les nombroses 

transformacions de mobilitat que ha fet el Govern a Nou Barris, habitualment sense avisar, 

generant molèsties i rectificant a posteriori, avui es troben que el problemàtic carril bici de 

l’avinguda Rio de Janeiro, que va costar 200.000 euros quan ja n’hi havia un altre que es podria 

haver remodelat, no està acabat i no connecta amb Sant Andreu. Pregunta si el Pla de mobilitat 

que tindran a finals de mandat preveu això.  

 

Explica que Barcelona és una ciutat amiga dels animals i actualment hi ha una cultura 

d’estimació als animals en moltes famílies. Afirma, però, que no es pot dir que això sigui una 

prioritat per al Grup de BC, antiga ICV-EUiA, que era una formació que se suposava que 

liderava les reivindicacions en aquest àmbit. En aquest sentit, manifesta que les àrees 

d’esbarjo de gossos que s’estan instal·lant no són de qualitat, tal com denuncien els usuaris de 

diversos espais del districte de Nou Barris, i demana una mica de preocupació per aquest tema 

i que les properes obres que es facin proporcionin més comoditat a les persones que les 

utilitzen.  

 

Assenyala que la regidora va tenir una certa supèrbia en el tracte amb els grups municipals en 

el plenari extraordinari que van demanar tots els grups per explicar les retallades que es 

donarien al districte de Nou Barris com a conseqüència de les retallades anunciades per 

l’alcaldessa Colau a Barcelona. Remarca que la regidora va tancar la seva intervenció dient 

que no hi ha retallades, quan la mateixa alcaldessa les va reconèixer el juliol de 2018 i s’han 

reconegut també en altres plenaris extraordinaris que han tingut lloc en les darreres setmanes, 

com els de Ciutat Vella, l’Eixample i Gràcia, i quan es preveu que aquestes retallades puguin 

ser de 13 milions d’euros a Nou Barris. Afirma que algú menteix i que creuen que pot ser la 

regidora.  

 

Manifesta que la regidora parla de 127 milions d’euros d’inversió en habitatge, però que volen 

preguntar-li si ja s’han executat aquests diners, tot i saber la resposta. D’altra banda, subratlla 

que el Grup Municipal de BC va prometre 8.000 pisos protegits a principis del mandat i acabarà 

el mandat amb 700.  

 

Finalitzat el primer torn d'intervenció dels grups municipals, el president del Consell del Districte 

dona la paraula al regidor adscrit del Grup Municipal de la CUP.  

 

L'Ilm. Sr. Pere Casas Zarzuela (CUP) dona les gràcies per la benvinguda. Assenyala que és 

nou en el Consell Plenari del Districte, però que és veí de Nou Barris de tota la vida.  
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Opina que, tot i que es faci un ple extraordinari sobre habitatge, això no és excusa per no 

parlar-ne en l’informe, ja que els desnonaments no s’aturen. Explica que durant les últimes 

setmanes hi ha hagut desnonaments per la via penal sense presència de la comitiva judicial i 

sense data definida que formen un coll d’ampolla a punt d’esclatar. Afirma que calen actuacions 

d’arrel que solucionin el problema i que, des de la CUP de Nou Barris, continuen apostant 

perquè l’Ajuntament expropiï els pisos buits i, sobretot, eviti l’especulació que pateixen als 

barris del districte. 

 

D’altra banda, pregunta per què el passatge de Ricard Canals, que va des de Pi i Molist a Sant 

Iscle, fa tant temps que està tancat, ja que és un passeig molt utilitzat.  

 

Afirma que tampoc no saben res de la remunicipalització de les línies 80, 81, 82 i 83 del bus de 

Nou Barris. Assenyala que a l’inici del 2018 es va ampliar de manera automàtica el contracte 

amb Sagalés, i pregunta si es tornaran a trobar amb una renovació automàtica per a l’any 

2019.  

 

Manifesta que volen denunciar l’actuació de la Guàrdia Urbana contra la UCFR (Unitat Contra 

el Feixisme i el Racisme) de Barcelona Nord, que acumula multes per enllaçar el barri i posar 

cartells per tapar cartells feixistes. Opina que, si més no, cal investigar aquesta discrecionalitat 

en l’aplicació de les ordenances, ja que és contínua l’actitud feixista i racista d’alguns membres 

d’aquest cos.  

 

Finalment, afirma que no poden oblidar totes les preses polítiques i exiliades, i pregunta a la 

regidora per què no penja el llaç groc al balcó del Districte. 

 

Finalitzada aquesta intervenció, el president del Consell del Districte obre un torn de paraula 

per a les persones del públic que han sol·licitat intervenir i els demana que siguin breus i se 

centrin en temes del districte.  

 

La Sra. Teresa Carvajal es disculpa per si algunes de les coses que dirà molesten alguns. 

Demana respecte pel poble, que està fart de tot, i que els polítics s’adonin que la prioritat és 

crear llocs de treball. Afirma que a Barcelona hi ha moltes persones aturades que ho passen 

malament i famílies que tiren endavant altres famílies en una sola casa.  

 

Manifesta que és catalana i espanyola, i que sempre respectarà tant els catalans com els 

espanyols. Opina que s’estan barallant tots per ximpleries, mentre que la prioritat és menjar i 

viure bé. Destaca que és molt important la convivència, la igualtat i atendre les persones amb 

més necessitats.  

 

Explica que comparteix amb el Sr. García Duarte que hi ha rates i molta brutícia, però que això 

es deu en bona part a la manca de civisme de la gent. Opina que, per tant, caldria conscienciar 

els ciutadans perquè fossin més nets amb campanyes que arribessin a tothom.  

 

Afirma que Barcelona Activa és molt important per orientar laboralment, però que els joves 

estan cansats d’orientació i necessiten llocs de treball i formació professional que els motivin.  
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El Sr. Juan Navarro recorda que en el darrer plenari es va queixar de la falta d’espai als passos 

de vianants del barri.  

 

Manifesta que no està en contra de tots els representants polítics que hi ha al Consell del 

Districte, però sí del sistema, que porta tota la humanitat al desastre. Explica que ha conegut 

els Borbons, la Segona República, el cop d’Estat de Sanjurjo i el cop d’Estat del general 

Franco, que opina que és el principal culpable de tot el que pateixen avui els espanyols. A més, 

lamenta la preeminència del «jo» que els humans porten a dins i que es manifesta sovint. 

Assenyala que les persones que ha esmentat són culpables d’un milió de morts i de tot el que 

passa a Espanya, que és una història que caldria explicar a les escoles i a tot arreu perquè tots 

els nens coneguin la vida dels seus avantpassats. Explica que aviat farà 90 anys i no vol que 

els nens hagin de passar pel mateix que va passar ell quan era petit. 

 

El Sr. José se suma a les queixes que s’han expressat sobre el parc de la Guineueta.  

 

Explica que els blocs del carrer Almansa 49, 51 i 53 van quedar completament tancats i que els 

veïns d’aquesta trentena de pisos, que inclouen persones grans o amb problemes de mobilitat, 

havien de caminar més de 500 metres per fer la volta pel carrer Almagro per tornar novament a 

Almansa.  

 

La regidora Ilma. Sra. Janet Sanz apunta que aquesta situació es devia a les obres.  

 

El Sr. José afirma que ara ja s’estan acabant les obres, però que s’hauria d’haver deixat un 

passadís per als vianants en comptes de fer-los donar la volta.  

 

La Sra. Lourdes assenyala que parla en nom de l’Associació 500x20 i de la plataforma contra la 

repressió en els desnonaments. Explica que volen parlar d’una pràctica judicial que, a més 

d’inhumana, consideren que és totalment il·legal, que són els anomenats desnonaments 

oberts, que no tenen una data fixa. Afirma que és una pràctica que des de fa temps duen a 

terme els jutges i lletrats, i que els darrers mesos s’ha intensificat exponencialment. Subratlla 

que el Codi civil, en els articles 440 i 704, deixa rotundament clar que els desnonaments s’han 

de fixar en un dia i una hora, i que no hi ha cap article que parli de la possibilitat de decretar un 

desnonament obert, en el qual no es té coneixement del moment en què es farà efectiu.  

 

Afirma que aquests desnonaments amb tanta incertesa provoquen un patiment insuportable i 

són totalment il·legals. Assenyala que fa temps que aquesta pràctica és denunciada per 

diferents col·lectius del dret a l’habitatge i per uns pocs advocats i advocades valents que 

s’atreveixen a qüestionar les decisions judicials que consideren que no són legals.  

 

Manifesta que fa anys que la ciutadania organitzada és la que ha de recórrer al Tribunal 

Judicial Europeu o a la mateixa ONU per redenunciar les repetides irregularitats en els 

procediments judicials i en les ordres de llançament, mentre els partits polítics i les institucions 

miren cap a una altra banda davant la vulneració dels drets jurídics i socials de la població.  

 

Pregunta als representants polítics per què callen davant aquestes il·legalitats, quan no paren 

de dir que cal complir les lleis. Els demana que consultin els seus serveis jurídics respecte a la 

base legal que pot justificar els desnonaments oberts i que, en cas que no trobin cap suport 
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jurídic que empari aquesta pràctica, els exigiran que adoptin les accions que els corresponen 

en qualitat de representants. Afirma que, si no, en seran còmplices. Manifesta que esperen que 

els representants polítics els informin aviat de les mesures que adoptaran davant aquesta 

il·legalitat, i avança que, en cas contrari, vindran a demanar explicacions en el proper plenari, ja 

que no acceptaran un silenci per resposta.  

 

El Sr. Rafael González explica que en la darrera intervenció que va fer va dir que hi havia 

moltes empreses de fora de la ciutat de Barcelona a les quals se’ls adjudicaven concursos 

públics i la regidora del Districte va respondre que tot això estava regulat i ordenat. Assenyala 

que des d’aquella intervenció fins ara la Diputació de Lleida i el seu president han estat 

detinguts per un frau relacionat amb la trama del 3%. Opina que, per tant, és molt curiós que 

les empreses de Lleida, Tarragona i Girona vinguin a Barcelona a fer obres, quan l’entorn 

d’aquestes diputacions és sospitós d’estar implicat en el cas del 3%.  

 

D’altra banda, assenyala que, segons es publica avui al diari, hi ha informes contradictoris en 

relació amb les obres de Glòries. Explica que l’Oficina de Transparència diu que hi ha un tipus 

delictiu, mentre que el Govern afirma que tot és correcte. Afirma que sembla que el Sr. Asens i 

la Sra. Sanz no coincideixen en aquesta anàlisi, que també té relació amb el 3% i la 

investigació de la Fiscalia, i opina que sembla que la Sra. Sanz militi en diversos partits.  

 

El president del Consell del Districte demana a l'intervinent que es parli de temes del districte.  

 

El Sr. Rafael González manifesta que és molt trist escoltar els veïns que exposen els seus 

problemes al Consell Plenari, que són problemes molt greus d’habitatge, de convivència, de 

necessitat social o de treball, però que veu que el districte va acumulant problemes i no es 

resolen. Afirma que això és un fracàs dels representants polítics.  

 

Assenyala que durant el Govern del PSC i d’ICV-EUiA es van fer molts pocs habitatges, i que 

de fet el nombre d’habitatges públics és mínim. Manifesta que, tot i així, en el mandat anterior 

es van vendre molts pisos de Regesa, de manera que el parc d’habitatges públics encara es va 

reduir més. Lamenta la manca d’habitatges públics i pregunta a la regidora com pensa resoldre 

aquest problema i fer que la gent confiï en ella.  

 

Manifesta que li agradaria que la Sra. Sanz expliqués als mitjans de comunicació quantes 

persones de bandes organitzades estan vinculades a Nou Barris i quines actuacions s’han fet 

respecte a això, atès que és una de les coses que no es diu als mitjans.  

 

La Sra. Yoyi diu als representants polítics que no es pensin que la gent del públic són idiotes, ja 

que avui, amb les xarxes socials, es poden assabentar de les coses sense haver d’esperar que 

algú els faci interpretacions d’històries que no són veritat. Manifesta que entenen que aviat hi 

haurà eleccions a l’Ajuntament de Barcelona, però que demanen una mica de respecte en les 

intervencions dels representants polítics, que l’únic que aconsegueixen en fer-se retrets 

mútuament amb mala educació és que les persones es desvinculin cada vegada més de la 

política.  

 

Assenyala que participa, a través de l’Ateneu i de la Plataforma d’Entitats de Roquetes, en el 

grup d’impuls del Pla de barris de Roquetes. Manifesta que entén que el Pla de barris de 
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Trinitat Nova també té un grup d’impuls, i que aquest grup d’impuls manté reunions, 

habitualment trimestrals, obertes a tots els representants dels partits polítics. Davant el 

comentari d’algun conseller que diu que no els convoquen a aquestes reunions, explica que 

entenia que aquests grups d’impuls estaven oberts als representants polítics i que per això l’ha 

estranyat que no coneguessin certes informacions.  

 

Afirma que també l’ha estranyat el que ha plantejat el Grup Municipal de Cs en relació amb el 

carrer de Nou Barris, les obres de la plaça de les Dones, les obres de l’institut escola Antaviana 

i les obres que actualment es duen a terme a la plaça Trobada, a l’entrada de l’Ateneu, ja que 

això s’ha treballat molt amb les entitats del barri. Explica que es va coordinar de manera que no 

quedés tallada la circulació del barri, ja que Roquetes té poques vies d’entrada i de sortida. 

Assenyala que a Roquetes hi ha una taula per la convivència que funciona molt bé i on es 

treballa el programa «Roquetes conviu». Afirma que al barri se’n valoren molt positivament els 

resultats, i que no entén que no es posin en valor les coses positives que hi ha als barris, 

independentment del govern que les hagi impulsat. Lamenta que es doni una visió tan negativa 

de tot, quan hi ha moltes coses que funcionen bé.  

 

Finalment, pregunta on és l’Institut Tecnològic de Barcelona, del qual no en tenien notícia, i 

quan tindrà lloc el plenari extraordinari d’habitatge.  

 

El Sr. Ramón manifesta que fa mesos que ningú no els diu res sobre les feixes, tampoc la 

responsable del Pla de barris de Trinitat Nova, on formen part del grup motor. Pregunta si es 

tirarà endavant aquest projecte, que de moment sembla que ha quedat estancat.  

 

Diu a la Yoyi que l’Institut Tecnològic de Barcelona entrarà en funcionament l’any vinent. 

Assenyala que es troba a Trinitat Nova, a l’edifici de l’antiga escola de Sant Josep Oriol, i que 

és fruit d’una demanda que van fer des del barri, ja que creien que, a part de l’institut escola, 

calia un centre de formació professional.  

 

La regidora Ilma. Sra. Janet Sanz afirma que l’Institut ja està en marxa.  

 

El Sr. Ramón explica que ningú no n’havia dit res, i que l’únic que sabien des de l’associació de 

veïns és que s’hi havien fet millores i hi havia el grup Voces. 

 

Manifesta que, atès que un dels grups ha dit que una part dels pressupostos d’aquest any 

passaran a l’any vinent, voldria saber si les obres pendents de l’illa de Nou Barris, Portlligat i 

Aiguablava començaran el desembre. D’altra banda, pregunta quants habitatges socials es 

faran al barri. 

 

El Sr. Jaume Riera recorda que avui és el Dia Mundial dels Animals. Es queixa com s’ha actuat 

respecte a l’àrea de gossos del parc de la Guineueta, ja que es va tancar sense donar cap 

explicació i avui continua tancat. Afirma que l’única explicació que han rebut d’Ecologia és que 

l’àrea estava en proves, però que això és mentida.  

 

Demana que no es facin comentaris absurds ni es diguin mentides a les xarxes socials. 

Remarca que ell no ha parlat mai en nom de cap grup polític, sinó en nom d’Espai Gos i com a 

Jaume Riera. A més, assenyala que a les xarxes socials no ha posat mai el partit polític en què 
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milita ni ha fet servir el tema dels gossos per castigar el Govern, tal com s’ha dit a les xarxes. 

D’altra banda, explica que una consellera del Districte ha dit al Facebook de la seva entitat que 

l’àrea de gossos de la Guineueta s’ha fet mitjançant l’acord de veïns i veïnes, però que això és 

mentida. A més, opina que aquesta consellera, que utilitza el pseudònim d’Hortensia Kahlo, 

hauria de donar la cara. 

 

El president del Consell del Districte demana al Sr. Riera que no faci hipòtesis i se centri en el 

tema.  

 

El Sr. Jaume Riera manifesta que el tema és que els estan desacreditant i s’estan dient 

mentides sobre un tema que preocupa a molta gent del barri. Reitera que ell mai no ha fet 

servir cap partit polític per desgastar el Govern, sinó que sempre ha mirat pel benefici dels 

gossos, que, malauradament, encara són considerats objectes. 

 

El Sr. Carmelo Vico explica que fa temps que comprova que hi ha veïns als quals la regidora no 

contesta mai, com ell mateix, quan considera que diu coses importants per al seu barri. 

Manifesta que li agradaria que la regidora contestés a tothom i que, si no té temps de fer-ho en 

el plenari, tregui el temps d’on pugui o es facin dues sessions de plenari. A més, remarca que 

en el ple extraordinari que es va fer fa pocs dies la regidora no va contestar a cap veí. Explica 

que no entén per què els dona la paraula si després no els contesta.  

 

Afirma que fa dos anys que la neteja al districte és un desastre. Explica que sap que hi ha gent 

poc cívica, però que tampoc no veu ningú que reculli la brutícia al carrer en tot el dia. 

Assenyala que hi ha contenidors amb la brossa a fora durant 15 dies i fins i tot un mes. Opina 

que és una vergonya, i recorda que ha proposat moltes vegades a la regidora i al seu Govern 

que es reuneixin i visitin conjuntament el barri.  

 

Afirma que les parades del transport públic són tercermundistes. Explica que s’han queixat 

moltes vegades d’una parada a Via Júlia on la gent havia de saltar 20 o 40 centímetres per 

baixar de l’autobús i que, finalment, s’hi ha posat una tanca d’obres, que fa un mes que hi és. 

Es queixa que no s’hi ha instal·lat una barana d’alumini que arribi fins al final, com les que es 

posen a rambla Catalunya, el passeig de Gràcia o el passeig Maragall.  

 

Lamenta l’enrenou que hi ha als carrers Almansa, Artesania, Via Júlia i els laterals de la ronda 

a causa de les obres. Afirma que s’estan eliminant molts aparcaments i s’està perjudicant els 

veïns, que no poden aparcar ni passar. Recorda la queixa d’un veí que va amb cadira de rodes 

que no pot passar per la vorera. Explica que el Govern està fent augmentar la contaminació en 

comptes de reduir-la, ja que abans un cotxe trigava deu minuts a baixar per la Via Júlia mentre 

que ara triga mitja hora.  

 

Afirma que la plaça de les Dones, que va costar molts diners, està abandonada i feta un 

desastre, i que no sap què s’està fent a la plaça de la Font del Parc del Pla de Fornells, on hi 

ha una excavadora que fa dos mesos i mig que treu enderrocs. Explica que no s’ha comunicat 

als veïns què s’hi farà i que ni els mateixos treballadors no en saben res.  
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El Sr. Jordi Solo pregunta perquè el Grup Municipal de Cs, que va parlar tant de nocturnitat i 

traïdoria quan es van aprovar les lleis del Parlament català, s’atreveix a treure el llaç groc del 

Districte de la mateixa manera.  

 

Insta el Grup Municipal de BC i d’altres a posar el llaç groc per salut democràtica, i afirma que 

s’ha tret per culpa de persones que no es desmarquen del feixisme. D’altra banda, demana 

respecte pels independentistes, ja que opina que se’ls tracta com si fossin d’un altre barri o una 

altra classe social.  

 

El president del Consell del Districte demana que, dins de la crítica política legítima, no es facin 

servir algunes expressions indiscriminadament i hi hagi un mínim de contenció en els termes 

que s’utilitzen.  

 

El Sr. José afirma que és impossible aparcar als carrers Cistellet i Marçà, del barri de Can 

Peguera, que són carrers molt estrets i on s’aparca a tots dos costats. Explica que, fins i tot, ha 

arribat a veure com una ambulància no ha pogut entrar a treure una persona malalta.  

 

Manifesta que al carrer Darnius 28 es van posar dos parterres molt bonics, però que es fan 

servir com a lloc perquè els gossos facin les seves necessitats. Explica que té gos i li encanten 

els animals, però que és inacceptable que hagi de veure excrements de gos cada vegada que 

surt de casa quan a 50 metres hi ha un pipicà. Remarca que la culpa no és dels gossos sinó 

dels amos. 

  

Afirma que fa més de vint anys que els nens del barri de Can Peguera tenen el mateix parc a la 

plaça de Sant Francesc Xavier i que ja és hora de canviar-lo i que aquests nens tinguin un parc 

com els que tenen altres nens catalans. A més, pregunta si alguns dels milions de què es parla 

al Consell Plenari aniran al seu barri, on no es fa res i hi ha brutícia per tot arreu. Explica les 

condicions precàries en què viu al carrer Darnius 28, on ha de posar una palangana amb una 

tovallola a sota quan plou perquè l’aigua no esquitxi a sobre del llit, i demana que es destinin 

diners al barri. 

 

La Sra. Mariona manifesta que és l’afectada del desnonament penal que hi va haver l’1 

d’octubre a Vilapicina, i agraeix el suport que va rebre dels CDR i de la majoria del barri. 

Explica que a dia d’avui, amb un habitatge adjudicat per la Borsa d’Habitatge, encara no han 

rebut cap resposta després d’un un mes d’espera i de fer dues pròrrogues judicials per evitar el 

desnonament. Afirma que disposen d’una o dues setmanes més de termini i que, quasi una 

setmana després de l’1 d’octubre, encara ningú no s’ha posat en contacte amb ells per 

comunicar-los alguna cosa, i no els responen ni els correus ni les instàncies. Manifesta que 

simplement vol sol·licitar una resposta respecte al pis adjudicat, situat al carrer Mare de Déu 

dels Àngels, 31.  

 

La Sra. Daiane assenyala que és membre de diverses organitzacions que lluiten pel dret a 

l’habitatge i que la preocupa molt un cas del qual ja va parlar fa un any en el Consell Plenari de 

Sants. Explica que al passeig Valldaura 224, al costat de la plaça de la República, hi ha un 

edifici sencer d’obra nova que es va acabar de reformar totalment fa sis anys i que és buit des 

d’aleshores. Afirma que l’edifici pertany a l’Ajuntament des del 2002 i fa sis anys que utilitza els 

llums, quan no hi viu ningú. Explica que està gravant i fent fotos i que creu que aviat 
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presentaran una denúncia, tenint en compte que Habitatge diu que no disposa de pisos a 

milers de famílies amb nens petits o persones malaltes o discapacitades que estan en llista 

d’espera per rebre un habitatge. Remarca que en aquest barri, del qual és veïna, hi ha moltes 

persones en llista d’espera, i que li dol molt veure aquests habitatges inutilitzats i només 

consumint energia. Demana una explicació, en aquest o en el proper plenari, sobre els motius 

pels quals aquest edifici fa anys que és buit.  

 

Manifesta que també la preocupa molt, com a mare soltera amb una nena petita i un estudiant 

a càrrec seu, el tema del lloguer per als joves i en general. Assenyala que els lloguers es van 

reduir de cinc a tres anys per culpa del PP, i que ara cal passar el tràngol de trobar un pis cada 

tres anys, amb preus de lloguer molt elevats que difícilment es poden pagar amb la misèria de 

sous que reben. Remarca que un lloguer costa 700 euros, mentre que els sous no arriben ni a 

1.000 euros, i pregunta com poden viure els seus fills en un pis de lloguer en aquestes 

condicions. Manifesta que cal allargar el termini dels lloguers a un mínim de cinc anys i 

disposar d’habitatges econòmics perquè els joves i les famílies amb necessitats puguin llogar a 

preus raonables que es corresponguin amb les seves nòmines.  

 

Afirma que cal evitar que les famílies siguin desallotjades al cap de tres anys per no poder 

pagar els preus que es demanen. Explica que ella es troba actualment en aquesta situació, 

però que no permetrà que la facin fora gràcies al suport de les entitats. Remarca, però, que el 

que la preocupa més és que els partits polítics no defensin els ciutadans i els seus drets. 

Afirma que són bons treballadors que volen viure en pisos dignes que puguin pagar amb els 

seus sous, i no pas haver d’ocupar-los o obligar els propietaris a desallotjar-los, i demana als 

partits polítics que els defensin. 

 

Explica que fa molts anys que viu a la ciutat i que ha patit moltes injustícies per culpa de partits 

que han arruïnat la ciutat i el país. Afirma que no es pot construir a partir de les ruïnes en pocs 

anys, tal com ara s’exigeix al Govern de Colau, i que la gent treballadora que de veritat estima 

la ciutat són els que l’aixecaran, i no pas aquells partits polítics que roben diners i que han 

portat a aquesta situació. 

 

El Sr. Joaquín Esteban explica que ahir, en passejar per l’estació de Renfe a la Meridiana a 

una hora en què l’enllumenat públic ja funcionava, va veure que el tram de les piscines estava 

totalment a les fosques.  

 

D’altra banda, manifesta que una senyora que governa a la ciutat va dir l’altre dia a Facebook 

que la retirada dels llaços grocs era repressió, mentre que l’endemà es van fer retirar els 

adhesius de la bandera espanyola. Opina que si es critica la retirada d’uns símbols, també cal 

respectar els altres. Afirma que tots viuen a la ciutat i tenen diferents idees que s’han de 

respectar.  

 

El president del Consell del Districte demana de nou als intervinents que es parli de temes del 

districte per no obrir polèmiques.  

 

El Sr. Joaquín Esteban recorda que a principis del mandat es va dir que la plaça Sóller era 

l’obra estrella del barri de Porta, però que les obres d’aquesta plaça s’han ajornat. Assenyala 

que es va dir que la plaça s’inauguraria al setembre i que ara no sap quan es farà.  
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Explica que a la cantonada del carrer Valldemossa amb Estudiant hi ha una vorada que trenca 

els pneumàtics dels cotxes, inclosos els dels camions de les escombraries, que tenen moltes 

dificultats per girar. Demana que en aquesta vorada es faci la mateixa rampa en mitja lluna que 

s’està fent al carrer Alcúdia amb Valldemossa.  

 

Explica que el senyal de cediu el pas que hi ha al carrer Estudiant amb Casas i Amigó està 

invertit, ja que els vehicles que han de cedir el pas són els que venen de Pintor Alzamora cap a 

Palma de Mallorca, Deià o Alloza. Demana que, per tant, es posi aquest senyal a l’altra 

cantonada del carrer Casas i Amigó.  

 

La Sra. Sulai explica que quan assisteix als plenaris del Districte veu com els grups polítics «es 

treuen els draps bruts» els uns als altres. Afirma que els partits haurien de buscar un altre 

mètode d’actuació, ja que els veïns se n’adonen i comenten que això és l’únic que fan els grups 

polítics. Opina que es tracta de quelcom una mica arcaic i que és hora que els partits canviïn la 

seva manera d’actuar.  

 

El president del Consell del Districte demana a la Sra. Sulai que se centri en temes del districte.  

 

La Sra. Sulai afirma que creu que té dret a fer aquesta crítica.  

 

Proposa que es facin campanyes als mitjans de comunicació per conscienciar els ciutadans 

que han de ser més cívics pel que fa a la neteja. A més, demana que es posin més papereres 

al costat de les parades d’autobús i, també, per a burilles de cigarretes. En relació amb això, 

explica que la vorera davant dels jutjats és plena de burilles.  

 

Assenyala que la regidora ha dit que sempre parlen d’habitatge, però que el problema de 

l’habitatge continua sent molt important. Explica que sap que hi ha un projecte d’habitatges 

socials però que li han dit que és per al 2020, mentre que els jutjats no els permeten romandre 

als pisos dels grans creditors fins al 2020 i els estan fent fora. Es refereix al cas de la 

companya que té un pis adjudicat per pagar un lloguer de 600 euros i que la policia tenia 

previst desnonar-la dilluns passat. Pregunta si el Govern no té una mica de poder per enviar 

una carta al jutjat i demanar que no es tregui al carrer una persona que ja té un pis adjudicat. 

Afirma que és absurd que l’Ajuntament hagi de pagar-li una residència en comptes de poder 

estar-s’hi unes setmanes més fins que rebi el pis. Opina que es tracta d’un problema burocràtic 

i que és vergonyós que l’Administració no pugui organitzar millor aquest tipus de situacions. 

 

El Sr. José Antonio explica que creu que s’han de centrar en coses com la millora dels parcs, 

els carrers, els habitatges i l’accessibilitat, ja que així milloraran Nou Barris entre tots.  

 

Explica que el tanatori de la ronda de Dalt està situat en un lloc amb molt de pendent que és de 

difícil accés per a les persones grans o amb mobilitat reduïda, i que caldria un minibús que 

arribés fins al tanatori.  

 

Manifesta que la zona del passeig Valldaura on hi ha l’espai de salut i el metro de Canyelles 

està ben arranjada i mantinguda, però que la rambla del Caçador està molt bruta, fa pudor i és 

plena d’insectes. Demana que, per tant, també es tingui cura d’aquesta zona.  
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Opina que caldria posar alguna càmera de vigilància a la zona de Roquetes, on a vegades hi 

ha vandalisme i baralles, i al parc la Guineueta, a fi de millorar el control sobre els usos 

d’aquests espais.  

 

Finalment, sol·licita que també es demani en el Parlament la millora del districte de Nou Barris.  

 

El Sr. Manel dona la paraula a un membre de la Coordinadora d’Entitats SAP Muntanya perquè 

informi sobre un acte que es farà demà.  

 

El Sr. Juan explica que la Coordinadora d’Entitats SAP Muntanya - Marea Blanca farà demà un 

acte per informar sobre l’estat de la sanitat a Catalunya. Afirma que la sanitat a Catalunya ha 

passat de ser capdavantera a situar-se entre les pitjors, i que aquesta situació s’arrossega des 

del «Govern dels millors» del Sr. Mas, amb el conseller Boi Ruiz al capdavant, quan la sanitat 

va començar a davallar progressivament. Explica que aquesta situació pot continuar 

empitjorant, malgrat el gran esforç que estan fent les organitzacions ciutadanes.  

 

Afirma que a Catalunya falten 17.500 infermeres, així com metges i recursos, i que cada 

vegada n’hi ha menys. Informa que demà, a la Marquesina de Via Júlia, a les 18 hores, faran 

l’acte «Salvem els nostres centres de salut», en el qual hi haurà metges que parlaran de la 

situació que viuen actualment els centres de salut. Explica que els agradaria que hi assistís 

molta gent, no només per escoltar sinó també per intervenir.  

 

Remarca que qualsevol Estat democràtic ha de cuidar sobretot la sanitat pública i l’educació, 

cosa que no s’està fent al país. Opina que, a més, és trist que l’enfrontament identitari en què 

els han ficat uns i altres estigui tapant tots els dèficits i tota la corrupció que estan portant al 

deteriorament progressiu d’aquests serveis públics. Parla de «la síndrome de la granota 

bullida», que fa referència a una granota que és a una cassola nedat tranquil·lament sense 

adonar-se que hi ha el foc a sota, i que quan s’adona de l’escalfor ja està fregida. En aquest 

sentit, afirma que tothom està distret amb moltes coses secundàries i que, quan s’adonin, ja no 

quedarà sanitat, educació ni res on agafar-se.  

 

Manifesta que espera que demà vagi gent a l’acte que faran i hi intervingui, i que es prengui 

consciència que no es poden permetre perdre la sanitat pública, perquè no tenen diners per 

pagar-se la privada. Opina que la independència i altres històries són arbres que tapen la 

corrupció d’uns i altres, i que, malgrat que tot és important, hi ha coses més importants que 

d’altres.  

 

El president del Consell del Districte dona per acabat el torn d’intervencions del públic, i cedeix 

la paraula a la regidora adscrita del PSC, que ha sol·licitat intervenir.  

 

L'Ilma. Sra. Carmen Andrés Añón (PSC) diu a la regidora del Districte que totes les dades que 

aporta el Grup Municipal del PSC provenen d’enquestes oficials i es poden trobar al web de 

l’Ajuntament de Barcelona: les dades de pobresa són de l’enquesta socioeconòmica municipal 

del 2017; les de l’atur, de l’enquesta sociodemogràfica municipal del 2017, i les de neteja, de 

l’enquesta de serveis municipals del 2017. En relació amb això, manifesta que el primer que 

demanaria al Govern municipal és que millori la neteja. Assenyala que diu això perquè li 
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molesta molt que la Sra. Sanz els titlli de mentiders. Afirma que són responsables i l’únic que 

volen és que Nou Barris millori, tal com ha dit el José Antonio.  

 

Explica que la preocupa veure Nou Barris poc indignat, tenint en compte les coses que passen, 

la pobresa que hi ha i la gran involució que estan patint. Manifesta que, per tant, s’alegra molt 

de l’última intervenció del Juan, ja que veu que sí que hi ha gent indignada per les coses que 

realment han d’indignar.  

 

Finalitzada aquesta intervenció, el president del Consell del Districte torna a donar la paraula a 

la regidora, i li demana un esforç de síntesi per ajustar-se als 7 minuts de temps de què 

disposa. 

 

La regidora Ilma. Sra. Janet Sanz Cid diu a la regidora Carmen Andrés, a qui té un afecte 

personal i amb qui ha treballat conjuntament moltes qüestions, que no ha qüestionat mai les 

fonts del Grup Municipal del PSC, sinó que ha volgut dir que quan explica que les obres de la 

plaça Sóller es faran ben aviat i els interiors d’Aiguablava s’iniciaran a principis d’any és perquè 

li ho han dit els tècnics municipals, i que quan diu que no es deixarà de fer cap projecte per 

motius econòmics és perquè ho ha treballat amb la gerent.  

 

Explica que l’Ajuntament té un contracte de neteja de 9 anys prorrogat, de manera que ara té 

entre 9 i 10 anys, i que aquest contracte suposa una despesa de prop de 3.000 milions d’euros 

per a 10 anys. Opina que abans la Sra. Carvajal ha fet una reflexió fonamental respecte a això 

en dir que tothom s’ha de fer una mica responsable de la neteja, i que altres veïns també han 

fet comentaris en aquest sentit. Afirma que això no vol dir que la ciutat de Barcelona no hagi de 

treballar en la neteja, però insisteix que hi dediquen molts diners. A més, destaca que fan molts 

controls i que van portar a Fiscalia el frau que van detectar en una de les empreses, a la qual 

han exigit el retorn dels diners malgastats, que és una cosa que no havia passat mai. A més, 

remarca que hi ha més de 4.500 treballadors de la neteja repartits per tota la ciutat de 

Barcelona. Assenyala que han fet algunes sessions per parlar d’aquest tema a barris que ho 

han demanat, però es podria fer una sessió exhaustiva sobre el funcionament d’aquesta 

contracta, que destaca que és la contracta més important de l’Ajuntament de Barcelona. Afirma 

que, per tant, la neteja també s’ha de millorar amb educació, amb respecte i amb civisme.  

 

Assenyala que si es detecten contenidors que fa 15 dies que estan bruts, segons deia un veí, 

es pot presentar un IRIS. Afirma que només cal entrar a un web, descarregar-se l’aplicació IRIS 

i fer una foto, i que això arriba directament a l’Ajuntament, que ho gestiona de manera 

immediata. Explica que quan a ella li arriba un missatge per Twitter o per una altra via sobre 

alguna incidència, ho passa a aquests equips de professionals, que fa molts anys que treballen 

a Barcelona.  

 

D’altra banda, destaca que fa molt de temps que Barcelona du a terme auditories, i que el 

Govern municipal actual va començar a penjar al web l’auditoria sobre l’espai públic que es fa 

anualment. Afirma que ara hi posaran també d’altres més petites que han encarregat perquè 

els ciutadans disposin de tota la informació. A més, assenyala que han fet una campanya 

específica dels 100 punts crítics de tota la ciutat, amb pedagogia, agents cívics, educadors de 

carrer i tot un treball dirigit a reduir la sensació de brutícia que hi ha en entorns molt concrets. 
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Destaca que es tracta d’un gran treball que no depèn de l’equip de govern que hi hagi en cada 

moment, sinó del bon funcionament de la ciutat.  

 

Agraeix tota la col·laboració de la Sra. Carmen Andrés en l’àmbit de la neteja, i afirma que hi ha 

hagut molts problemes per impulsar la nova contracta. Explica que la nova contracta havia de 

sortir aquest any i que espera que, per responsabilitat, alguns grups municipals els ajudin a 

tirar-la endavant, atès que és la contracta que permetrà donar un millor servei en els propers 

deu anys, amb més recursos, més recursos humans, més presència al territori i més dispositius 

tecnològics per arribar millor als llocs on sigui més necessari. En relació amb això, assenyala 

que sovint el partidisme al qual s’han referit alguns veïns i les conteses electorals constants 

dificulten aquests acords. Manifesta que li agradaria molt que el Grup Municipal de Cs se 

sumés en l’àmbit de ciutat a aquesta gran contracta de neteja, perquè està segura que en 

comparteix el contingut. A més, afirma que el que demanen els veïns és que es posin d’acord 

en temes centrals per millorar la seva qualitat de vida i que deixin de banda el partidisme. 

 

Pel que fa a l’Institut Tecnològic de Barcelona, al qual han fet referència la Yoyi i el Ramón, 

explica que ja s’ha posat en marxa amb un grup de cicle de grau mitjà i tres grups de cicles de 

grau superior i que el curs vinent s’ampliarà amb més oferta. Assenyala que el director no s’ha 

presentat als veïns però que ho farà, i proposa fer-hi una visita perquè el coneguin.  

 

Respecte al ple extraordinari d’habitatge, informa que és el 12 de novembre. A més, diu a la 

Sulai i altres veïns que l’han interpel·lat, que no ha volgut dir que el tema de l’habitatge no fos 

important, sinó que donaran novament totes les dades en el plenari extraordinari, ja que no hi 

ha hagut variacions importants respecte a l’últim Consell Plenari. Remarca que es tracta d’un 

tema cabdal a la ciutat i al districte, i que han de seguir treballant per buscar totes les escletxes 

possibles per generar habitatge digne per a la ciutadania que ho necessita. Afirma que, per 

tant, continuaran donant informació sobre aquest tema, tal com han fet en tots els plenaris.  

 

En relació amb el que ha comentat la Mariona, manifesta que ha tingut coneixement del seu 

cas i és un dels temes que segueixen. Li diu que ara li passaran documentació més concreta 

per poder-ne fer l’actualització.  

 

El president del Consell del Districte demana a la Sra. Sanz que faci un esforç de concreció i 

acabi la seva intervenció.  

 

La regidora replica que li sap greu pels veïns, i que contestarà ràpidament algunes coses que 

han dit els grups.  

 

En resposta al Grup Municipal de Cs, afirma que el problema de l’Escola Ucraïnesa ja està 

resolt i que se’n van ocupar des del primer moment, encara que aquest grup vulgui creure el 

contrari. Assenyala que, tot i que no lideren el Consorci d’Educació, sempre faran pressió i 

seran aliats de totes les situacions que siguin injustes.  

 

Pel que fa als temes de seguretat i convivència, explica que no els han esmentat en l’informe 

perquè n’han parlat en altres ocasions. En relació amb això, destaca la mesura de reforç dels 

treballs d’equip d’espai públic, en concret la taula de convivència del Turó, que s’ha creat amb 

els mateixos veïns, el reforç a Verdum, el reforç del seguiment de violència masclista a Ciutat 
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Meridiana i el programa «Roquetes conviu», que ha explicat molt bé la Yoyi, com a persona 

que hi participa. Explica que són temes que van treballant, però que no hi ha varetes màgiques 

per resoldre les qüestions de seguretat i convivència, sinó polítiques concretes.  

 

En relació amb la Guàrdia Urbana, manifesta que han cobert totes les jubilacions, han generat 

150 nous llocs vinculats a baixes i han incrementat les despeses en hores extraordinàries, i que 

el que necessiten és que el Govern de la Generalitat faci el mateix amb els Mossos 

d’Esquadra. Explica que ho han demanat insistentment i estan fent pressió en aquest sentit, i 

que sempre reconeixeran el treball i la col·laboració dels dos cossos de policia, que és 

indispensable perquè la ciutat funcioni, especialment al districte de Ciutat Vella. Afirma que el 

que no és de rebut és que el conseller d’Interior els digui que resolguin els problemes de Ciutat 

Vella amb agents cívics.  

 

En resposta al Grup Municipal del PSC, afirma que han passat dels 8 milions d’euros que es 

destinaven a la renda infantil el 2015 a arribar pràcticament als 20 milions.  

 

A continuació, el president del Consell del Districte dona de nou pas a les intervencions dels 

grups polítics que disposen de temps per tornar a fer ús de la paraula. 

 

El conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) assenyala que vol fer un comentari general 

respecte a algunes opinions de les veïnes i veïns que han intervingut. Opina que la dialèctica i 

el debat al Consell de Districte han estat presents des del principi del mandat, i opina que és 

injust qualificar-ho d’electoralisme o partidisme, tal com ha fet la mateixa regidora. Afirma que 

tots entren en aquest joc, perquè el públic també el fa i l’ha de fer, i que la situació no és tan 

greu com per dir que es tiren els plats pel cap. Remarca que són moltes formacions polítiques i 

s’ha d’entendre que és un joc normal, tot i que sigui millorable, i convida els veïns i veïnes a 

continuar participant des del públic i no abaixar la guàrdia.  

 

Manifesta que és normal que cadascú defensi les idees de la seva formació política perquè 

pensa que són les millors per a Nou Barris, la ciutat o el país, i que en aquest sentit cal 

desdramatitzar la proposta d’independència. Remarca que si es fa aquesta proposta és perquè 

hi ha gent que pensa que així el país anirà millor, de la mateixa manera que hi ha gent que creu 

que anirà millor d’una altra manera, i que és tan legítima una cosa com l’altra. Opina que no és 

normal desqualificar-se entre ells per aquest motiu i que no haurien de fer d’això una religió.  

 

El conseller Sr. Adrià Ventura Ramos (PDCat) afirma que la regidora no li ha contestat 

pràcticament res. Explica que fa tres plenaris que pregunta pel cobriment de la pista del Club 

de Bàsquet Canyelles, a l’escola Deià.  

 

Manifesta que els ha alegrat molt sentir que no hi haurà cap projecte que es deixi de fer per 

motius econòmics, que era el que esperaven sentir en el plenari extraordinari.  

 

Agraeix també que la regidora hagi parlat de neteja, ja que en el seu informe no en parla mai. 

Afirma que és a instàncies dels veïns i dels grups municipals que la regidora parla de neteja, de 

civisme i de convivència.  
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Manifesta que ell també vol més Mossos d’Esquadra a Nou Barris, i que el que pugui fer 

humilment com a conseller i com a grup municipal ho intentarà fer, però que no vol que la 

regidora defugi el tema. En aquest sentit, remarca que el seu grup ha parlat de civisme i de 

convivència, àmbit en el qual la Guàrdia Urbana també té competències. A més, recorda que la 

Guàrdia Urbana és el garant de l’aplicació de l’ordenança de civisme.  

 

Diu a la Yoyi que, si els conviden, estaran encantats d’aportar les seves opinions al Pla de 

barris i a la taula per la convivència de Roquetes.  

 

El conseller Sr. Juan Del Olmo Fernández (Cs) opina que el problema de la contracta de neteja 

de la qual parla tant la regidora pot ser que el Govern la tracta com un mer tràmit administratiu, 

quan el que cal és buscar el consens i, sobretot, la convicció que el nou servei de neteja i de 

reciclatge millorarà i els veïns ho notaran. 

 

Afirma que el Govern no contesta res, i que volen tornar a posar de manifest que tant al 

districte com a la ciutat es demostra la inoperància de les seves polítiques i la seva gestió. 

 

El conseller Sr. Gabriel García Duarte (PSC) pregunta quin és el criteri d’extensió del temps del 

seu grup, tenint en compte que el president ha ampliat bastant el temps d’intervenció de la 

regidora.  

 

El president del Consell del Districte manifesta que ja han parlat d’aquest tema a la Junta de 

Portaveus, i que per a la Presidència és complicat impedir que la regidora contesti al públic i als 

grups. Afirma que li ha donat uns 3 minuts més, tot i que l’ha tallat diverses vegades, i que 

poden tornar a debatre aquest tema a la Junta de Portaveus.  

 

El Sr. García Duarte explica que almenys ara sap que el president ha donat 3 minuts més a la 

regidora.  

 

Remarca que, a més de contestar el públic, la regidora ha de contestar les rèpliques que fan 

els grups del Consell de Districte, que en el cas del Grup Municipal del PSC representa 11.000 

veïns. Assenyala que la regidora té més espais per poder contestar directament els veïns que 

expliquen els seus problemes més immediats i que requereixen més un diàleg de tu a tu que no 

pas mítings. Afirma que és sorprenent que el Govern pugui intervenir el temps que vulgui i no 

respongui res.  

 

El president del Consell del Districte diu al conseller Sr. García Duarte que pot traslladar 

aquesta qüestió a la Junta de Portaveus.  

 

La regidora Ilma. Sra. Janet Sanz li diu que faci una queixa formal.  

  

Part decisòria 

 

5.- INFORMAR sobre l’aprovació inicial, de conformitat amb l’article 68. 1 a) de la Carta 

Municipal de Barcelona, el Pla especial urbanístic per a la regulació de l’equipament esportiu 

CEM Guineueta, situat al barri de la Guineueta, d’iniciativa municipal. 
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El president del Consell del Districte recorda els temps d'intervenció tot recordant que el 

Govern disposa de 5 minuts i els grups de la oposició de 3 minuts.  

 

Pel govern, el conseller Sr. Carlos Izquierdo Lázaro (BC) manifesta que presenten el Pla 

especial urbanístic per a la regulació de l’equipament esportiu del CEM Guineueta, com a pas 

previ a executar la inversió que figura al PAD. Afirma que, bàsicament, aquest pla regula la 

volumetria de l’espai. Explica que tancaran aquest equipament per poder garantir totes les 

activitats que s’hi fan actualment, consolidaran la qualificació urbanística actual i la titularitat 

pública, i regularan alguna qualificació complementària, com la de tècnic administratiu en 

relació amb la caseta de Parcs i Jardins que hi ha al costat, que s’ha inclòs en aquest conjunt 

d’equipament.  

 

Precisa que el que fa aquest pla és adaptar la volumetria proposada a l’avantprojecte per tal de 

poder executar el projecte arquitectònic una vegada aprovat el pla, que regula una superfície 

total de 2.723,8 m². Afirma que cal fer aquest tràmit i aquesta votació per poder començar a 

executar les obres el febrer del 2019. 

 

Finalitzada la exposició del govern, el president del Consell del Districte dona la paraula als 

grups municipals. 

 

El conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) assenyala que, tot i el canvi de l’ordre del dia, 

volen començar recordant totes les persones que en aquest moment veuen violats els seus 

drets civils i polítics a causa de la venjança política de l’Estat espanyol, tal com fan a cada 

plenari. Manifesta que avui volen enviar una abraçada fraterna especialment a les preses, la 

consellera Bassa i l’expresidenta Forcadell, i a la consellera Serret, la diputada Rovira i les 

companyes de lluita Anna Gabriel i Tamara Carrasco, que segueixen la tradició de dones com 

Enriqueta Gallinat, Frederica Montseny, Maria Salvo i Tomasa Cuevas. Recorda que avui hi ha 

carrers, places i centres cívics de les ciutats i pobles que duen el nom d’aquestes persones que 

sent polítiques també van patir presó i exili, mentre que dels seus repressors només en queda 

la ignomínia i el menyspreu.  

 

Manifesta que aquesta modificació del CEM Guineueta és una reivindicació esperada pels 

usuaris de la pista, el Patinatge Guineueta, el Futbol Sala Babar i algunes escoles dels barris 

que en fan ús. Explica que esperen que, des del mateix inici d’aquest tràmit, s’estigui al costat 

d’aquests clubs perquè puguin trobar espais on desenvolupar la seva activitat amb normalitat i 

no hagin d’anar «pidolant» pistes i mitges pistes arreu del districte, o fins i tot fora del districte, 

tal com ha passat en alguns casos. Remarca que, tot i que les obres començaran el febrer del 

2019, el gestor de l’equipament fa més d’un any i mig que va avisant els clubs que marxin. 

Demana que, per tant, es tingui informat el gestor i se li digui que no es pot jugar amb la gent.  

 

Finalment, assenyala que en el plenari extraordinari de pressupostos no es va dir que aquesta 

obra començaria el 2019, i expressa el vot favorable.  

  

El conseller Sr. Abel Plana i Campos (PDCat) manifesta que es congratulen d’aquest tràmit, 

que respon a un projecte iniciat en el mandat de l’alcalde Xavier Trias, i que saben que el club i 

el Govern estan treballant per aconseguir que la Guineueta tingui finalment la pista coberta, tal 
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com es mereix. Afirma que hi estan totalment d’acord i, per tant, votaran favorablement la 

proposta.  

 

El conseller Sr. Francisco López Ribera (PPC) assenyala que, en aquest espai, abans hi havia 

el casal d’avis de la Guineueta, que actualment disposa d’un habitacle per a només 75 usuaris. 

Manifesta que, malgrat això, estan d’acord amb la proposta.  

 

El conseller Sr. Felix Cogolludo Gamboa (Cs) explica que, tot i que aquest projecte arribi tard, 

el voten favorablement. 

 

El conseller Sr. Mario García Gómez (PSC) manifesta que informaran favorablement 

l’aprovació inicial d’aquesta proposta, que, com a pla especial que és, consisteix bàsicament en 

unes ratlles sobre plànol per construir un futur equipament. Explica que els sobta que es digui 

que les obres començaran el febrer, quan la fitxa no conté la data d’inici, la data prevista de 

licitació d’obres, l’aprovació inicial, ni la data en què finalitzen les obres.  

 

Finalitzada les intervencions dels grups municipals, el president del Consell del Districte dona 

pas al torn del públic. 

El Sr. Bertrand de Five pregunta si aquestes pistes tindran les mesures que fixa la normativa 

perquè el col·lectiu de discapacitats pugui fer un equip d’hoquei o de bàsquet en cadira 

elèctrica. 

 

Seguidament, el president del Consell del Districte torna a donar la paraula al Govern i als 

grups polítics.  

 

Pel govern, el conseller Sr. Carlos Izquierdo Lázaro (BC) agraeix la informació favorable de tots 

els grups, i assenyala que vol fer alguna puntualització.  

 

Diu al Grup Municipal d’ERC que el Govern no deixa mai que els clubs «pidolin» pistes, i que 

des del Districte sempre hi haurà un acompanyament polític i sobretot tècnic dels professionals. 

Assenyala que un exemple d’això és el Club de Futbol Sala Montsant, que ha trobat pistes 

gràcies al treball tècnic i de la Direcció de Serveis a les Persones i al Territori del Districte. 

Afirma que és obvi que sempre que es fan obres hi ha inconvenients i molèsties, però que no 

deixen mai abandonat cap club i aquest acompanyament continuarà.  

 

Diu al conseller del Grup Municipal del PP que al Govern també li agradaria que el casal d’avis 

fos una realitat i que, atès que hi ha l’espai per fer-lo, potser han d’anar tots junts a demanar al 

titular d’aquest equipament, la Generalitat de Catalunya, que faci les inversions pertinents.  

 

En resposta al Grup Municipal del PSC, explica que en el punt 84 d’inversions previstes de 

l’informe de la regidora hi ha la informació sobre la dotació, la data d’inici de les obres, la 

durada i la finalització. Manifesta que, si aquest grup no ho ha vist o no ho ha volgut veure, no 

té inconvenient a informar que les obres comencen el febrer del 2019, duraran vuit mesos i 

tenen un pressupost de 3 milions d’euros.  
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Per últim, el Sr. Izquierdo respon al Sr. De Five que qualsevol obra que es fa s’adapta perquè 

sigui accessible per a tothom i que aquesta no serà una excepció. Li diu que, si vol, pot 

consultar els plànols.  

 

El president del Consell del Districte pregunta als grups si volen tornar a intervenir. 

 

El conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) manifesta que no dubten que s’hagi treballat, 

però que els usuaris d’aquest equipament estan en alerta contínua des de fa un any i mig 

perquè se’ls ha dit que havien de marxar i fa temps que busquen alternatives. Explica que sap 

que això no és responsabilitat del Districte, però que sí que és responsabilitat seva evitar que 

passi. Assenyala que si el representant de Babar va assistir a la comissió consultiva no va ser 

perquè el convoqués el Govern del Districte. 

 

D’altra banda, explica que el pressupost del CEM Guineueta està dins dels 127 milions que la 

regidora va dir que ja s’havien executat. En relació amb això, assenyala que hi ha més de 40 

milions d’euros no executats dels que se’ls va dir que estaven executats en el plenari 

extraordinari.  

 

Els consellers Srs. Adrià Ventura Ramos (PDCat), Francisco López Ribera (PPC) i Felix 

Cogolludo Gamboa (Cs) declinen fer una segona intervenció. 

 

El conseller Sr. Mario García Gómez (PSC) remarca que el posicionament del Grup Municipal 

del PSC és envers el Pla especial urbanístic, i no pas envers l’informe de la regidora. Afirma 

que ara estan fent l’aprovació inicial d’aquest pla i que la fitxa que els han donat està totalment 

buida.  

 

El secretari anuncia que el punt de l'ordre del dia s'aprova per unanimitat. 

 

Part d’impuls i control: 

 

6.- Proposicions/declaracions de grup, precs i preguntes dels grups municipals del 

Consell 

 

6.1. Proposició de BEC i ERC relativa al següent: «El Plenari del Consell de Districte de 

Nou Barris acorda elevar a la Ponència del Nomenclàtor de la ciutat de Barcelona la 

substitució de la denominació “avinguda de Borbó” per la nova denominació d’“avinguda 

dels Quinze” o bé “passeig dels Quinze”.» 

 

El president del Consell del Districte recorda que cada grup proposant disposa de 8 minuts 

d'intervenció.  

 

Pel govern, el conseller Sr. Carlos Izquierdo Lázaro (BC) manifesta que avui, conjuntament 

amb el Grup Municipal d’ERC, presenten aquesta proposició d’acord per canviar el nom de 

l’avinguda Borbó pel de passeig o avinguda dels Quinze i que, en cas d’aprovar-se, s’elevarà a 

la Ponència del Nomenclàtor.  
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Assenyala que, des del Govern, emmarquen aquesta proposició dins la política de la ciutat per 

recollir al Nomenclàtor aquelles memòries de Barcelona fins ara interessadament amagades, 

com la tradició republicana, feminista o popular de la ciutat. Explica que, en el cas de l’avinguda 

Borbó, no troben millor exemple de memòria popular que el nom de «Quinze», que era el preu 

del bitllet per anar de passeig de Gràcia a Vilapicina a principis del segle XX.  

 

D’altra banda, manifesta que aquest canvi de nom consolida la mesura de govern sobre 

memòria històrica que es va presentar en el Consell Plenari el desembre de 2015, que ha 

suposat, entre altres coses, la retirada de les plaques franquistes del districte, la posada en 

funcionament de la Taula de Memòria Històrica del districte, l’homenatge a Salvador Puig 

Antich, l’homenatge a Víctor Jara i el canvi de nom de la plaça de la República i de la plaça 

Harry Walker.  

 

Destaca que polítiques i accions com aquesta estan fetes conjuntament amb les entitats i la 

ciutadania del districte, construint així la memòria i la història col·lectives de baix a dalt en 

comptes de dalt a baix, com era costum. En aquest sentit, manifesta que vol agrair a la Taula 

Unitària per la República, la Comissió del Centenari de la Prosperitat, el col·lectiu d’història de 

Can Basté i l’Arxiu Històric de Nou Barris tota la feina que han fet junts i tota la feina que 

aquestes entitats ja feien des de molt abans i que cal que continuïn fent. També agraeix al 

Grup Municipal d’ERC el treball conjunt per presentar aquesta proposta. 

 

Per la seva banda, el conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) assenyala que les entitats 

promotores, la Taula Unitària de Nou Barris per la República i l’Associació de Veïns de Torre 

Llobeta i Vilapicina, els han demanat que presentin aquesta iniciativa. Manifesta que els satisfà 

molt poder-la presentar, especialment tenint en compte que és un tema que el seu grup ha 

exposat en altres ocasions, tant des de dins de la Taula com des del Consell Plenari. Afirma 

que celebren la coordinació entre la Taula Unitària per la República i l’Associació de Veïns de 

Torre Llobeta i Vilapicina, entitats de diferents àmbits que són capaces d’unir-se i treballar 

conjuntament per un objectiu comú, així com l’acollida de la campanya de recollida de 

signatures, que ha superat totes les previsions. Destaca que se’ls han presentat més de 1.300 

signatures i que li consta que se’n continuen recollint desenes. 

 

A continuació, el president del Consell del Districte dona la paraula a la resta de grups 

municipals.  

 

El conseller Sr. Adrià Ventura Ramos (PDCat) assenyala que diu molt de la democràcia actual 

el fet que hagin de defensar aquesta proposició amb precaució per por de represàlies legals, 

sense poder dir el que realment pensen dels Borbons. D’altra banda, explica que, abans que 

algú relacioni aquesta proposta amb el canvi de nom de la plaça Llucmajor, vol deixar clar que 

el seu grup no es va negar mai al fet que la república tingués un espai referent al districte, però 

que el canvi de nom de la plaça Llucmajor s’emmarcava dins una mesura de govern que 

al·legava la recuperació de la memòria històrica i que buscava treure del Nomenclàtor noms 

feixistes, franquistes o que atemptessin contra els valors democràtics. Manifesta que, en 

aquest sentit, creien que la pèrdua de la plaça Llucmajor no s’adequava al que defensava 

aquesta mesura de govern.  
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Afirma que, en canvi, la substitució del nom de l’avinguda Borbó per avinguda dels Quinze sí 

que s’adequa a aquesta mesura de govern, ja que no hi ha res que atempti més contra els 

valors democràtics que ser cap d’Estat per mèrits de sang i imposat a dit per un dictador. A 

més, remarca que fa un any i un dia que el rei Borbó va fer el famós discurs en què renyava els 

catalans que van voler votar, aplaudint que els peguessin i sent l’avalador principal del càntic 

del «A por ellos». Conclou que, per tant, voten a favor d’esborrar els Borbons de la via pública.  

  

El conseller Sr. Francisco López Ribera (PPC) afirma que a Nou Barris hi ha coses més 

importants que canviar noms de carrers i places, i que el seu grup tampoc no demana canviar 

noms com els de Pablo Iglesias ni Karl Marx. A més, opina que 1.300 firmes no donen veracitat 

legítima per canviar el nom de tot un carrer. Manifesta que, per tant, voten en contra de la 

proposta. 

 

El conseller Sr. Juan Del Olmo Fernández (Cs) afirma que comparteixen amb els grups 

proposants la intenció de dotar els carrers del districte de noms que tinguin història, però que 

sempre han mantingut els mateixos criteris respecte a qualsevol tipus de nom de carrer. En 

aquest sentit, explica que consideren que els canvis de noms d’avingudes, carrers o places no 

s’han de fer per interessos exclusivament partidistes o a partir d’una ideologia política concreta, 

sinó que s’han de basar sempre en l’objectivitat; que les propostes de nous noms s’haurien de 

destinar a nous emplaçaments i, així, evitar canvis en els carrers ja existents; que no hi ha 

necessitat d’imputar uns costos indirectes als veïns que viuen en aquesta avinguda pels 

desitjos partidistes de certs partits o col·lectius sense tenir el suport necessari de tots els veïns 

implicats, i que troben innecessari gastar diners públics en canvis de noms que es podrien 

destinar a altres necessitats més urgents. 

 

D’altra banda, remarca que 1.300 firmes representen el 5% de la població del barri i el 0,78% 

de la població del districte. Assenyala que, si es regeixen pel nou Reglament de participació 

ciutadana impulsat i realitzat per BC el 2017, aquesta proposta necessitaria un total de 1.700 

firmes per entrar a debat i 3.300 si es volgués sol·licitar un procés participatiu per poder recollir 

les firmes formalment. En aquest sentit, afirma que caldria fer les coses de manera més 

coherent i complir els reglaments.  

 

D’altra banda, opina que si els representants dels grups d’ERC i BC haguessin de pagar les 

despeses que suposa aquest canvi de nom de la seva butxaca hi votarien en contra, però que, 

atès que jugar amb els diners públics i dels veïns i comerciants implicats els surt gratis, 

continuen fent propostes com aquestes sense cap mena de prejudici.  

 

Finalment, manifesta que fa la sensació que els grups proposants, sobretot BC com a Govern, 

no tenen res més important a les seves agendes, i els demana que posin el mateix ímpetu que 

dediquen a aquest canvi de nom a altres qüestions que afecten d’una manera més directa els 

ciutadans del districte i de la ciutat. Acaba expressant el vot contrari del seu grup.  

 

La consellera Sra. Núria Gaig Jané (PSC) manifesta que el seu grup també va ser promotor de 

la Taula Unitària per la República juntament amb ERC, ICV-EUiA i la Coordinadora 

d’Associacions de Veïns i Entitats, i que en un principi la idea era posar en valor els valors dels 

lluitadors de la Segona República. Afirma que, en aquest sentit, participen a fer de la plaça de 

la República un referent d’aquests valors i un reconeixement de totes aquelles persones.  



 
Districte de Nou Barris 

Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 

Pl. Major de Nou Barris, 1 

08042 Barcelona  

93.291.68.00 

www.bcn.cat/noubarris 

 

33 
 

 

Explica que, tenint en compte que a Barcelona hi ha molts carrers i places amb noms borbònics 

i reals, consideren que canviar tots aquests noms ha de ser una acció global de ciutat, tal com 

van manifestar en una sessió de la Comissió de Presidència de l’Ajuntament de la ciutat, on es 

va aprovar aquesta proposta. Opina que ha de ser una acció sobre el conjunt de la ciutat, i 

avalada per una àmplia majoria i consens, perquè després ningú no pugui tirar-la enrere. 

D’altra banda, afirma que reconeixen l’acció de la Taula i de l’Associació de Veïns de Torre 

Llobeta i Vilapicina respecte a l’avinguda Borbó.  

 

Finalitzada la intervenció dels grups municipals, el president del Consell del Districte dona la 

paraula als representants de les dues entitats que impulsen aquesta proposta, la Taula Unitària 

per la República i l’Associació de Veïns de Torre Llobeta i Vilapicina.  

 

El Sr. Xavier, membre de l’Associació de Veïns i Veïnes de Torre Llobeta i Vilapicina, manifesta 

que, a més dels problemes veïnals que els ocupen, bona part del veïnat de Torre Llobeta i 

Vilapicina forma part d’una iniciativa per recuperar els noms històrics del seu entorn. Destaca, 

per exemple, la recuperació de topònims de la història del barri com Can Sitjar i Can Xiringoi. 

Assenyala que, en el cas dels Quinze, els grups proposants ja s’han referit a la història del 

nom, però que si cal poden donar més explicacions en algun tipus de reunió. Remarca que, fins 

i tot, van fer una xerrada sobre els Quinze amb més de 300 persones del barri a la biblioteca. 

 

Destaca que aquesta proposta s’ha fet comptant amb les associacions i entitats del barri, que 

també hi havien mostrat interès, com l’Associació de Comerciants, que els ha donat suport, i 

bona part dels comerços. Afirma que han recorregut tots els comerços de l’avinguda Borbó i 

que pot dir que un 90% estan d’acord en el canvi de nom. Assenyala que també han comptat 

amb els instituts d’educació de la zona, el Carrasco i Formiguera i el Barcelona-Congrés, i han 

recollit signatures. Remarca que, per tant, han volgut impulsar aquesta proposta des d’un punt 

de vista participatiu, i que no han volgut posar un nom que no fos topònim del barri.  

 

Expressa l’agraïment a les persones que integren la Taula Unitària per la República, ja que la 

seva orientació els ha permès fer coses que des de l’associació de veïns no sabien com 

afrontar i els han donat un gran suport.  

 

Manifesta que han recollit més de 1.300 signatures i en segueixen recollint. Afirma que està 

segur que ja en tenen més de 1.500, però que sobretot vol destacar que han estat entitats del 

barri les que han participat en aquesta iniciativa i que gairebé tothom hi ha estat d’acord.  

 

Finalment, expressa l’agraïment als grups municipals que donen suport a la iniciativa.  

 

El Sr. Pep Ortiz, portaveu de la Coordinadora d’Associacions de Veïns i Entitats de Nou Barris, 

i membre de l’Associació de Veïns de Can Peguera i de La Cosa Nostra, assegura als grups 

que demanen que el Districte no dediqui tants esforços a aquesta iniciativa que els grups 

proposants només l’han presentat i tot l’esforç és de les entitats. A més, remarca que el nombre 

de signatures que es necessiten a Nou Barris segons el Reglament de participació ciutadana 

és 800, i no pas 1.700.  
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Destaca que proposen un nom vinculat a la història de Nou Barris. Explica que sap que els 

seus avis agafaven el tramvia als Quinze per anar a treballar a la ciutat i que deien que «venien 

dels Quinze», igual que la resta de gent de Nou Barris. Afirma que, en aquesta iniciativa, s’ha 

treballat amb la mateixa seriositat que es va treballar per la plaça de la República, que tampoc 

no va ser un esforç de l’equip de l’Ajuntament, sinó de la Taula Unitària de Nou Barris per la 

República.  

 

Remarca que estan parlant de recuperar la memòria històrica, tot i que saben que el problema 

principal en aquest cas és que l’avinguda es diu Borbó, ja que suposen que si s’hagués dit 

d’una altra manera ningú no hi posaria cap pega. Manifesta que ell és català i espanyol, però 

que és republicà. 

 

Seguidament, el president del Consell del Districte dona la paraula al regidor adscrit del Grup 

Municipal de la CUP. 

 

El regidora Ilm. Sr. Pere Casas Zarzuela, subratlla que aquesta proposta tracta de memòria 

històrica i de la memòria de tot un poble que, a més, va ser oprimit i callat. Assenyala que, per 

exemple, el carrer Santa Engràcia antigament es deia el carrer de l’Anarquia.  

 

A continuació, el president del Consell del Districte dona pas al torn de paraula de les persones 

del públic que volen intervenir.  

 

El Sr. Pepus assenyala que volen recuperar la memòria històrica dels Quinze, però no només 

pel tramvia, sinó també perquè va ser un punt de lluita important anys enrere durant les vagues 

dels treballadors dels tramvies. Manifesta que, com a republicans, volen recuperar el record 

dels pobles treballadors i, també, dels barris. Afirma que la ciutat de Barcelona no s’ha fet 

només per grans senyors que han fet grans monuments i grans coses, sinó pel dia a dia de tots 

els treballadors, que patien necessitats, havien de caminar i passar fred, i per als quals el 

tramvia era l’única manera d’arribar a casa seva després de treballar tot el dia.  

 

A més, recorda que, com a republicans, el més important és treure el nom de Borbó de 

l’avinguda. Destaca que els tres valors fonamentals de la república són la llibertat, la igualtat i la 

fraternitat, mentre que desconeix quins són els valors dels Borbons.  

 

El Sr. Francisco Garrobo, en representació de la CUP Capgirem Nou Barris, remarca que no 

només seran les conselleres les que s’implicaran perquè es pugui fer aquest canvi de nom, 

sinó totes les veïnes.  

 

Manifesta que donen la benvinguda a aquesta proposta, que està en la línia de continuar 

millorant la memòria històrica del districte i que, sobretot, és de justícia. Afirma que acabar amb 

l’avinguda Borbó era un objectiu de moltes veïnes, i que volen agrair a la Taula Unitària per la 

República i a l’Associació de Veïns de Vilapicina i Torre Llobeta el seu treball i que avui aquest 

projecte sigui més possible que mai.  

 

Explica, però, que des de la CUP Capgirem Nou Barris aposten per anar un pas més enllà, ja 

que creuen que els Quinze hauria també de tenir una parada a la plaça Maragall, de manera 

que es digués Maragall-Els Quinze, ja que era la zona on començava els Quinze. Destaca que, 
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a més, això donaria més visibilitat a aquest nom històric, que recorda entre altres coses la gran 

vaga dels tramvies. D’altra banda, recorda que la parada de metro de Llucmajor encara ha 

d’incorporar el nom «República».  

 

Manifesta que també volen aprofitar per reiterar, a les portes del 12 d’octubre, que és necessari 

començar a netejar el Nomenclàtor del barri de persones que van participar en el genocidi 

americà. En aquest sentit, planteja la necessitat de canviar el nom de la plaça Virrei Amat, que 

abans de la dictadura es deia Salvat Papasseit, i del passeig d’Urrutia, que proposen que tingui 

el nom de «Facerias», maqui assassinat a l’inici d’aquest carrer.  

 

Afirma que també cal aprofitar més oportunitats per incorporar al Nomenclàtor del districte 

noms de dones rellevants com Caterina Albert, que té el seu pseudònim en el nom d’una 

escola del barri que encara no s’ha canviat, o grans lluitadores de Nou Barris, com Trini 

Gallego o moltes altres que representen el millor del districte.  

 

Finalment, manifesta que no vol deixar de recordar que, com diu l’exiliat Valtònyc, «los 

Borbones son unos ladrones». 

 

La Sra. María Dolores explica que ha viscut gairebé tota la vida a l’avinguda Borbó i, per tant, 

està molt familiaritzada amb els Quinze. Manifesta que s’alegra molt que es proposi el canvi de 

nom de l’avinguda, però que té el dubte de si finalment es dirà avinguda dels Quinze, tal com 

s’havia confirmat, o passeig del Quinze, tal com es diu també a la proposta. Afirma que a ella 

personalment li agradaria més que fos avinguda dels Quinze.  

El Sr. Juan recorda als representants del Grup Municipal de Cs que les mateixes persones que 

han promogut aquesta proposta estan defensant la sanitat pública, aturant desnonaments i 

buscant millores per als seus barris, i que entre una batalla i l’altra també intenten canviar noms 

de carrers i espais públics per recuperar la memòria històrica. 

 

Manifesta que el sobta que per al portaveu del Grup Municipal de Cs 1.300 firmes no signifiquin 

res. Lamenta aquest menyspreu i que es critiqui la Sra. Colau, que el que fa és respondre a 

unes peticions. Explica que els va costar deu anys canviar el nom de la plaça de Llucmajor per 

plaça de la República i que va caldre un canvi de govern per fer-ho possible. En relació amb 

això, afirma que quan el Nomenclàtor estava en mans de CiU, els mateixos que ara clamen per 

la república els van tractar amb un gran menyspreu. Manifesta que s’alegren del gir que ara ha 

fet aquest partit, però que aquest tipus d’iniciatives es produeixen perquè darrere hi ha un 

moviment ciutadà molt respectable. Demana que no es menyspreïn 1.300 firmes, i que no es 

digui que aquest canvi de nom té un cost addicional per als veïns perquè això és mentida. 

 

Finalment assenyala que no li ha quedat clara la posició del Grup Municipal del PSC.  

 

A continuació, el president del Consell del Districte dona pas a la segona ronda d’intervencions 

dels grups municipals. 

En representació del govern, el conseller Sr. Carlos Izquierdo Lázaro (BC) aclareix que el nom 

de passeig o avinguda l’acabarà determinant el Pla de ciutat, un ens de l’Ajuntament. Explica 

que a ell personalment també li agrada més avinguda i que creu que aquest és el nom que 

s’acabarà posant.  



 
Districte de Nou Barris 

Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 

Pl. Major de Nou Barris, 1 

08042 Barcelona  

93.291.68.00 

www.bcn.cat/noubarris 

 

36 
 

 

Afirma que hi ha discursos com el del PP que es repeteixen des de fa quaranta anys i que 

també reprodueix Cs. Assenyala que, segons aquests discursos, mai no és el moment de 

treure els morts de les cunetes o Franco del Valle de los Caídos, o de reformar la Constitució. A 

més, opina que es fa demagògia sobre els diners públics. Manifesta que ells creuen que 

reivindicar els orígens i les històries comunes és sempre una bona inversió i, sobretot, quelcom 

que genera consens. En aquest sentit, explica que pensen que genera consens poder escollir 

el cap d’Estat o que la filla d’una obrera pugui arribar a ser-ho, o que cap persona se situï fora 

de la llei o es dediqui a caçar elefants. A més, remarca que el nombre de persones de 

Vilapicina que han signat aquesta petició són moltes més que les que van votar el cap d’Estat.  

 

Per la seva banda, el conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) afirma que el sorprèn la 

incapacitat d’algunes persones de pensar en dues o més coses alhora, quan al segle XXI 

s’imposa la multitasca, i que l’argument que hi ha altres prioritats és molt pobre i molt vell.  

 

Manifesta que, tal com han dit alguns veïns i veïnes, es pot estar lluitant contra els 

desnonaments, es pot estar treballant per millorar l’escola pública i es pot estar fent moltes 

coses alhora, i a més a més impulsar una iniciativa com aquesta, que té una feina 

administrativa molt reduïda i un cost mínim. En relació amb això, explica que fa uns mesos a 

l’Ajuntament de la ciutat es va aprovar una partida pressupostària per cobrir eventualitats 

d’aquests tipus i, per tant, no hi ha d’haver cap preocupació en aquest sentit.  

 

Manifesta que, als que pensen que 1.300 o 1.500 signatures són poques, els demanaria que 

provessin de recollir-ne només 200 i, si pot ser, que no fossin contra el català, ja que a Nou 

Barris també hi ha molt consens social sobre alguns temes.  

 

Assenyala que és cert que resta pendent el canvi de nom de l’estació de Llucmajor, i que 

també caldrà fer desaparèixer el nom de Borbó del complex de Cotxeres, que encara es fa 

servir com a referència en molts llocs.  

 

D’altra banda, explica que aquesta iniciativa es pot entrar pel Reglament de participació 

ciutadana o com s’ha fet en aquest cas, però que no es pot dir que per a aquest cas s’havien 

de complir les condicions de l’altre cas. Remarca que hi ha un reglament de participació que ja 

funciona per a les coses que vulguin els veïns i veïnes, i hi ha una altra via més institucional, 

que és la de portar les coses al Ple, ja sigui fent-ho directament les associacions o a través dels 

consells de barri.  

 

Manifesta que no entén que el Grup Municipal del PSC digui que aquests canvis s’han de fer 

globalment a la ciutat, quan fa pocs dies es va aprovar el canvi de nom de la plaça Maria 

Cristina, al districte de les Corts, pel de Carme Claramunt, i aquest grup va votar-hi a favor. 

Explica que no entén per què no és el moment d’aprovar una proposta com aquesta, quan la 

Taula Unitària per la República ha estat treballant durant deu anys per tots aquests canvis de 

nom. Recorda que, quan es va començar amb el de la República, que es va triar com a primer 

objectiu, ja es deia que el següent objectiu seria canviar el nom de l’avinguda Borbó. Remarca 

que el PSC era un dels principals actius de la Taula però no ha volgut ser-hi l’últim any, i que 

resulta incomprensible que es digui que allò que s’ha repetit durant deu anys és oportunista fer-

ho ara. 



 
Districte de Nou Barris 

Departament de Serveis Jurídics-Secretaria 

Pl. Major de Nou Barris, 1 

08042 Barcelona  

93.291.68.00 

www.bcn.cat/noubarris 

 

37 
 

 

Seguidament, el president del Consell del Districte dona de nou la paraula a la resta de grups 

municipals i exhorta el posicionament de vot. 

 

El conseller Sr. Adrià Ventura Ramos (PDCat) manifesta que sempre van dir que no estaven 

disposats a perdre el nom de la plaça Llucmajor, però que això no els fa menys republicans que 

altres.  

 

Expressa el vot a favor del seu grup. 

El conseller Sr. Javier Barreña Flores (PPC) assenyala que està totalment d’acord amb el 

posicionament que ha manifestat el seu company de grup però que vol aclarir alguns aspectes. 

 

En primer lloc, expressa el seu respecte pels assistents al Consell Plenari, siguin republicans o 

monàrquics, així com per totes les intervencions que s’han fet amb respecte i educació. D’altra 

banda, precisa que no voten en contra de la proposta perquè trobin malament el nom 

d’avinguda dels Quinze en si mateix, o el canvi d’un nom per un altre.  

 

Manifesta que ha detectat que els grups que voten a favor de la proposta han parlat amb odi i 

des del rancor. Assenyala que, per exemple, el portaveu del Grup Municipal de BC ha dit que 

no li agrada que matin elefants. Explica que a un proanimalista com ell tampoc no li agrada, 

però que no s’ha de generalitzar d’aquesta manera.  

 

Afirma que Espanya té una història tan àmplia i tan reconeguda mundialment que és cert que hi 

ha moltes coses que s’han fet bé i d’altres que no s’han fet tant bé, però que creu que avui, 

amb els temps que corren, no és el moment de despertar Franco.  

 

El president del Consell del Districte demana al públic respecte per les intervencions i els torns 

de paraula.  

 

Continua la seva intervenció el conseller Sr. Barreña (PPC) opinant que tampoc no és el 

moment de parlar d’algú que rebia el malnom de «Gallet Ràpid», ni de recordar Paracuellos, 

almenys per a ell i el seu grup, que remarca que no fa 40 anys que es va fundar, tal com ha dit 

algun portaveu. Explica que creu que hi ha certs aspectes de la història que no agraden a 

ningú, i que la proposta que s’ha presentat avui ha «obert un meló» que ha provocat un rancor 

dels grups favorables a la proposta que no li ha agradat.  

 

Assenyala que el portaveu d’un grup s’ha confós en dir que Joan de Borbó va ser nomenat per 

Franco. Explica que aquest Borbó és l’avi de l’actual rei d’Espanya, que va estar exiliat fins a 

l’any 1975, quan va tornar per abdicar en el seu fill Joan Carles. A més, destaca que Joan de 

Borbó era un gran català.  

 

El conseller Sr. Juan Del Olmo Fernández (Cs) recalca que no ha estat la seva intenció 

menysprear les entitats impulsores de la proposta, que prou feina fan per ser menyspreades.  

 

Reitera que el seu grup no troba necessari cap canvi de nom, ja sigui Borbó, Carrillo, Llucmajor 

o Pablo Iglesias, i que creuen que els noms nous s’han d’assignar a nous emplaçaments. 
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Opina que la intervenció del Sr. Izquierdo ha estat totalment fora de lloc, i que parla tant del 

passat que oblida el futur.  

 

Finalment, afirma que la bandera republicana no és exclusiva d’uns pocs o d’unes entitats, i 

que hi ha molta més gent republicana que avui no és present i que no va demanant canvis de 

nom.  

 

La consellera Sra. Núria Gaig Jané (PSC) explica que ella només ha anat a una reunió de la 

Taula Unitària per la República en substitució d’un company, però que li diuen que no és veritat 

que aquest canvi de nom fos el segon objectiu de l’entitat.  

 

Reitera que a la Comissió de Presidència de l’Ajuntament de la ciutat es va aprovar que es 

canviarien tots els noms de la ciutat des del Nomenclàtor. Afirma que en aquesta proposta no 

s’ha seguit el procediment legal per canviar el nom d’un carrer, que requeriria la Ponència del 

Nomenclàtor, i que per això no hi donaran suport.  

 

El  president del Consell del Districte pregunta als grups proposants si volen tornar a intervenir 

per tancar el punt.  

 

El conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) assenyala que el carrer en qüestió no és de 

Joan de Borbó, sinó de la dinastia Borbó, ja que Joan de Borbó tenia el passeig a la 

Barceloneta. Recorda que aquesta dinastia va estar en guerra contra Espanya, amb guerres 

tan cruentes com la guerra dels Cent Anys.  

 

En relació amb la intervenció del Grup Municipal del PSC, reitera que a la Taula Unitària per la 

República fa molts anys que es parla del canvi de nom de l’avinguda Borbó, i que no és cert 

que a l’Ajuntament de la ciutat es digués que es canviaria tot el nomenclàtor de cop. D’altra 

banda, remarca que la proposició diu que s’eleva la proposta al Nomenclàtor i que, per tant, no 

hi pot haver el retorn del Nomenclàtor abans que s’elevi la proposta. Afirma que, per tant, estan 

seguint el procediment correcte.  

 

El secretari manifesta que la proposició d'acord s’aprova per majoria, amb 10 vots a favor 

(ERC, PDCat, BC) i 8 en contra (PPC, Cs, PSC). 

6.2. Proposició del PSC relativa a: «Instar el Consorci d’Educació que estudiï la possibilitat 

de crear un Institut de Formació Professional al districte de Nou Barris, prioritzant les zones 

on menys oferta formativa postobligatòria hi hagi.» 

 

La consellera Sra. Núria Gaig Jané (PSC) manifesta que presenten aquesta proposició atès 

que al districte de Nou Barris hi ha un 22% de nois i noies entre 15 i 24 anys; atès que el 

districte només compta amb un institut de formació professional públic i un centre de formació 

professional privat, i un especialitzat en noves tecnologies que s’ha obert aquest any; atès que, 

dels deu instituts públics de Nou Barris, dos són de formació professional, i atès que el districte 

de Nou Barris és el districte amb menor renda de la ciutat i té un nivell d’estudis inferior a la 

mitjana. Exposa la proposició i assenyala que ha estat transaccionada amb el PDCat.  
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A continuació, el president del Consell del Districte obre un torn de paraula a la resta de grups 

municipals. 

 

El conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) explica que no estaven d’acord en el redactat 

original de la proposició perquè parlava d’una sèrie d’indicadors que no veien que estiguessin 

estretament relacionats amb la necessitat o no d’un centre de formació professional en un 

determinat barri, districte, ciutat o municipi. A més, opina que instar el Consorci d’Educació a 

crear un institut de formació és una proposta una mica buida, no només perquè no es consolida 

amb uns criteris concrets, sinó perquè, a més, ja fa anys que la formació professional es 

planifica per especialitats. Afirma que, per tant, ja no existeixen els centres de formació 

professional multiformació, sinó que cada cop són més especialitzats, més potents i més 

centralitzats geogràficament, fins i tot dins de Barcelona.  

 

Manifesta que valoren positivament la transacció que s’ha fet, en el sentit d’instar el Consorci 

d’Educació a estudiar la possibilitat que hi hagi un institut de formació professional més al 

districte, però que, en tot cas, hi ha d’haver també criteris de ciutat, d’especialitat, d’oportunitat i 

d’estratègia, entre d’altres, que són elements que han de fer definir quin centre de formació 

professional pot ser més adient per a Nou Barris, ja sigui perquè el necessiti el districte o 

perquè es vulgui que un determinat perfil d’estudiants de FP vingui al districte a estudiar. En 

aquest sentit, assenyala que, per exemple, a l’escola Deià fan el batxillerat artístic nois i noies 

de tota la ciutat, cosa que també és positiva per al districte, ja que el normalitza i el fa molt més 

proper a gent d’altres barris i districtes.  

 

Conclou que troben adequada l’esmena que s’ha fet i, per tant, votaran la proposició 

favorablement.  

 

El conseller Sr. Abel Plana i Campos (PDCat) afirma que el seu grup sempre ha donat suport a 

tota iniciativa que impliqui l’ampliació de l’oferta de la formació educativa. Destaca que l’FP, 

com a formació postobligatòria, és fonamental per a la formació i la bona inserció laboral dels 

joves i no tan joves del districte, i que Nou Barris és un dels districtes més potents des del punt 

de vista educatiu, amb escoles de reconegut prestigi, amb instituts amb grans professionals i 

amb centres i una oferta notables de formació professional. Explica que actualment Nou Barris 

té 9 centres educatius que ofereixen FP, 5 de públics i 4 de concertats, on s’ofereixen més de 

50 opcions de formació professional, 21 de grau mitjà i 33 de grau superior, d’àmbits diferents 

com el sanitari, farmàcia, mecànica, informàtica i noves tecnologies, entre d’altres.  

 

Manifesta que el seu grup considera prioritari l’apropament de la formació professional als joves 

i adults, i que per això creuen que aquest nou possible centre ha de comptar amb un estudi 

previ per veure on hi ha la demanda, quina és la ubicació més idònia i quina branca de 

coneixement explotar. Afirma que per això han proposat una transacció al Grup Municipal del 

PSC en aquesta línia, i que, atès que ha estat aprovada, hi votaran a favor. 

 

El conseller Sr. Francisco López Ribera (PPC) manifesta que el seu grup sempre està a favor 

d’ampliar l’oferta de formació, i més a Nou Barris, que té dèficits en alguns aspectes. Afirma 

que els sembla una bona idea proposar un nou institut de formació professional i, per tant, 

donaran suport a la proposició.  
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La consellera Sra. Noemí Martín Peña (Cs) explica que creuen que, abans de fer un nou 

equipament educatiu, haurien de saber si es disposa d’algun estudi sobre quines especialitats 

són les més demanades en la franja d’edats de les persones que estudiarien en aquest centre, 

per saber quina viabilitat tindria a Nou Barris. En aquest sentit, pregunta si se sap la demanda 

de cada especialitat i el percentatge de llista d’espera que tenen els centres d’FP ja existents a 

Nou Barris, i si en cas que s’arribés a fer el centre, tenint en compte el poc espai que hi ha per 

a equipaments al districte, es destinaria a cicles formatius de grau mitjà, de grau superior o de 

tots dos.  

 

Assenyala que cal tenir en compte que un centre d’FP no ha de tenir caràcter de districte sinó 

de ciutat. En relació amb això, recorda que adolescents que viuen a Nou Barris es desplacen a 

centres d’FP de l’Eixample o de Sants, en funció de l’oferta d’especialitats educatives dels 

diferents centres.  

 

Pel que fa a les famílies professionals, explica que analitzant la matrícula de cicles formatius de 

grau mitjà, s’observa una concentració important en les quatre primeres famílies professionals, 

com sanitat, informàtica i comunicacions, transport i manteniment de vehicles, i hoteleria i 

turisme, que acaparen un 50,4% de la matrícula. A més, assenyala que un 46,8% dels alumnes 

matriculats fan aquests estudis en centres públics. Destaca la importància d’escollir 

determinades famílies, ja que pot suposar un element clau en la situació laboral i formativa dels 

joves una vegada graduats.  

 

Manifesta que, segons les dades del Departament d’Ensenyament, del 2007-2008 al 2016-

2017, s’ha incrementat en un 45% la matrícula en el conjunt d’FP, amb un increment de més de 

10.500 alumnes a tot Barcelona. Afegeix que aquest increment és superior en el cas dels cicles 

formatius de grau superior que en els cicles formatius de grau mitjà, amb un 52,8% enfront del 

33%.  

 

Finalment, explica que posicionaran el seu vot després de la propera intervenció del grup 

proposant. 

 

La consellera Sra. Yolanda Fortes Picas (BC) remarca que l’oferta formativa d’FP és de ciutat, 

cosa que no vol dir que no es territorialitzi. Explica que la demanda i oferta actual d’FP a tota la 

ciutat ha evolucionat molt positivament, sobretot a Nou Barris, on hi ha cinc instituts públics, 

amb la inauguració aquest any de l’Institut Tecnològic. Afirma que aquesta oferta és suficient 

per a la majoria de famílies professionals, tot i que la demanda i l’oferta fluctua perquè a 

vegades es posen de moda certes professions i hi pot haver una sobredemanda. D’altra banda, 

destaca que hi ha una aposta clara per apropar l’FP a l’excel·lència i donar resposta a les 

exigències del món laboral, reequilibrant els centres d’FP per tal que siguin centres de 

referència professional.  

 

Manifesta que creuen que per assegurar la continuïtat dels joves en els ensenyaments 

postobligatoris sobretot és necessari treballar i garantir una educació obligatòria de qualitat i 

d’equitat, que acompanyi els nens en la transició de primària a secundària perquè puguin 

continuar els estudis postobligatoris i escollir el seu itinerari, ja sigui FP o batxillerat. Afirma que, 

en aquest sentit, el Govern ha fet diverses actuacions, com la creació de dos nous instituts 

escola i un institut a temps complet, la dotació de professionals psicosocials en el Pla de barris, 
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el servei d’orientació educativa i el programa «Èxit» per millorar els resultats acadèmics, que 

són mesures que augmenten l’èxit escolar i la transició educativa i permeten també una bona 

transició als estudis postobligatoris.  

 

Conclou que no donen suport a la proposició perquè, si s’elaborés un estudi, s’hauria de fer en 

l’àmbit de ciutat. 

 

El president del Consell del Districte pregunta si algú del públic vol intervenir i, atesa l’absència 

d’intervencions, dona la paraula al grup proposant.  

 

La consellera Sra. Núria Gaig Jané (PSC) explica que ja saben els estudis postobligatoris, 

sobretot els instituts, es planifiquen a escala de ciutat, però que el mapa d’instituts que 

imparteixen formació professional al districte mostra que tota l’oferta es troba a la zona centre i 

la zona sud. En aquest sentit, manifesta que cal intentar apropar l’oferta a tothom per garantir la 

continuïtat de l’alumnat en el sistema, ja que no tothom pot fer diversos viatges al centre de la 

ciutat. En relació amb això, recorda que el nivell de pobresa al districte és del 42%, i del 50% a 

la zona nord.  

 

Finalitzada aquesta intervenció, el president del Consell del Districte pregunta a la resta de 

grups municipals si volen tornar a intervenir.  

 

La consellera Sra. Noemí Martín Peña (Cs) explica que s’hauria d’apostar per sectors 

estratègics, buscant el seu encaix en la realitat de la ciutat i del districte, i que per a això caldria 

fer un estudi exhaustiu sobre les necessitats d’un centre d’FP, valorant tots els àmbits. Precisa 

que no qüestionen la necessitat d’obrir un nou centre, però que s’ha de tenir en compte que 

Nou Barris no disposa de gaire espai per fer nous equipaments i els diferents factors que ha 

comentat anteriorment. D’altra banda, assenyala que no són gaire optimistes en relació amb el 

fet que el Consorci d’Educació obri un nou centre d’FP, atès que encara esperen resposta 

sobre determinats temes, en alguns casos des de fa dos anys. 

 

Conclou que votaran favorablement la proposició, atès que veuen amb bons ulls tot el que 

tingui a veure amb nous equipaments que redundin en benefici dels veïns del districte i que 

consideren l’educació un pilar fonamental per formar futurs professionals.  

 

La consellera Sra. Yolanda Fortes Picas (BC) manifesta que entenen el que s’ha dit sobre la 

situació dels centres, però reitera que es tracta d’un àmbit de ciutat. Assenyala que, de la 

mateixa manera que els joves de Nou Barris van a estudiar a altres districtes, els joves d’altres 

districtes venen a estudiar a Nou Barris. D’altra banda, remarca que Nou Barris és el segon 

districte en nombre d’instituts públics, després de Ciutat Vella, que en té un més. Afirma que, 

per tant, continuen pensant que s’hauria de valorar la ubicació aquest institut d’FP des del punt 

de vista de la ciutat.  

 

El president del Consell del Districte dona la paraula al grup proposant per tancar el punt.  

 

La consellera Sra. Núria Gaig Jané (PSC) agraeix el suport dels grups que han votat 

favorablement la proposició. Assenyala que Nou Barris té molt bons instituts, però que hi ha 

una zona que està abandonada i no té cap institut.  
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El secretari indica que la proposició s’aprova per majoria, amb 11 vots a favor (ERC, PDCat, 

PPC, Cs, PSC) i 7 en contra (BC). 

 

6.3. Proposició de Cs relativa a: «Por lo expuesto con anterioridad, instamos al Gobierno del 

Distrito de Nou Barris a: - Elaborar un informe exhaustivo y entregarlo a los grupos municipales, 

en un plazo no superior a un mes, sobre el número de efectivos policiales que tenemos 

adscritos en la actualidad en el distrito, los criterios utilizados para decidir cuántos agentes se 

asignan a cada uno de los distritos, y cuáles son los criterios para decidir el tipo de operativa y 

presencia en las calles; - Elaborar nuevas campañas para la prevención de conductas incívicas 

que ayuden a mejorar la percepción con respecto a la seguridad de los Barrios; - Adaptar, o 

establecer, nuevos ejes estratégicos y las líneas de intervención en el Distrito de Nou Barris 

que sirvan para garantizar y mejorar la seguridad y la convivencia; - Que se faciliten órdenes 

precisas a los cuerpos de seguridad para el cumplimiento de la ordenanzas vigentes; - 

Proporcionar medidas para aumentar el número de efectivos policiales asignados al Distrito de 

Nou Barris, y como consecuencia dotar de una mayor presencia de agentes en las calles del 

distrito tanto en horario diurno como nocturno teniendo en cuenta los puntos conflictivos de Nou 

Barris para garantizar una mayor seguridad; - Garantizar la presencia de agentes de la Guardia 

Urbana en los centros educativos para la gestión del tráfico y evitar en la medida de lo posible 

que se produzcan actividades irregulares en el entorno de estos centros; - Realizar nuevos 

proyectos a través de los agentes cívicos, conjuntamente con AMPA/AFA, para que tengan 

presencia en el entorno de los centros educativos y así trabajar para revertir el incivismo en 

estas zonas.» 

 

La consellera Sra. Noemí Martín Peña (Cs) exposa que Barcelona és una ciutat de canvis 

constants on la seguretat constitueix un element essencial per a totes les persones. Afirma que 

els veïns tenen la percepció d’una inseguretat creixent als carrers, a la qual cal afegir la 

percepció sobre l’increment de l’incivisme, que no s’ha aconseguit revertir. Manifesta que tot 

això se suma a les últimes notícies, que indiquen que en els darrers anys hi ha hagut un 

increment de la inseguretat a causa de l’augment del nombre de delictes a la ciutat. Remarca 

que Barcelona s’ha convertit en la ciutat més insegura de tot Espanya, amb 21 delictes per 

hora. Destaca que els robatoris amb violència han augmentat un 31% a la ciutat, i que un 

56,5% de les infraccions penals són furts.  

 

A més, afirma que hi ha situacions en les quals la falta d’efectius dels cossos de seguretat 

provoca sensació d’inseguretat, com pot succeir durant el curs escolar als entorns dels centres 

educatius del districte, on pares i mares posen de manifest la falta d’efectius per gestionar el 

trànsit al carrer o evitar determinades activitats irregulars al voltant dels centres educatius. 

Assenyala que, segons les últimes enquestes, Nou Barris és el cinquè districte amb més 

victimització. Afirma que sovint la falta de trucades a la Guàrdia Urbana es deu al fet que els 

veïns saben que no apareixerà cap patrulla al lloc dels fets per la falta d’efectius. A més, indica 

que un 60,5% dels enquestats creuen que la seguretat no ha millorat i un 67,8% creu que la 

policia pot fer-hi poca cosa.  

 

Explica que no sap si el Govern intenta amagar dades objectives, però que a dia d’avui encara 

no ha presentat les enquestes de victimització del 2017. Demana al Govern que sigui 
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transparent i mostri a l’opinió pública les dades actualitzades de victimització i quina és la 

percepció dels veïns pel que fa a inseguretat i incivisme.  

 

D’altra banda, afirma que la implantació de la policia de barri al districte el maig del 2017 no ha 

donat els resultats que s’esperaven, atès l’augment de la inseguretat.  

 

Explica que la ciutat necessita incrementar el nombre d’agents de la Guàrdia Urbana, ja que el 

mateix comissionat de Seguretat va dir en l’última sessió de la Comissió de Presidència que 

aquest cos es troba desbordat per la falta de recursos i personal per poder garantir un millor 

servei. Manifesta que, per establir nous eixos estratègics i línies d’intervenció al districte, cal 

augmentar el nombre d’agents de la Guàrdia Urbana a peu de carrer, i no pas a les oficines; 

obrir les dependències policials de la Guàrdia Urbana les 24 hores del dia perquè no hagi 

d’efectuar el servei des de les comissaries d’Horta i/o Sant Andreu, com succeeix actualment; 

incrementar la presència d’efectius de la Guàrdia Urbana a la porta de les escoles durant 

l’entrada i sortida de l’alumnat, ja que actualment no es disposa de vigilància; establir nous 

plans de seguretat i civisme més efectius, i complir les ordenances municipals. Afirma que si les 

ordres de no compliment de les ordenances provenen de la Guàrdia Urbana, el Govern ha de 

fer-les complir, i que si, per contra, és el Govern qui dona l’ordre de mirar cap a una altra 

banda, com succeeix amb la venda il·legal, li exigeixen que les compleixi.  

 

Destaca que la seguretat és un dels valors essencials per a la convivència, i que cal adoptar 

mesures davant la inseguretat i l’incivisme. Afirma que, a aquest efecte, s’han d’establir els 

eixos estratègics i les línies principals d’intervenció. Finalment enuncia la proposició. 

 

A continuació, el president del Consell del Districte obre un torn de paraula a la resta de grups 

municipals. 

 

El conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) manifesta que creuen que la proposició que 

presenta el Grup Municipal de Cs és extensa i molt generalista. Opina que vol dir tantes coses 

que al final no proposa coses concretes, i que a més és repetitiva, ja que aquest tema ha 

arribat molts cops al Consell de Districte. Afirma que les mancances que hi pugui haver al 

districte en matèria de seguretat són un tema important, però que s’espera que els diferents 

grups polítics aportin propostes concretes o que, si més no, tinguin una utilitat.  

 

Explica que, si aquesta proposició s’aprova, el seu grup és partidari d’estalviar-se l’informe, ja 

que el fet que els grups sàpiguen coses que ha de saber i ha de gestionar el Govern no 

millorarà la seguretat al districte.  

 

Remarca que les línies d’intervenció en seguretat són de ciutat i que, per tant, dir que hi ha 

d’haver unes línies d’intervenció de districte és conèixer poc la gestió de la ciutat. D’altra 

banda, manifesta que el tema de la convivència i la seguretat a les escoles es pot treballar de 

dues maneres: posant policia a la sortida de l’escola o treballant des de les escoles i des de les 

famílies perquè no calgui posar policia a la porta de l’escola. Afirma que el seu grup sempre 

optarà per la segona opció, que potser és més a mitjà i llarg termini, però també és més 

segura, consolida una societat i apodera la gent, que puja amb més civisme i amb més 

capacitat de convivència amb la gent.  
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Assenyala que en el Plenari ja han parlat a bastament sobre els mitjans dels quals disposa el 

Districte. Explica que a ell li sembla una mica cínic que es continuï insistint que fa falta Guàrdia 

Urbana o Mossos perquè, per primer cop en sis anys, aquest any hi haurà una promoció de 

Mossos, impedida per la Llei Montoro i després per l’aplicació de l’article 155, així com una 

promoció de 100 guàrdies urbans, tot i que caldrà veure si l’Estat ho impugna, tenint en compte 

que s’estan aturant coses que legalment no es poden aturar.  

 

Finalment, opina que posar agents cívics orientats cap a la gestió de la seguretat està fora de 

qualsevol objectiu dels agents cívics i que, a més, és molt perillós. Afirma que cada bloc de 

servidors públics té una feina assignada, un risc assumit i el que estipula el seu contracte amb 

l’Administració.  

 

El conseller Sr. Abel Plana i Campos (PDCat) assenyala que es referirà als diversos punts de la 

proposició. Manifesta que els sembla bé que el Govern elabori un informe exhaustiu per als 

grups municipals, i que, de fet, creuen que el Govern hauria de facilitar les dades en matèria de 

seguretat, incivisme i convivència de manera regular. Remarca que, tanmateix, després del 

plenari extraordinari sobre els pressupostos, en què el Govern no va facilitar cap dada ni cap 

informe, dubten que es presenti aquest informe tot i que s’aprovi la proposta.  

 

Pel que fa a l’elaboració de noves campanyes de prevenció, opina que en aquest punt es 

barregen conceptes, ja que no tot l’incivisme genera inseguretat ni tota la inseguretat ve 

motivada per l’incivisme. Explica que els sembla bé si es tracta de potenciar campanyes perquè 

la gent sigui mes cívica i tingui un comportament correcte. Remarca, però, que la Guàrdia 

Urbana, tot i tenir un paper fonamental, no és l’únic actor. En aquest sentit, afirma que han 

trobat a faltar que la iniciativa parli de prevenció, educació, treball de proximitat, treball en xarxa 

veïnal o associativa i mètodes complementaris.  

 

Destaca que un punt fonamental de la proposició és el que demana que es facilitin ordres 

precises als cossos de seguretat, ja que creuen que la clau de la majoria dels problemes és 

una Guàrdia Urbana desprotegida i amb poc suport institucional de l’Ajuntament.  

 

Finalment, explica que han fet una transacció perquè no només es garanteixi el nombre 

d’agents als centres educatius, sinó perquè també s’asseguri la presència de Guàrdia Urbana 

en horari nocturn a les zones del districte que tinguin més problemes de convivència. 

Assenyala que el Govern del Districte té localitzades aquestes zones, però a dia d’avui no hi 

pot arribar per manca d’efectius nocturns. Conclou que, per tot plegat, votaran favorablement la 

proposta.  

 

El conseller Sr. Javier Barreña Flores (PPC) manifesta que votaran favorablement la proposició 

i que respecten la fórmula utilitzada per presentar-la, tot i que creuen que part dels punts 

inclosos es podrien haver presentat a través de preguntes escrites per fer una proposta més 

compacta i més concreta.  

 

Afirma que és cert que un dels principals problemes i prioritats de Barcelona és la seguretat, tal 

com el seu grup denuncia repetidament, però que tampoc no cal generar alarmisme. D’altra 

banda, precisa que està acordat amb el Govern espanyol que Barcelona tindrà 150 agents més 

de la Guàrdia Urbana, i no pas 100.  
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Assenyala que la proposta parla d’«adaptar o establir nous eixos estratègics i línies 

d’intervenció al districte de Nou Barris», quan potser no han de ser necessàriament nous sinó 

que cal aplicar els que ja hi ha establerts.  

 

Pel que fa al punt sobre facilitar les ordres precises als cossos de seguretat per al compliment 

de les ordenances vigents, subratlla que l’únic que cal fer és complir les ordenances 

municipals, que és quelcom que hauria de ser normal i estar incorporat en la preparació i el 

tarannà dels agents, tot i que la part política hagi de donar-ne el vistiplau.  

 

Manifesta que estan totalment d’acord respecte al punt sobre la presència de la Guàrdia 

Urbana als centres educatius, tot i que han de tenir en compte que no poden arribar a tot 

perquè no hi ha prou funcionaris i cal fer un repartiment equitatiu dels agents. 

 

D’altra banda, explica que no els agrada el punt sobre la presència dels agents cívics i les 

AMPA i les AFA a l’entorn dels centres educatius, ja que opina que no és la seva funció. 

Manifesta que, no obstant això, voten a favor de la proposició perquè tracta un tema que el seu 

grup aborda amb molta seriositat i té una finalitat positiva.  

 

El conseller Sr. Mario García Gómez (PSC) afirma que no és una bona notícia parlar de 

seguretat en el Districte, i menys que sigui la dreta qui enarbori aquesta bandera. Explica que 

justament el seu grup va presentar una proposició en el darrer plenari sobre un pla de millora i 

cura de l’espai públic per combatre aquest tema des del vessant de la percepció de seguretat. 

En aquest sentit, remarca que la proposició que ara es presenta barreja seguretat amb 

percepció de seguretat.  

 

Afirma que, amb la visió holística de la seguretat que defensa el PSC, quan parlen de seguretat 

haurien de parlar de desigualtat econòmica, d’infraestructures, d’infrahabitatge i de cura de 

l’espai públic, tal com van fer en el darrer plenari. Assenyala, a tall d’exemple, que es pot tenir 

sensació d’inseguretat al carrer Escultor Ordóñez quan no s’ha fet la poda perquè està 

totalment a les fosques, tot i tenir enllumenat.  

 

Manifesta que és evident que hi ha hagut un augment de furts i de delictes respecte al 2017, en 

concret 92.000 infraccions penals en els primers sis mesos del 2018, que és un 20% més que 

l’any passat. Precisa que hi ha hagut un 22% més de furts, un 31,1% més d’entrades a 

domicilis i un increment d’agressions sexuals a l’espai públic. Opina que és veritat que 

Barcelona està perdent qualitat d’espai públic, però que no s’ha de barrejar els agents cívics 

amb la labor estricta de seguretat que exerceixen els cossos policials.  

 

Explica que consideren que el Govern d’Ada Colau no ha apostat mai per la Guàrdia Urbana. 

Afirma que la va menysprear des del principi, traient-la fora del metro i fora de l’espai públic, i 

no deixant-la intervenir en molts aspectes protegits per l’ordenança cívica. Assenyala que ara el 

Govern enarbora la bandera que hi haurà 150 agents més, però que cal tenir en comte que hi 

ha previst un decret en els futurs mesos en què s’establirà que els policies locals es podran 

prejubilar als 61 anys. Manifesta que, si fan una hipòtesi estadística, l’any 2020 podran 

desaparèixer de la ciutat de Barcelona gairebé 222 places d’agents, que és molt més que 

l’increment de 150 agents que anuncia el Govern.  
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Opina que, tot i així, és un error pretendre que els problemes se solucionin només amb 

l’increment d’efectius policials, ja que aquests efectius no eviten que passin les coses que 

passen, ni les condicions de possibilitat que aquestes passin. Remarca que són aquestes 

condicions el que s’ha de treballar i que, en aquest sentit, no veuen un discurs per part del grup 

proposant de defensa de la igualtat econòmica, de les condicions de vida, dels ajuts socials i de 

tot el que pot evitar que es generin problemes a l’espai públic. Manifesta que, no obstant això, 

votaran favorablement la proposició perquè entenen que la seguretat i la percepció de 

seguretat és un tema que amoïna molt els veïns i veïnes, i també el PSC.  

 

El conseller Sr. Carlos Izquierdo Lázaro (BC) afirma que, tal com han apuntat altres grups, la 

proposició barreja la seguretat amb la percepció de seguretat i amb temes de civisme, i que 

potser el primer que cal preguntar-se és qui té la competència en temes de seguretat. Explica 

que podria entendre-ho si estiguessin en el primer any de mandat, però que després del tercer 

any només pot entendre que s’està fent un ús purament partidista de determinades qüestions. 

Assenyala que és lícit fer partidisme en un plenari de districte o de l’Ajuntament, però que 

utilitzar això per generar determinades percepcions és perillós i complex. 

 

Remarca que el grup proposant no ha ofert cap dada sinó només afirmacions. Explica que 

l’única dada que ha donat és que Nou Barris és el cinquè districte amb una major percepció 

delictiva, però que ell podria rebatre-ho dient que és el segon districte amb un nombre inferior 

de delictes de Barcelona, o parlant de qui té les competències en matèria de seguretat. 

 

Afirma que les ordenances es compleixen, però que si, per exemple, la Guàrdia Urbana surt del 

metro en el conflicte amb els manters és per no generar més inseguretat i possibles accidents. 

A més, destaca que durant aquest mandat s’han fet 319 contractacions de Guàrdia Urbana, 

150 aquest any, i que s’ha augmentat el pressupost en 12 milions d’euros per poder pagar amb 

hores extraordinàries perquè, per llei, no es pot contractar més. Explica que, a més, els grups 

que tenen representació en el Congrés dels Diputats també els poden ajudar en aquest tema, 

no només pel que fa a la policia sinó pel que fa a tot el funcionariat públic.  

 

Destaca que Nou Barris ha estat el districte pioner en el desplegament de la policia de barri, 

amb 411 reclamacions, demandes i IRIS que han treballat directament els agents d’aquest cos. 

Explica que poden fer un volt pels barris per veure quina és la percepció respecte a aquesta 

policia de proximitat, tot i que hi hagi coses que cal millorar. D’altra banda, remarca que aquest 

any s’han fet 645 intervencions a les escoles de Nou Barris.  

 

Esmenta tot un seguit d’accions que s’han fet al districte en aquest àmbit: els mapes de 

convivència de districte amb dades que cada mes es van renovant; el programa «Roquetes 

conviu»; la mediació a l’espai públic al Turó de la Peira, treballant directament amb la 

ciutadania i amb resultats visibles en relació amb la darrera revetlla de Sant Joan; els 

programes de sensibilització al Rec Comtal; l’ampliació del servei de mediació a les comunitats 

de veïns a Torre Baró, Vallbona, Ciutat Meridiana i Verdum, intervenint en més de 140 

comunitats de veïns, i 3.958 actuacions preventives de la Guàrdia Urbana, a banda de les 

actuacions dels Mossos d’Esquadra, que és una part important que la proposició ha deixat de 

banda, i de tot el treball que es fa amb els agents cívics. 
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Assenyala que la proposició no precisa les campanyes o els nous eixos estratègics i línies 

d’intervenció a què fa referència, o com contractar més Guàrdia Urbana. Explica que creuen 

que hi ha molt treball per fer, però que demanen a tota l’oposició que, a banda de fer crítica 

legítima, faci d’oposició responsable, doni dades verídiques i faci propostes. Afirma que si es 

presenten propostes concretes, sigui en el Consell Plenari, en una comissió sectorial o en el 

despatx de la regidora o el seu, es poden treballar, però que cal fer les coses amb la seriositat i 

el rigor que mereixen i no pas barrejant aquests temes. Finalment expressa el vot contrari del 

seu grup.  

 

A continuació, el president del Consell del Districte pregunta si hi ha alguna intervenció del 

públic i, davant l’absència de peticions per intervenir, dona la paraula al regidor adscrit del Grup 

Municipal de la CUP.  

 

L'Ilm. Sr. Pere Casas Zarzuela,manifesta que tenen comptabilitzades fins a deu campanyes de 

la Guàrdia Urbana, com la de protecció de vianants, la de tinença d’animals i la de seguretat 

viària, però cap campanya de prevenció contra la violència feixista al carrer, que remarca que 

és una cosa que sí que dona inseguretat.  

 

Afirma que les campanyes s’han de fer per aconseguir canvis d’actituds reals, i no pas per 

millorar la percepció de seguretat, que sovint pot estar molt distorsionada per diferents 

interessos, com pot ser voler crear un clima d’inseguretat extrema a la ciutat a còpia del 

degoteig de notícies tremendistes per utilitzar-ho com a campanya a falta d’un programa polític 

real. En aquest sentit, remarca que la seguretat és un tema recurrent que surt cada dia en el 

Ple de l’Ajuntament o a qualsevol comissió.  

 

Manifesta que els eixos estratègics s’estableixen en el Pla d’actuació municipal (PAM) i que 

això s’ha de fer de manera transversal, amb les aportacions dels tècnics municipals i de les 

veïnes, que és el que el seu grup anomena «democràcia real». D’altra banda, opina que abans 

de fer nous projectes cal valorar els que ja estan fets i els que s’estan duent a terme, amb 

participació real entre els tècnics i les veïnes.  

 

Explica que estan d’acord que els agents cívics han de fer una tasca preventiva i educativa, 

però que això no vol dir que hagin de fer de Guàrdia Urbana. Opina que seria bo que hi hagués 

més agents cívics i menys agents uniformats, perquè anar uniformat no significa seguretat, tal 

com està demostrat.  

 

Finalment, manifesta que cal reflexionar sobre el fet que, per moltes accions que es portin a 

terme, si des de l’àmbit familiar no s’interioritzen els valors de la solidaritat i la convivència entre 

veïnes, mai no s’obtindran els resultats desitjats.  

 

Finalitzada aquesta intervenció, el president del Consell del Districte dona pas al segon torn de 

paraula dels grups municipals. 

La consellera Sra. Noemí Martín Peña (Cs) demana disculpes al Grup Municipal del PDCat per 

no haver dit que s’ha transaccionat la proposta.  
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Diu al portaveu del Grup Municipal d’ERC que en el darrer punt inclouen que els agents cívics 

treballin conjuntament amb les AMPA i AFA per tenir presència a l’entorn dels centres, i que ho 

han separat perquè ja saben que són coses diferents.  

 

En relació amb la intervenció del Grup Municipal del PP, explica que si haguessin presentat 

aquesta proposició en forma de preguntes no haurien estat contestades, tal com acostuma a 

passar.  

 

Diu al Govern de BC que si els grups no disposen de prou dades sobre la situació de seguretat 

i civisme al districte és en part perquè el Govern no els permet participar a les taules de 

prevenció. En relació amb això, afirma que el suposat Govern de la transparència i de la 

participació amaga a l’oposició temes tan importants per als veïns com són la seguretat i el 

civisme als barris del districte. D’altra banda, remarca que els Mossos no són competència 

municipal. Demana al Govern que faciliti les dades i deixi participar la resta de grups per poder 

treballar conjuntament aquests temes i, d’aquesta manera, poder tenir una ciutat més segura. 

 

El conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) assenyala que hi ha hagut un grup que ha dit 

que no li agradava gens la proposició, però que hi votava a favor perquè el tema de la 

seguretat era molt important. Afirma que, en canvi, el seu grup hi vota en contra pels mateixos 

motius.  

 

El conseller Sr. Javier Barreña Flores (PPC) expressa el vot a favor del seu grup.  

 

El conseller Sr. Mario García Gómez (PSC) afirma que, en el conflicte entre la Guàrdia Urbana i 

els manters al metro, qui ha de sortir del metro són els manters, i no pas la Guàrdia Urbana.  

 

El conseller Sr. Carlos Izquierdo Lázaro (BC) expressa el vot en contra del seu grup.  

 

Finalment, el president del Consell del Districte dona la paraula al grup proposant per tancar el 

punt.  

La consellera Sra. Noemí Martín Peña (Cs) agraeix el suport dels grups que han votat 

favorablement la proposició.  

 

El secretari indica que la proposició s’aprova per majoria, amb un total de 10 vots a favor 

(PDCat, PPC, Cs i PSC) i 8 en contra (ERC, BC). 

 

6.4. Proposició del PPC relativa a: «1.- Que se busque una solución definitiva con el gestor de 

la instalación deportiva para dar respuesta a los vecinos del entorno; 2.- Que se explique en el 

siguiente pleno municipal del mes de diciembre cuál es la decisión definitiva que adopta el 

ayuntamiento; 3.- Que se traslade a la dirección de la instalación deportiva municipal, 

Eurofitness Artesanía, para que esta informe a su vez a los usuarios de dicha instalación.» 

 

El conseller Sr. Javier Barreña Flores (PPC) manifesta que presenten una proposta sobre el 

solar del poliesportiu municipal de Canyelles, que és objecte d’un conflicte que s’arrossega des 

de fa molts anys. Explica que la solució que s’ha donat als veïns de Canyelles és Eurofitness 

Artesania, un gimnàs petit que no dona abast per a tota la ciutadania i que, d’altra banda, hi ha 
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un compromís dins d’un macroconveni anual respecte al qual no s’acaba de prendre una 

decisió. Assenyala que, segons se’ls va dir en el seu moment, el problema per construir era 

que hi passava el metro i hi havia inestabilitat. Finalment exposa la proposició. 

 

A continuació, el president del Consell del Districte obre un torn de paraula a la resta de grups 

municipals. 

 

El conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) explica que creuen que la solució que es 

demana que es faci pública s’ha verbalitzat en el Consell de Districte, i que els agradaria 

acabar de confirmar com s’enfoca el tema del nou pavelló, o si s’ha pensat en una localització 

alternativa per un problema amb l’estabilitat del terreny. Manifesta que, en funció d’això, 

acabaran d’argumentar el contingut de la proposició.  

 

El conseller Sr. Adrià Ventura Ramos (PDCat) remarca que fa molts anys que es parla d’aquest 

poliesportiu i que es va posar el cartell de la concessió del poliesportiu, que es va desgastar 

amb el sol. Opina que el principal problema neix de contractes d’explotació a 15, 20 o 25 anys 

sense cap seguiment i amb un model d’explotació antiquat que ja no correspon als moments 

actuals que viu la gestió d’equipaments.  

 

Explica que saben que el Govern estava treballant una proposta de reforma d’aquest 

poliesportiu, tal com va anunciar a principis de mandat, i que s’esperaran a sentir què preveu el 

Govern per a aquesta ubicació i, en funció d’això, es posicionaran.  

 

D’altra banda, pregunta si és cert que el gestor, UBAE, fa tres anys que espera una reunió amb 

la regidora del Districte.  

 

El conseller Sr. Juan Del Olmo Fernández (Cs) opina que aquesta proposició mostra novament 

el desconcert que ha generat el Govern de BC amb les seves polítiques i la seva poca 

transparència, ja que saben que està treballant en alguna cosa però no saben en què. 

 

Assenyala que el 2007 suposadament havien de començar les obres de les noves 

instal·lacions esportives de Canyelles, però que es van aturar a finals d’any perquè, segons es 

va dir, hi havia nous requeriments i, sobretot, era un pàrquing, del qual s’han oblidat tots els 

governs que s’han anat succeint.  

 

Explica que el Govern va anunciar que faria un nou projecte i hi destinaria 2,4 milions d’euros, 

però que els ha sorprès que l’informe de la regidora, en el punt 94, preveu un import de 

460.000 euros per al projecte de «construcció i ampliació del CEM Artesania, piscina i pista 

poliesportiva». Manifesta que, per tant, els agradaria saber què ha passat amb els 1,9 milions 

restants. Davant els comentaris de la gerent, remarca que la notícia dels 2,4 milions va sortir 

del Districte i que només demanen que s’aclareixi aquesta diferència. Assenyala que es 

desconeixen els nous requeriments perquè no s’han posat per escrit enlloc, tot i que els veïns 

parlen de la incorporació del pàrquing subterrani esmentat.  

 

Remarca que, per tant, es continua esperant el projecte executiu d’aquesta obra, igual que la 

construcció dels 144 pisos protegits i 50 socials, amb un avantprojecte fet des del 2009. 
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Assenyala que fins i tot hi ha articles de premsa i fotografies on es veu la gerent del Districte 

signant l’acord a l’Ajuntament de Barcelona.  

 

Manifesta que el seu grup troba necessari donar solucions i respostes concretes a les diferents 

demandes veïnals de Canyelles, tant en relació amb les zones esportives com en relació amb 

els habitatges, l’estacionament, els casals de gent gran, el casal de gent jove, la connexió amb 

Collserola o la mobilitat. Afirma que, per tant, votaran favorablement la proposició.  

 

El conseller Sr. Gabriel García Duarte (PSC) assenyala que parlar del poliesportiu de Canyelles 

i Roquetes és una cura d’humilitat per a tots els partits que han governat la ciutat, que s’han 

trobat amb aquest mateix problema. Afirma que, tal com ha dit el portaveu del PDCat, el model 

de gestió que es va preveure en el seu moment s’ha mostrat inadequat amb el pas del temps. 

Opina, però, que un cop s’entra en política, la seva obligació és intentar canviar aquestes coses 

en comptes de justificar-les.  

 

Manifesta que el contingut de la proposició pot agradar més o menys, però que el seu objectiu 

és positiu i que haurien d’aconseguir transformar d’alguna manera l’equipament esportiu que 

necessiten els barris de Canyelles i Roquetes. Afirma que, per tant, hi donaran suport. 

 

El conseller Sr. Juan Medina Rodríguez (BC) manifesta que el CEM d’Artesania és una llarga 

reivindicació dels veïns i les veïnes de Canyelles i de Roquetes que el Govern municipal va 

incloure en el Pla d’actuació municipal, i que el PIM del 2015-2019 recull una dotació 

econòmica per a la construcció del pavelló del CEM Artesania al costat de la piscina actual.  

 

Recorda que, el 2002, la Comissió de Benestar Social de l’Ajuntament de Barcelona va 

adjudicar un contracte per un termini de 35 anys per a la construcció, conservació i explotació 

del CEM Artesania. Assenyala que el contracte preveu una inversió d’1,8 milions d’euros per a 

la construcció d’un nou pavelló, que encara està pendent, i que davant d’aquesta situació 

l’Institut Barcelona Esports (IBE) comença a plantejar-se la possibilitat que la inversió sigui 

assumida pel mateix Ajuntament de Barcelona.  

 

Explica que, segons l’auditoria del 2016, el concessionari tenia pendent realitzar una inversió 

de 3,5 milions d’euros, i que el gener del 2018 es va elaborar una proposta de modificació del 

contracte de gestió per raons d’interès públic. Afirma que això suposava excloure l’obligació del 

concessionari de construir el pavelló i, a canvi, escurçar la durada de la concessió. Explica que, 

posteriorment a aquesta via de solució, l’Ajuntament ha plantejat la resolució del contracte per 

mutu acord entre l’Ajuntament i l’empresa concessionària, fet que obre la via a construir un nou 

equipament amb una nova piscina, la pista poliesportiva i altres espais esportius en un sol 

edifici. Manifesta que, paral·lelament, BIMSA va treure a concurs la redacció del projecte d’un 

nou CEM Artesania. Afirma que això permetrà disposar del projecte executiu el 2020 i que, 

mentrestant, l’actual centre esportiu continuarà funcionant.  

 

Conclou que l’IBE està treballant per arribar a un acord amb l’empresa gestora, Eurofitness, per 

tal que Canyelles i Roquetes tinguin un nou equipament, les obres del qual s’iniciarien el 2021.  

 

Seguidament, el president del Consell del Districte dona pas a una intervenció del públic. 
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El Sr. Francisco Garrobo, en representació de la CUP Capgirem Nou Barris, recorda que el 

Grup Municipal del PPC va aprovar determinats pressupostos de CiU en el mandat anterior, i 

opina que és sorprenent que aquest partit ara es vulgui erigir en la veu del poble i dels barris 

populars de Canyelles i Roquetes, aprofitant una problemàtica que s’arrossega des de fa molts 

anys. Remarca que la problemàtica no és només la inexistència de les instal·lacions promeses i 

la precarietat de les existents, sinó també la funció que fan per al barri, per exemple cobrint 

serveis determinats a persones de la tercera edat i als col·lectius en risc de dependència o que 

ja es troben en aquesta situació.  

 

Afirma que no es pot portar la reivindicació d’un centre esportiu que fa moltes funcions, quan es 

retallen partides per la dependència, es nega possibilitat de finançament a ajuntaments com el 

de Barcelona per a la creació d’unes instal·lacions eficients i de qualitat, i es dona suport a la 

privatització d’aquests espais, que és el motiu pel qual encara no hi ha un poliesportiu a 

Canyelles. Manifesta que s’han de millorar i ampliar les instal·lacions i s’ha de construir 

definitivament el poliesportiu de Canyelles, però que també s’ha de ser conseqüent amb el que 

es fa allà on es té o s’ha tingut poder.  

 

Explica que, des de la CUP Capgirem Nou Barris i la CUP Capgirem Barcelona, creuen que 

només es pot donar un bon servei al barri si la gestió del CEM Canyelles i del futur poliesportiu 

del barri és 100% de gestió pública, com s’ha dit que s’està negociant. Remarca que aquesta 

situació de deficiència en els serveis esportius també es pot veure a Ciutat Meridiana, on el 

poliesportiu està en molt mal estat per culpa, precisament, dels gestors privats.  

 

Finalment, afirma que Canyelles no només té problemes en relació amb aquesta instal·lació, 

sinó que també té un mercat deficient, on l’Ajuntament no troba solucions; uns edificis que 

continuen caient a trossos; unes zones d’alta perillositat per la manca de cura de l’espai públic, 

i un jovent que es passa el dia al carrer, en comptes de tenir un espai de socialització com un 

casal de joves. 

 

A continuació, el president del Consell del Districte dona pas a la segona ronda d’intervencions 

dels grups municipals.  

 

El conseller Sr. Javier Barreña Flores (PPC) assenyala que és curiós que el Sr. Garrobo 

intervingui en nom de la CUP Capgirem, atesa la presència del regidor adscrit d’aquesta 

formació. D’altra banda, li diu que el Grup Municipal del PPC va arribar a acords puntuals amb 

CiU en el mandat anterior que beneficiaven els ciutadans del districte de Nou Barris, com ara 

respecte a les façanes de Canyelles, la despesa de les quals la Generalitat no volia pagar i que 

finalment va acabar assumint l’Ajuntament de Barcelona. Així mateix, recorda que gràcies a 

aquells acords es va posar gespa artificial a dos camps de la ciutat, es van fer diversos parcs 

infantils a Torre Baró i es van dur a terme algunes actuacions a la via pública. Destaca que, per 

tant, totes les iniciatives que van presentar anaven dirigides a millorar la qualitat de vida dels 

ciutadans.  

 

Agraeix el to de les intervencions dels grups municipals, i manifesta que s’esperarà a conèixer 

el sentit del vot de tots els grups per fer la seva última intervenció.  
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El conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) assenyala que aquest tema ja va sortir en el 

primer plenari d’aquest mandat i que es poden estalviar esmentar tot el reguitzell de coses que 

fan falta a Canyelles.  

 

Recorda que el seu grup sempre s’ha pronunciat en contra que UBAE segueixi gestionant 

aquest i altres equipaments, si més no en les condicions en què ho ha fet fins ara. Explica que 

creuen que, si s’hagués produït algun canvi de criteri molt important per part del Govern del 

Districte respecte a aquesta qüestió, hauria calgut informar-ne els grups, però que l’únic que ha 

canviat és que es va dir que el projecte es faria durant aquest mandat i ara s’ha dit que es farà 

el 2020. Afirma que, per tant, malgrat que el posicionament del seu grup és clar respecte a 

l’equipament, no veu tan clar que aquesta proposició aporti res d’especial, perquè ja s’ha 

explicat ara el que demana que s’expliqui en el proper plenari i la informació que s’ha donat és 

la que hi havia fins ara, excepte pel que fa al termini. Conclou que s’abstindran.  

 

El conseller Sr. Adrià Ventura Ramos (PDCat) demana al conseller Medina que aclareixi una 

mica la qüestió del termini, ja que el PIM i el PAD que es van presentar afirmaven que el 

projecte del poliesportiu es faria en aquest mandat i no pas el 2020.  

 

Manifesta que desconeixen si el Govern s’ha reunit o no amb els gestors. Explica que sembla 

que també hi ha un problema al districte de l’Eixample respecte a la instal·lació del Mercat de 

Sant Antoni i que, si no es fan bé les coses allà, hi ha el risc de pagar una indemnització de 18 

milions d'euros. Remarca que, per tant, cal ser conscients que s’ha de treballar en col·laboració 

amb el gestor per evitar conflictes posteriors.  

 

Afirma que votaran a favor de la proposició per tal que es trobi una solució i per fi Canyelles i 

Roquetes tinguin el poliesportiu que mereixen.  

 

El conseller Sr. Juan Del Olmo Fernández (Cs) reitera el vot favorable del seu grup, i manifesta 

que agraeix al conseller Medina la informació que ha donat, però que si ho hagués fet amb 

anterioritat o d’una manera més natural hauria evitat aquesta proposta. 

 

El conseller Sr. Gabriel García Duarte (PSC) expressa el vot a favor del seu grup.  

 

El conseller Sr. Juan Medina Rodríguez (BC) assenyala que no sap si s’ha entès que estan 

parlant de model de gestió. Remarca que plantegen rescindir un contracte a un gestor que ha 

demostrat que no ha complert les condicions del contracte, perquè no ha construït ni podrà fer-

ho en el temps que li queda, ni les condicions relatives a la piscina, i destaca que això és una 

novetat.  

 

Explica que hi ha hagut diferents problemes que han endarrerit el projecte, com la qüestió de 

l’aparcament en superfície de Canyelles, i que a més estan parlant d’un nou projecte, i no pas 

del que figurava en el PAD. Finalment expressa el vot favorable. 

 

Per últim, el president del Consell del Districte dona la paraula al grup proposant per tancar el 

punt. 
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El conseller Sr. Javier Barreña Flores (PPC) agraeix els posicionaments de tots els grups, i 

especialment dels que han votat a favor.  

 

El secretari indica que la proposició s’aprova per majoria, amb un total de 17 vots a favor 

(PDCat, PPC, Cs, PSC, BC) i una abstenció (ERC). 

 

6.5. Proposició/declaració de grup amb contingut de declaració institucional del PDCat 

relativa a: «El Consell Plenari del districte de Nou Barris acorda: 1. Condemnar la violència 

policial exercida per la Policia Nacional i la Guàrdia Civil vers els veïns i veïnes de Nou Barris 

ara fa un any quan intentaven participar de manera democràtica i pacífica en un referèndum; 2. 

Celebrar la imputació del cap operatiu i de 2 agents de la Policia Nacional presumptament 

responsables de les agressions a veïns i veïnes concentrats a l’Escola Àgora al barri de la 

Guineueta, a l’espera que es faci justícia vers als veïns i veïnes ferits per aquesta actuació; 3. 

Condemnar l’augment de la presència i accions violentes de l’extrema dreta en el darrer any en 

el districte de Nou Barris i la manca de contundència per part d’alguns partits polítics per 

condemnar-ho; 4. Reclamar la fi de la presó provisional dels membres del Govern de la 

Generalitat de Catalunya i el retorn de les persones exiliades.» 

 

El conseller Sr. Adrià Ventura Ramos (PDCat) manifesta que presenten aquesta 

proposició/declaració atès que aquest mes d’octubre s’ha commemorat el primer aniversari de 

l’exercici per part dels veïns i veïnes de Nou Barris del seu dret a participar en un referèndum 

d’autodeterminació convocat per la Generalitat de Catalunya; atès que arran del referèndum del 

primer d’octubre es va propiciar la repressió policial, judicial i política més salvatge des dels 

anys més foscos de la dictadura franquista i que, un any després, aquesta repressió encara 

continua; atès l’empresonament del vicepresident de la Generalitat, de cinc consellers del 

Govern, de la presidenta del Parlament i dels presidents de l’ANC i d’Òmnium Cultural, a més 

del confinament al seu poble d’una activista independentista per ordre judicial; atès que fa un 

any de l’exili del president de la Generalitat i d’altres tres membres de Govern, així com de 

dues dirigents polítiques i, més recentment, d’un activista independentista, per obtenir la justícia 

independent que l’Estat espanyol no està proporcionant; atès que aquest primer any després 

de l’1 d’octubre recorda com la societat civil va plantar cara a la repressió i els veïns i veïnes de 

Nou Barris es van mobilitzar per exercir un dels drets més preuats en democràcia com és el 

vot; atès que romandran a la memòria col·lectiva de Nou Barris les agressions de la Policia 

Nacional espanyola i la Guàrdia Civil als veïns i veïnes, i que fa un any que la repressió entrava 

a cops de porra, a cops de peu i a cops de puny per les portes de set escoles del districte; atès 

que en els darrers mesos a Catalunya s’ha estat objecte d’actes de repressió i limitadors de 

drets civils i polítics impropis d’un estat democràtic i Nou Barris no pot restar impassible davant 

aquests fets; atès que les càrregues policials efectuades per la Guàrdia Civil i la Policia 

Nacional espanyola van provocar més de 350 ferits a la ciutat de Barcelona, dels quals 100 al 

districte de Nou Barris, que va ser el més perjudicat per aquestes càrregues. Tot seguit exposa 

la proposició/declaració.  

 

A continuació, el president del Consell del Districte obre un torn de paraula a la resta de grups 

municipals. 

 

El conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) afirma que els sembla molt oportuna la 

proposició, no només per la proximitat del primer aniversari de l’1 d’octubre, sinó també perquè 
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recentment van poder comprovar en la rua multitudinària que va recórrer els carrers del districte 

en record de les escoles que van ser colpejades per la violència policial que el record era ben 

viu en molta gent, no només en la que formava part de la rua sinó també en la que aplaudia 

des dels balcons de Joaquim Valls o des de les terrasses de l’avinguda Rio de Janeiro. 

Assenyala que això demostra que a Nou Barris hi ha moltes sensibilitats, així com un 

denominador comú: que a Nou Barris no es deixen trepitjar.  

 

Manifesta que, malgrat que l’Estat creia que els abusos que es van produir l’1 d’octubre i les 

detencions i empresonaments posteriors podrien «colar» i malgrat tots els entrebancs de les 

fiscalies i de torns de jutges triats a dit perquè portin determinades qüestions, hi ha jutges 

valents que estan encausant els policies que van provocar aquests danys i també els veritables 

responsables. Opina que totes les injustícies amb les quals s’està construint la causa general 

contra l’independentisme pacífic i cívic s’aniran posant en evidència, i que aquest és un bon 

moment per celebrar-ho, per recordar-ho i per reivindicar-ho. Afirma que acabaran veient el 

Sr. Millo, el Sr. Llarena, el Sr. de los Cobos i tots el seus carcellers a Estrasburg. 

 

El conseller Sr. Francisco López Ribera (PPC) afirma que el seu grup no celebra res i que si hi 

ha uns polítics empresonats és perquè no han estat a l’altura de la llei.  

 

Explica que el feixisme al carrer del qual s’ha parlat és el dels CDR, tal com han pogut veure 

tots a la televisió.  

 

Manifesta que no donaran suport a la proposició, ja que el seu grup sempre estarà al costat de 

la llei.  

 

El conseller Sr. Juan Del Olmo Fernández (Cs) afirma que tornen a un debat improductiu, 

promogut per un dels grups colpistes a la democràcia i que segueixen sense reconèixer el dany 

ocasionat a la societat catalana i espanyola per causar la major fractura social de la 

democràcia.  

 

Pregunta quan demanaran perdó els líders de CIU, del PDCat i d’ERC a tota la societat 

catalana i als dos milions de catalans als quals han enganyat i manipulat any rere any. Afirma 

que a aquestes persones se’ls va prometre la panacea, però que «el pròfug messies» 

Puigdemont, hores després de la seva breu independència, va dir que no tenia pla A ni pla B, 

demostrant la fal·làcia del projecte secessionista i portant els seus fidels seguidors a l’abisme. 

 

El conseller Sr. Gabriel García Duarte (PSC) manifesta que el seu grup rebutja la violència, 

vingui d’on vingui, i que, per tant, avui la tornen a rebutjar. Recorda que han condemnat els 

actes violents i les actuacions desproporcionades que es van donar l’1 d’octubre de 2017, i es 

refereix a les imatges de l’alcaldessa de l’Hospitalet, del PSC, sortint a aturar els fets.  

 

Remarca que fa set anys que parlen d’aquest tema, que al seu parer no és un tema que sigui 

de l’interès de Nou Barris. Afirma que, mentre parlen d’això, Nou Barris continua sent el 

districte amb la renda per càpita més baixa, amb la desigualtat més alta de la ciutat i amb el 

nivell educatiu més baix de la ciutat. Assenyala que es pot seguir fomentant i alimentant aquest 

debat any rere any, però que pensa que a Nou Barris no els aportarà gaires coses positives. 
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Manifesta que el PSC reclama el diàleg, un diàleg serè i estable que faci honor al sentit 

etimològic de la paraula «diàleg», que ve de logos, que vol dir raciocini i racionalitat, i que això 

es fa amb el cap i no amb el cor ni amb les entranyes.  

 

Explica que, des d’una anàlisi racional de la proposició, no estan d’acord ni amb el llenguatge 

que fa servir ni amb el que expressa. Afirma que ells també condemnen la violència policial, 

però que també podria ser condemnable cridar la gent en massa a defensar les urnes quan 

això pot ser un motiu de conflicte.  

 

Recorda que a principis de la jornada electoral, gairebé abans que s’obrissin els col·legis a les 

8 del matí, dos consellers del Govern van sortir dient que no hi havia cens electoral. En aquest 

sentit, manifesta que no acaba d’entendre quin és el mandat democràtic que sorgeix d’una 

jornada electoral on no hi ha cens electoral.  

 

D’altra banda, explica que el seu grup no celebra la imputació de cap ciutadà, i que amb la 

frase «presumptament responsables a l’espera que es faci justícia» ja s’està jutjant aquestes 

persones, que podrien ser innocents.  

 

Manifesta que estan totalment d’acord en la condemna de la presència d’accions violentes de 

l’extrema dreta, i que no creu que cap partit dels que hi ha en el Consell de Districte hagi patit 

més que el PSC agressions de l’extrema dreta.  

 

Finalment, opina que no es pot reclamar la fi de la presó provisional dels membres del Govern 

de la Generalitat, quan ha vist els membres del Govern de la Generalitat al Parlament aquesta 

tarda, si no és que es pressuposa que hi ha dos governs de la Generalitat. A més, assenyala 

que no s’ha de parlar de retorn de les persones «exiliades», perquè no són exiliades sinó 

persones fugides de la justícia.  

 

Finalment, destaca que en la publicació que fa anualment The Economist sobre l’índex de 

democràcia a tot el món, on es valoren 167 països, 165 dels quals membres de Nacions 

Unides, el sistema polític espanyol està catalogat de democràcia plena.  

 

La consellera Sra. Carolina Recio Cáceres (BC) manifesta que el seu grup sempre ha 

expressat el rebuig i la condemna de la violència i de la repressió policial, ha defensat 

profundament la cultura de pau i ha mostrat el seu compromís absolut en la defensa dels drets i 

les llibertats. A més, recorda que sempre han denunciat l’empresonament dels presos polítics i 

dels membres de les entitats des de fa gairebé un any i fins i tot els han anat a veure.  

 

Destaca que Nou Barris sempre ha estat compromès amb la defensa ferma dels drets humans, 

la lluita contra la repressió i la lluita antifranquista i antifeixista. Afirma que no es podria 

entendre el districte tal com és si els seus predecessors no haguessin unit la lluita 

antifranquista amb la millora dels barris. Assenyala que en són un exemple entitats com la 

Taula Unitària per la República, que han fet esforços durant molts anys per treballar els valors 

de la fraternitat, la llibertat i la igualtat, i les diferents expressions de defensa ferma antifeixista 

que s’han produït en l’últim any i que molts partits i sobretot entitats del districte han liderat. 

Recorda que quan l’extrema dreta va estar present al carrer Japó, les entitats i alguns partits no 

van dubtar a condemnar els fets.  
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Manifesta que l’1 d’octubre hi ha haver diverses escoles que van patir atacs, i que l’atac a 

l’escola Àgora va ser especialment cruent. Afirma que, per tant, no es pot negar que va ser un 

dia de violència policial greu. Explica que aquella mateixa tarda el Govern de la ciutat va 

anunciar que donaria suport jurídic als veïns i veïnes que havien estat víctimes de les 

agressions i va desplegar acompanyament psicològic per als veïns i veïnes que així ho 

sol·licitessin. A més, assenyala que el Govern de la ciutat s’ha personat en la causa judicial, 

cosa que ha suposat un impuls per a la investigació en el darrer any, una investigació en la 

qual de moment quatre dels vuit màxims responsables estan investigats. Destaca que, gràcies 

a l’acusació popular de l’Ajuntament de Barcelona, s’ha aconseguit identificar 63 agents 

cometent actuacions presumptament delictives, 24 dels quals estan acusats.  

 

Afirma que, per tant, BC no ha dubtat mai a condemnar la repressió policial de l’1 d’octubre, 

que va ser un dia important per al districte, independentment que un votés, no votés o ho 

decidís en l’últim moment, perquè es van viure moments que van tenir un fort impacte 

emocional per a molta gent que no s’havia trobat mai davant la brutalitat policial. Remarca que 

no deixaran mai de denunciar la repressió policial de l’1 d’octubre, però tampoc la del 14 de 

novembre de 2012, un dia de vaga general en què Ester Quintana va perdre un ull per una 

pilota de goma dels Mossos, o la que a vegades han exercit els Mossos en els desnonaments.  

  

Conclou que votaran favorablement la proposició perquè el compromís del seu grup amb la 

cultura de la pau i la defensa dels drets i les llibertats és indiscutible. 

 

Seguidament, el president del Consell del Districte dona la paraula al regidor adscrit del Grup 

Municipal de la CUP. 

 

L'Ilm. Sr. Pere Casas Zarzuela, recorda una fotografia que es va fer viral d’un home que, amb 

una creu gamada tatuada al cos, atacava el casal popular Tres Voltes Rebel, i afirma que això 

és feixisme al carrer. 

 

Manifesta que, si el seu grup tingués dret a vot, votaria a favor aquesta proposta. Afirma que 

condemnen la violència repressiva que l’Estat espanyol va exercir contra les persones que 

defensaven els col·legis electorals l’1 d’octubre passat, però que tampoc no obliden ni 

perdonen la violència repressiva que els Mossos d’Esquadra estan exercint contra les 

mobilitzacions antifeixistes i independentistes, com les que s’han produït a la plaça Sant 

Jaume, a Via Laietana, al Parlament o a Sarrià, que s’ha saldat amb desenes de persones 

ferides, algunes d’elles de Nou Barris. Lamenta que el conseller d’Interior hagi negat que hi 

hagués càrregues i acusi de violència els que van rebre els cops de la policia, i hagi minimitzat 

la xacra del moviment feixista a la ciutat. Destaca que, com sempre, el poble és el que ha de 

sortir al carrer per defensar la llibertat i la democràcia republicana. 

 

Afirma que estan davant d’un Govern i una monarquia absolutista que no dubta a fer servir la 

repressió policial contra el poble, i que un any després del referèndum, la Generalitat continua 

sense fer efectiu el mandat sorgit de les urnes i continua instal·lada en l’Administració 

autonòmica del 1978, aquella que condemna la classe treballadora a la precarietat i a la misèria 

social i que els nega el dret d’autodeterminació. 
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Opina que queda clar que per al Govern espanyol i el Govern de la Generalitat el poble no 

mana i els governs reprimeixen, i que, per higiene democràtica, el mateix Grup del PDCat 

hauria de demanar la dimissió de Miquel Buch.  

 

A continuació, el president del Consell del Districte pregunta si hi ha alguna intervenció del 

públic. 

 

El Sr. Bertrand de Five lamenta que es tracti aquest tema en comptes de parlar dels problemes 

del districte.  

 

Després d'aquest intervenció, el president del Consell del Districte dona pas al segon torn de 

paraula dels grups municipals. 

 

El conseller Sr. Adrià Ventura Ramos (PDCat) diu al Sr. De Five que de moment són els grups 

municipals els que decideixen les iniciatives que porten al Consell Plenari.  

 

Assenyala que, tot i tenir moltes diferències amb el Grup Municipal de BC, els ha d’agrair el vot 

favorable i els vol donar les gràcies públicament pel fet d’haver compartit espais de 

col·laboració i, fins i tot, d’agermanament en moltes escoles del districte durant l’1 d’octubre.  

 

Diu al regidor adscrit del Grup Municipal de la CUP que no creu que es tracti de qui és més 

independentista o menys independentista. Afirma que ell té molt clar el que és i el que creu, i 

que, de fet, en alguna de les manifestacions que ha esmentat el Sr. Casas va compartir espai 

amb companys del seu partit. A més, manifesta que aquesta formació té la porta oberta a 

entrar en el Govern si creu que les coses no s’estan fent bé i a col·laborar per assolir la 

república que volen. 

 

Diu al Grup Municipal del PP que no són el mateix els polítics presos, com el Sr. Rato, que els 

presos polítics. A més, remarca que el feixisme al carrer no són els CDR sinó un home amb el 

tatuatge d’una creu gamada que es va dedicar a agredir i tirar cadires als veïns que hi havia al 

casal Tres Voltes Rebel. Manifesta que, tot i estar segurament a les antípodes ideològiques de 

les persones d’aquest casal, qualsevol veí o veïna de Nou Barris que pateixi un atac feixista té 

tota la solidaritat del seu grup.  

 

Explica que no entrarà a valorar la intervenció del Grup de Cs, ja que el mateix conseller 

d’aquest grup s’«autolesiona» amb el que diu. 

 

Pel que fa a la intervenció del Grup del PSC, que ha dit que hi havia coses de la proposició en 

què estava d’acord i d’altres que no compartia, manifesta que en podien haver parlat per 

intentar arribar a un acord, però que no ha rebut cap trucada. Explica que, almenys el PSC que 

ell coneixia i en el qual els seus avis militaven, condemnava la violència de l’extrema dreta i la 

violència policial i no estava d’acord en l’empresonament injust de bones persones. Afirma que 

haurien estat disposats a arribar a un acord amb aquest grup, igual que amb qualsevol altre 

grup, perquè, al final, el que han volgut fer és recordar tots aquells veïns de Nou Barris que van 

donar la cara i van posar el cos per poder-se expressar. Assenyala que alguns poden 

considerar aquell acte com un referèndum d’autodeterminació i d’altres potser no, però que la 

policia que hi havia i els cossos dels veïns eren reals.  
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El conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) afirma que no se’ls trobarà en la desqualificació, 

l’insult, la crueltat, l’agror o la banalització del feixisme, tal com alguns volen. Opina que un 

moviment tan massiu com l’independentisme és un patrimoni de tots que hauria de gaudir d’un 

cert reconeixement o, com a mínim, d’un respecte. Destaca que és un dels moviments populars 

més importants de les darreres dècades a l’Europa occidental, però que, en canvi, hi ha gent 

que el vol ridiculitzar i menysprear, seguint l’estratègia que ha imposat l’extrema dreta 

espanyola i l’espanyolisme intransigent, i que està assumint també una part de l’esquerra 

espanyola, especialment el Partit Socialista.  

 

Assenyala que no entrarà en les desqualificacions però sí en algunes coses. Afirma que es vol 

crear un discurs de «fugits de la justícia» quan potser, en un futur proper, l’únic fugit de la 

justícia serà el Sr. Llarena. A més, opina que si es parla tant de democràcia plena i es dediquen 

tants esforços des de l’Estat espanyol per anar explicant a tot el món que és una democràcia 

plena és perquè potser passa alguna cosa.  

 

Demana respecte i bones formes a tots els consellers, en especial a un del PPC que, al seu 

parer, no s’ha sabut comportar durant tota la sessió d’avui. 

 

El conseller Sr. Francisco López Ribera (PPC) manifesta que no acceptarà lliçons del portaveu 

del Grup Municipal d’ERC. 

 

Remarca que més de la meitat dels catalans no van anar a votar l’1 d’octubre, i pregunta si el 

que pensen aquestes persones no val res. A més, reitera que les lleis estan per ser complides i 

qui no ho faci n’ha d’assumir les conseqüències. 

 

Explica que s’ha parlat d’un home amb una creu gamada, però que també s’ha vist com un 

home agredia per l’esquena un manifestant que demanava un augment de sou i li trencava el 

nas. Afirma que d’això se’n diu «nazi-independentisme».  

 

El conseller Sr. Juan Del Olmo Fernández (Cs) assenyala que no s’ha contestat l’única 

pregunta que ha fet.  

 

Manifesta que el Grup de Cs sempre ha condemnat qualsevol tipus d’agressió, violència i 

coacció perquè consideren que són fets totalment intolerables vinguin d’on vinguin, a diferència 

dels secessionistes.  

 

Demana als representants de grups independentistes que parlin amb els seus líders perquè 

deixin d’atemptar contra els que no pensen com ells. Afirma que paraules com les del president 

Torra, a qui qualifica de supremacista, dient que s’ha d’atacar l’Estat espanyol no ajuden a 

rebaixar la crispació, i més en els darrers dies, quan aquests líders donen suport a grups que 

provoquen el desconcert a les ciutats i, fins i tot, assalten el Parlament, que és la casa de tots.  

 

Pregunta què pensen els consellers independentistes quan els seus companys es fan fotos 

amb terroristes, i si recorden l’atemptat d’Hipercor.  
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En relació amb l’1 d’octubre de l’any passat i d’aquest any, manifesta que senten tristor, 

impotència i preocupació perquè certs fets no haurien d’haver succeït mai, malgrat que els 

independentistes continuen culpant terceres persones de les seves mancances i errors. Explica 

que per al seu grup hi va haver dos errors l’1 d’octubre: d’una banda, l’actuació dels partits 

secessionistes, que van portar a la desobediència milers de persones a través de la 

manipulació i les mentides; de l’altra, la mala gestió dels fets per part del Govern de l’Estat.  

 

D’altra banda, afirma que creuen en la separació de poders i que, per tant, s’ha de deixar que 

la justícia segueixi els seus passos.  

 

Pel que fa a la referència de les persones exiliades, demana que es deixi de manipular la 

veritat i es digui el que realment aquestes persones són: pròfugs de la justícia.  

 

Destaca la doble vara de mesurar del Govern català, que demanava 20 anys de presó per a les 

persones que van assetjar el Parlament el 2011, mentre que no demana res per als 

protagonistes dels actes del 29 de setembre d’aquest any o els fets de l’1 d’octubre, i fins i tot el 

president Torra els defensa. Afirma que els secessionistes representen l’antítesi d’Europa en 

aixecar fronteres quan la resta creen ponts. A més, els recorda que s’ha de treballar per 

millorar l’autonomia de Catalunya des de la cohesió, la unitat i les llibertades, basant-se en les 

lleis, la Constitució i l’Estatut que regeixen la democràcia, i comptant amb tots els ciutadans, en 

comptes de fragmentar la societat i incomplir les lleis i les normes.  

 

Diu al regidor adscrit de la CUP que coincideixen amb ells a no voler el feixisme, però que no 

volen tampoc el neofeixisme que representa aquest grup i els seus grups afins. 

 

El president del Consell del Districte pregunta quin és el posicionament del Grup Municipal del 

PSC.  

 

El conseller Sr. Gabriel García Duarte (PSC) expressa el vot en contra.  

 

Finalment, el president del Consell del Districte dona la paraula al grup proposant per tancar el 

punt.  

 

El conseller Sr. Adrià Ventura Ramos (PDCat) agraeix els vots favorables i lamenta el vot 

negatiu del Grup Municipal del PSC.  

 

Afirma que el conseller del Grup Municipal de Cs ha exposat molt bé l’argumentari que li han 

donat des del Parlament, i li diu que li contestarà quan parli amb una mica de respecte.  

 

A l'acabar aquesta intervenció, el conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) intervé per 

comentar una qüestió d’ordre. Pregunta si es continuarà permetent que es digui colpista, 

supremacista i feixista a un regidor de l’Ajuntament de Barcelona, a banda dels menyspreus 

que s’han fet cap al públic, que no s’han sentit pels micròfons.  

 

El president del Consell del Districte manifesta que a ell li agradaria que es pogués debatre 

d’una manera menys emocional i amb més autocontrol de les paraules que es fan servir, però 

que cadascú és amo de les seves paraules i, al capdavall, ell tampoc no pot dir a cada persona 
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com s’ha d’expressar. Afirma que no n’està satisfet, però que no pot interrompre constantment 

les intervencions.  

 

El secretari manifesta que la proposició d’acord/declaració de grup s’aprova per majoria, amb 

10 vots a favor (ERC, PDCat, BC) i 8 en contra (PPC, Cs, PSC).  

 

6.6. Prec del PSC relatiu a: «Que s’estudiï la ubicació per a l’escola d’adults per tal de no 

perjudicar les possibles futures ampliacions de l’IES Picasso.» 

 

La consellera Sra. Núria Gaig Jané (PSC) manifesta que presenten aquest prec atès que hi ha 

un projecte per reubicar l’escola d’adults de Ciutat Meridiana en una part de l’IES Picasso, fet 

que impediria la possibilitat de creixement d’aquest institut, que no podria fer mòduls ni cursos 

superiors, i deixaria buida la part alta de Ciutat Meridiana d’equipaments per al barri. 

 

En representació del govern, la consellera Sra. Carolina Recio Cáceres (BC) explica que, a 

l’inici del mandat, quan elaboraven el PAD, van anunciar el trasllat de l’escola d’adults a l’IES 

Picasso, com el centre de tota l’educació secundària i postobligatòria, diversificant els estudis 

que ofereix actualment. Assenyala, però, que en aquests anys han treballat i han escoltat tant 

els veïns com el professorat de l’actual centre de l’escola d’adults, i s’han adonat que no poden 

obviar les diferències de cota del barri de Ciutat Meridiana, amb veïns i veïnes que fan vida o 

més avall o més a dalt, que els han fet una reflexió sobre la importància d’aquesta escola 

d’adults en els temes més de formació i la vinculació que tenien els veïns i veïnes amb aquesta 

formació més comunitària i d’ús cívic. Afirma que, atès que estan considerant la possibilitat de 

deixar part d’aquesta formació a la part alta i que fes aquesta funció més de socialització i de 

vincle, volen proposar una transacció. Proposa que, en comptes de parlar d’«una nova 

ubicació», el prec digui «que s’estudiï la ubicació per a l’escola d’adults», entenent que la 

solució definitiva de l’escola d’adults ha d’incorporar la petició que els han fet arribar els veïns i 

veïnes en diferents consells de barri.  

 

La consellera Sra. Núria Gaig Jané manifesta que accepten la transacció.  

 

S’accepta el prec. 

 

6.7. Prec de Cs relatiu a: «Por los motivos expuestos con anterioridad, solicitamos al Gobierno 

de Distrito de Nou Barris, junto a los entes oportunos, que entregue a todos los grupos 

municipales, en un plazo no superior a un mes, un informe a nivel de Distrito donde se 

desglose: la planificación de los trabajos de mantenimiento y poda de árboles, el tipo de 

mantenimiento y poda a realizar, listado de puntos conflictivos provocados por los árboles 

donde no exista una convivencia equilibrada con el resto de infraestructuras/edificios/viviendas 

y vecinos, y las acciones correctivas junto a la planificación para subsanar los puntos 

conflictivos actuales provocados por los árboles.» 

 

La consellera Sra. Noemí Martín Peña (Cs) assenyala que la ciutat de Barcelona disposa del 

Pla del verd i de la biodiversitat de Barcelona 2020, reforçat per la mesura de Govern 

anomenada «Pla director de l’arbrat de Barcelona 2017-2037». Explica que tots dos plans, que 

recullen les directrius en relació amb la conservació de la biodiversitat, preveuen deixar créixer 

els arbres lliurement i podar en els casos estrictament necessaris per a la seva formació, la 
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neteja i la seguretat, i així vetllar per la seguretat dels ciutadans i per aconseguir una bona 

convivència entre la ciutadania i els arbres. Manifesta que, per aquests motius, presenten el 

prec que tot seguit exposa.  

 

En representació del govern, la consellera Sra. Jennifer Coronado Ortega (BC) afirma que no 

accepten el prec, però que es comprometen a presentar un punt sobre aquest tema en el 

Consell Sectorial d’Ecologia Urbana del proper mes de febrer. 

 

La consellera Sra. Noemí Martín Peña (Cs) manifesta que no poden esperar fins al mes de 

febrer, ja que hi ha llocs com els carrers com Pablo Iglesias, Joaquim Valls i Empúries, els 

interiors entre els carrers Pedrosa i Fosca, o la plaça Primer de Maig, al costat del casal de 

Vallbona, on són necessàries certes actuacions per evitar danys innecessaris. D’altra banda, 

assenyala que el Govern desconeix que Parcs i Jardins disposa d’una aplicació amb l’inventari 

dels arbres i el manteniment a fer que es diu GAVI (Gestió Arbrat Viari).  

 

La consellera Sra. Jennifer Coronado Ortega (BC) replica que el fet que presentin l’informe el 

febrer no vol dir que deixin de treballar.  

 

No s’accepta el prec. 

 

6.8. Prec de Cs relatiu a: «Por lo expuesto con anterioridad, rogamos al Gobierno del Distrito 

de Nou Barris, junto al ente correspondiente, que realice y entregue un informe con las 

modificaciones oportunas sobre las Zonas de Implantación de Recogida Comercial 

Selectiva del Distrito, para englobar las zonas que en la actualidad no se incluyen dentro de 

las zonas ya implantadas, como ocurre en el barrio de Trinidad Nueva, y así ofrecer de 

forma correcta y eficiente el servicio municipal que se les está cobrando a los comerciantes en 

forma de impuestos por parte del Ayuntamiento de Barcelona. Dicho informe deberá ser 

facilitado a todos los grupos municipales, en un plazo no superior a un mes.» 

 

El conseller Sr. Juan Del Olmo Fernández (Cs) assenyala que la neteja de l’espai públic i la 

gestió dels residus que es generen a la ciutat de Barcelona és responsabilitat de l’Ajuntament. 

Recorda que ja l’any 2000 va sorgir l’Acord cívic per a una Barcelona neta i sostenible, i que a 

partir del 2010 el reciclatge va esdevenir una necessitat i obligació en l’àmbit comercial. Afirma 

que, no obstant això, avui hi ha comerços que no disposen del servei de recollida comercial 

selectiva, tot i estar inclòs en els seus impostos. Manifesta que, per aquest motiu i a fi de 

continuar promovent el reciclatge a cadascun dels barris, presenten aquest prec, que exposa a 

continuació. 

 

En representació del govern, la consellera Sra. Jennifer Coronado Ortega (BC) afirma que no 

accepten el prec, però que, igual que en el prec anterior, es comprometen a tractar aquest 

tema en el Consell Sectorial d’Ecologia Urbana del proper mes de febrer.  

 

El conseller Sr. Juan Del Olmo Fernández (Cs) pregunta quin tipus d’informació contindrà 

l’informe. 
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La consellera Sra. Jennifer Coronado Ortega (BC) recorda que en els consells d’Ecologia 

Urbana es fan presentacions. Assenyala que es pot fer una presentació i que, si hi ha novetats 

sobre la nova contracta, també es pot explicar.  

 

No s’accepta el prec. 

 

6.9. Prec del PPC relatiu a: «Que en la medida de lo posible, en todas aquellas calles que se 

realicen obras de asfaltado, se estudie la posibilidad de ubicar los aparcamientos de 

motocicletas o estacionamiento de Bicing al lado de los pasos de cebra, para no impedir la 

visibilidad de los conductores y de los viandantes.» 

 

El conseller Sr. Francisco López Ribera (PPC) explica que al districte hi ha molts carrers amb 

cotxes aparcats, furgonetes o fins i tot algun contenidor a tots dos costats dels passos de 

vianants, fet que dificulta el pas dels vianants, sobretot dels nens. Formula el prec, i assenyala 

que a la rambla del Caçador hi ha passos de vianants elevats a les escoles, però no a la resta 

de la rambla. 

 

En representació del govern, el conseller Sr. Carlos Izquierdo Lázaro (BC) manifesta que 

accepten el prec perquè sempre que es torna a reformar un carrer es tenen en compte 

aquestes opcions i perquè van corregint totes les qüestions que afecten la seguretat dels 

vianants que van detectant.  

 

S’accepta el prec. 

 

6.10. Prec del PDCat relatiu a: «Que el Govern municipal del Districte ens faciliti el nombre 

total de queixes per incivisme i problemes de convivència que hi ha hagut a l’IRIS, al telèfon del 

civisme i 112 al districte de Nou Barris i el nombre total de fets delictius que s’han produït al 

districte, desglossat per categoria, mes i barri des de gener del 2016 fins a l’actualitat. Preguem 

que se’ns faciliti còpia per escrit durant el transcurs d’aquest Consell Plenari.» 

 

El conseller Sr. Abel Plana i Campos (PDCat) explica que presenten aquest prec atès que des 

de fa mesos el seu grup municipal ha rebut un augment de les queixes del teixit veïnal sobre 

incivisme i fets delictius a Nou Barris; atès que normalment els mesos d’estiu hi ha un augment 

de les queixes veïnals respecte a l’incivisme, la seguretat i els problemes de convivència, i atès 

que el Govern municipal no acostuma a presentar dades sobre aquesta temàtica. Tot seguit 

formula el prec. 

 

En representació del govern, el conseller Sr. Carlos Izquierdo Lázaro (BC) assenyala que es 

torna a barrejar de manera interessada qüestions d’incivisme amb seguretat i convivència, i que 

el Govern sempre dona les dades que se li demanen al consell sectorial corresponent. Explica 

que donaran aquest informe, però que només inclou les dades de tot l’any 2018 perquè, per 

motius tècnics, no han pogut obtenir les dades des del 2016. Tot seguit lliura l’informe. 

 

El conseller Sr. Abel Plana i Campos (PDCat) manifesta que, malgrat que els hauria agradat 

tenir les dades des del 2016 i les continuaran demanant, agraeixen que se’ls hagin facilitat les 

dades del 2018. 
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S’accepta el prec. 

 

6.11. Pregunta del PSC relativa a: «Quina és la relació exacta dels projectes d’obra en marxa 

en el districte i previsió de finalització?» 

 

La consellera Sra. Núria Gaig Jané (PSC) explica que presenten aquesta pregunta atès que hi 

ha diversos punts del districte en fase d’obres, alguns dins del termini previst i d’altres que han 

sobrepassat el termini de finalització i han patit altres variacions. Tot seguit formula la pregunta. 

 

En representació del govern, la consellera Sra. Carolina Recio Cáceres (BC) opina que aquesta 

pregunta es respon amb l’informe de la regidora que han lliurat als grups, on hi ha l’estat 

d’execució de les obres i es pot veure en quina fase estan les 120 actuacions. 

 

La consellera Sra. Núria Gaig Jané (PSC) assenyala que hi ha dades de la informació que 

reben cada dos mesos en l’informe de la regidora que no coincideixen amb les de Foment i les 

del Pla de barris.  

 

La consellera Sra. Carolina Recio Cáceres (BC) demana que se’ls facin arribar les 

discrepàncies que es detectin, i explica que la informació que conté l’informe de la regidora és 

la que els donen els operadors.  

 

6.12. Pregunta del PPC relativa a: «1.- ¿Cuáles han sido las medidas llevadas a cabo por el 

Gobierno municipal de Ada Colau a lo largo de estos algo más de 3 años de mandato? 2.- 

¿Consideran que el Ayuntamiento de Barcelona ha puesto todas las medidas que están a su 

alcance para minimizar esta problemática? 3.- ¿Cuál es la valoración del Gobierno municipal 

de la vivienda pública en Barcelona?» 

 

El conseller Sr. Francisco López Ribera (PPC) recorda que un dels punts estrella d’Ada Colau 

en el seu programa electoral va ser acabar amb els desnonaments que es produïen a 

Barcelona, i que l’actua alcaldessa va iniciar el seu mandat venint al Districte de Nou Barris i 

assegurant davant la premsa que cap dels nou desnonaments previstos per a aquell dia 

s’executaria gràcies a la seva acció. Afirma que, no obstant això, els desnonaments no es van 

dur a terme gràcies al bon treball realitzat pels serveis socials i a la tramitació de la suspensió 

prèvia per part del Districte. Explica que al llargs d’aquells dies l’alcaldessa va assegurar que la 

política del Govern municipal se centraria a posar fi a tots els desnonaments. Assenyala que, 

en un altre comunicat, Ada Colau va dir que treballarien per assolir solucions estructurals i 

estables, revisant els protocols que no funcionaven prou bé i reforçant els recursos municipals 

d’atenció a la situació d’emergència habitacional, com l’oferta d’habitatge públic i la mediació.  

 

Afirma que, malauradament, la realitat és força diferent. Explica que, al llarg del 2017, un total 

de 2.519 famílies van ser desnonades a Barcelona per impagament del lloguer o per problemes 

amb la hipoteca. Opina que això demostra que les polítiques portades a terme per Barcelona 

en Comú han estat un fracàs fins ara. Manifesta que per tot això presenten aquest seguit de 

preguntes, que formula a continuació.  

 

En representació del govern, el conseller Sr. Antoni Tallada Martínez (BC) assenyala que 

troben estrany que sempre que es parla d’habitatge el Sr. Barreña surti de la sala.  
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Manifesta que és evident que tothom vol acabar amb els desnonaments, i que per això han 

impulsat totes les mesures possibles per aconseguir-ho. Afirma que totes estan 

desenvolupades en el Pla pel dret a l’habitatge de Barcelona i estan a l’abast de tot el públic. 

Esmenta, a tall d’exemple, el dret de tempteig i retracte i la compra de pisos buits.  

 

Explica que creu que la intenció de les preguntes que s’han plantejat és fer responsable 

l’Ajuntament de Barcelona del fet que hi hagi desnonaments a la ciutat i al país, i que 

segurament això serà una arma de guerra electoral durant aquest mandat. Pel que fa a això, 

opina que els grups polítics, més enllà de fer desgast electoral, han de fer reflexió i autocrítica 

sobre quines són les polítiques que han portat a aquesta situació, i donar alternatives i 

solucions. Manifesta que per això remet els grups al plenari extraordinari d’habitatge que tindrà 

lloc el dia 12, en el qual espera que no hi hagi només crítiques, sinó també propostes 

alternatives. 

 

El conseller Sr. FRancisco López Ribera (PPC) afirma que el Sr. Tallada no ha aclarit ni 

precisat res.  

 

El conseller Sr. Antoni Tallada Martínez (BC) manifesta que esperen que el PP voti a favor de 

la nova Llei d’arrendaments urbans (LAU) que es presentarà al Congrés espanyol. 

 

6.13. Pregunta del PDCat relativa a: «En quin punt es troba l’elaboració del projecte de 

reforma del Mercat de Montserrat? Creu el Govern municipal que s’encetarà la reforma del 

mateix abans de concloure el present mandat? En cas de reducció o reestructuració de la 

inversió prevista per a l’any 2018 o 2019, existeix la possibilitat que aquest projecte no es 

desenvolupi?» 

 

El conseller Sr. Adrià Ventura Ramos (PDCat) formula directament la pregunta. 

 

En representació del govern, la consellera Sra. Carolina Recio Cáceres (BC) remarca que el 

PAD no preveu el compromís de fer la inversió i la construcció del nou Mercat de Montserrat, 

sinó d’estudiar-ho. Afirma que és un tema que s’està treballat internament i que, per tant, 

n’informaran els paradistes en el moment adequat i al barri en el moment en què tinguin coses 

per explicar.  

 

El conseller Sr. Adrià Ventura Ramos (PDCat) assenyala que és cert que aquest compromís no 

figura en el PAD, però que el Govern va acceptar fer el projecte de reforma en una proposició o 

un prec que es va presentar en el Consell Plenari i que va transaccionar.  

 

La consellera Sra. Carolina Recio Cáceres (BC) afirma que el projecte de reforma sí que es 

farà en aquest mandat.  

 

6.14. Pregunta d’ERC relativa a: «Per quins motius s’ha tancat aquest espai al seu ús públic? 

Si s’han observat deficiències, a qui correspon la responsabilitat d’aquestes? Quina és la 

previsió d’actuació per a la recuperació d’aquesta àrea? Quin és el cost fins ara i el previst per 

a la seva recuperació?» 
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El conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) assenyala que les preguntes que presenten fan 

referència a la remodelació del parc de la Guineueta, i en concret a l’espai de l’àrea de gossos, 

que va estar obert una quinzena de dies i que després es va tancar per diversos problemes 

amb els usuaris. Tot seguit formula les preguntes.  

 

En representació del govern, la consellera Sra. Jennifer Coronado Ortega (BC) explica que el 

motiu del tancament han estat les demandes que calia fer-hi millores i que el veïnat ha fet 

aportacions en aquest sentit. Afirma que serà BIMSA qui pagarà les millores i que el seu cost 

és de 56.954 euros, sense IVA. 

 

El conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) pregunta quines modificacions es faran en 

concret; si es planteja el canvi de disseny de l’espai, que era un dels principals problemes que 

plantejaven els usuaris, i si l’import que s’ha donat correspon al cost que ha suposat l’espai fins 

ara o al cost previst per a la modificació. 

 

La regidora Ilma. Sra. Janet Sanz Cid proposa fer una sessió tècnica específica per donar totes 

les xifres. Explica que es preveu un canvi de disseny i que, per tant, s’han de canviar coses que 

s’havien plantejat malament a l’hora de fer la proposta. Assenyala que hi ha hagut un error a 

l’hora de plantejar alguns dels materials utilitzats i que estan fent les valoracions necessàries 

per determinar-ne el cost. Afirma que hi ha el compromís que l’àrea d’esbarjo de gossos i 

aquests espais siguin correctes i garanteixin el benestar animal i que, per tant, faran tot el que 

calgui per corregir-ne les deficiències i, a més a més, també exigiran que el servei competent 

determini un protocol molt més concret i exhaustiu. Conclou que han detectat que no s’havia fet 

l’àrea correctament, gràcies també a les denúncies veïnals i dels propietaris, i que ho resoldran.  

 

6.15. Pregunta d’ERC relativa a: «En quin punt es troba la definició del model de gestió del 

Poliesportiu del Turó per part de l’equip de govern del Districte? Quina fórmula contempla 

l’equip de govern del Districte per a fer efectiva aquesta condició d’“usuari preferent” que 

sempre s’ha garantit a la FS Montsant?» 

 

El conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) formula la pregunta, i explica que just el dia 

després d’entrar les preguntes es va donar a conèixer la licitació del poliesportiu. Assenyala 

que, per tant, coneixen tota la informació que hi ha a la licitació.  

 

En representació del govern, el conseller Sr. Juan Medina Rodríguez (BC) manifesta que la 

clàusula 3 del plec de condicions tècniques garanteix l’espai preferent per a l’esport base i per 

als clubs usuaris del districte o de barris propers, i fins i tot concreta horaris i espais. Assenyala 

que, en concret, parla del Club Natació Barceloneta, del Club de Futbol Montsant i de l’AMPA 

de l’escola Calderón de la Barca. Afirma que, a més, en el cas del Montsant es disposarà d’un 

espai per fer les funcions administratives. Explica que també obliga el gestor a tenir una 

plantilla mínima de personal per poder garantir un bon funcionament administratiu 

d’assessorament i monitoratge esportiu i de neteja i manteniment. 

 

Pel que fa al model de gestió, destaca que aquest plec és un bon exemple de canvi respecte 

als contractes que es feien abans a 30-40 anys i que tants problemes han creat per garantir un 

bon manteniment i per a la promoció esportiva dels clubs i dels equips del districte. Afirma que, 
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per tant, és un model que obre una via de canvi amb relació als models de gestió dels CEM del 

districte de Nou Barris.  

 

El conseller Sr. Joaquim Sangrà i Morer (ERC) manifesta que tenen tota aquesta informació i 

que valoren positivament que es vagi en la direcció de garantir que els clubs dels barris i les 

escoles puguin tenir els espais adequats. Explica que n’han fet un repàs amb les entitats que 

s’estipula que en seran usuàries i que tothom hi estava d’acord i hi trobava els seus horaris, 

excepte la Fundació Adapta2. En aquest sentit, afirma que volen fer notar el desajust respecte 

a les franges horàries que havia demanat aquesta entitat.  

 

6.16. Demanda del PSC, de seguiment d'execució de la proposició d’acord aprovada en 

el Plenari del Districte de Nou Barris del passat 9 de maig del 2018, que va rebre el suport 

de tots els grups del Consell Plenari excepte del Govern de BC, amb el següent contingut: 1) 

Instar la regidora del Districte a la creació d’una Comissió d’Avaluació per a cadascun dels 

plans de barri que en l’actualitat hi ha en execució al Districte; 2) Aquesta Comissió haurà de 

ser presidida per la regidora del Districte i hauran de formar-ne part els grups municipals 

representats en aquest Consell, els diferents operadors responsables de les actuacions del Pla 

de barri (Foment de Ciutat, Barcelona Activa, BIMSA...) i representants d’associacions i entitats; 

3) Aquesta Comissió tindrà com a tasca valorar i fer seguiment detallat i real del 

desenvolupament dels plans de barri i es reunirà de forma estable bimensualment, portant-se a 

terme la seva primera reunió abans del proper mes de juliol; 4) De forma prèvia el Govern del 

Districte lliurarà als grups municipals, abans del proper mes de juny, un informe sobre l’estat 

d’execució dels plans de barri corresponents, amb detall d’actuacions previstes, dates d’inici i 

finalització, i el pressupost executat i pendent d’executar. 

 

«Tenen previst fer el compliment d’una proposició presentada i aprovada al Districte de Nou 

Barris? Lliuraran algun document aclaridor de l’estat d’execució dels plans de barri? Crearan la 

Comissió d’Avaluació del Pla de barris?» 

El conseller Sr. Gabriel García Duarte (PSC) recorda el contingut de la proposició, i explica que 

el Govern va dir que aquestes comissions no serien operatives perquè implicaven massa 

reunions, però va proposar una transacció i va dir que intentaria fer efectiva la proposta a la 

seva manera. Afirma que a data d’avui no s’ha fet efectiva i que, per tant, volen saber si la 

paraula del Govern té algun valor.  

 

En representació del govern, la consellera Sra. Carolina Recio Cáceres (BC) remarca que en 

l’informe de la regidora d’avui hi havia un seguiment de la situació actual dels plans de barri. 

Recorda que van fer propostes de transacció perquè en cap cas no es negaven a donar les 

dades i a fer seguiment dels plans de barri. Explica que el seguiment es fa habitualment en els 

grups impulsors dels plans de barri i que no tenen cap inconvenient a obrir-los als grups de 

l’oposició. Afirma que, per tant, a fi de no crear altres espais, conviden els grups de l’oposició a 

incorporar-se a les comissions dels grups impulsors, on se segueix l’estat d’execució de totes 

les accions.  

El conseller Sr. Gabriel García Duarte (PSC) agraeix la invitació, tot i que opina que estaria bé 

que, com a mínim, s’intentés crear una comissió i es convoqués una vegada al final de l’any i 

una altra vegada l’any proper, si el Govern té voluntat de complir els acords del Consell Plenari. 
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La consellera Sra. Carolina Recio Cáceres (BC) afirma que la voluntat del Govern és que les 

accions del Pla de barris tirin endavant i que continuï sent transparent com les han treballat 

amb els barris. Manifesta que no es neguen a crear algun espai de balanç d’aquestes 

actuacions, però que es pot començar amb la incorporació dels grups polítics en els grups 

impulsors.  

 

7. Precs i preguntes del públic assistent 

 

El Sr. Bertrand de Five demana que abans de la inauguració del poliesportiu del Turó de la 

Peira es revisin bé les instal·lacions per evitar defectes com els que han detectat a la piscina de 

Can Dragó, on les portes no s’obrien automàticament i el mostrador d’informació era més alt 

que la gent que va en cadira de rodes. Assenyala que aquest nou poliesportiu ja ha quedat 

antiquat perquè no està adaptat per a les persones discapacitades, que han de demanar a 

altres persones que obrin les portes per poder-hi entrar.  

 

La regidora Ilma. Sra. Janet Sanz Cid respon a l'intervinent que així ho faran. 

 

 

El president del Consell Plenari del Districte de Nou Barris aixeca la sessió a les 00.32 hores 

del 5 d’octubre de 2018. 

 

Vist-i-plau 

 

El president del Consell    El secretari del Districte 

 


